
SLEPI SI 
ZATISKAJO OČI 

Stran 4 

ENA TOVARNA, 
DVE DRŽAVI 

Stran 17 

TEHARCANI NOČEJO 
SEMAFORJEV 

Stran 2 
NOVI TEDNIK 

ŠT. 15 - LETO 58 - CELJE. 10.4.2003 - CENA 350 SIT Odgovorna urednica NT: Taljana Cvirn 

PIŠTOLO MU JE 
NAMERIL V GLAVO 

Stran 26 

REŠITEV ZA VSE 
IVANE? 
Stran 5 

ŠESTI SPODLETELI 
POSKUS 
Stran 24 



2 • P I O P K I 

UVODNIK 

Strah ali 
zaupanje 

če je še pred pol let kazalo, da ni 
nikomur mar za usodo malega člove-
ka, ki ga je življenje zaznamovalo z 
neozdravljivo boleznijo, bi danes to 
težko trdili. 

Ob spremljanju življenja bolnika z 
aidsom iz celjskega obrobja smo zgro-
ženo na vsakem koraku ugotavljali 
brezbrižnost, nemoč tistih, ki bi ven-
darle radi pomagali in vseprisoten 
strah pred takšnim bolnikom. Nez-
nanja, ki botruje strahu, se še nismo 
rešili, a nekaj se premika, spreminja 
na bolje. Ivan, ki je postal sinonim za nemočne, je sicer še 
vedno v bolnišnici. A zadovoljni smo lahko, da ga niso po-
slali domov, da skrbijo zanj, da mu skušajo najti negovalno 
posteljo v katerem izmed (za državo) cenejših pobolnišnič-
nih oddelkov ali socialnih zavodov. Čeprav ga niso še nikjer 
sprejeU, pa so marsikje pričeli razmišljati. Veliko jih je, ki 
so ob tem spoznali, da si ne morejo več zatiskati oči in si 
umivati rok. Pričeli so se pripravljati. Da sprejmejo v svoje 
varstvo Ivana ali v prihodnosti bolnika z drugim imenom, 
a enakimi potrebami. 

Tudi država ni pozabila na danes še v obrobje odrinjene 
skupine bolnikov, ki potrebujejo stalno strokovno nego. Re-
ševanje posameznih problemov naj bi sčasoma zamenjal 
sistem, v katerem bo vnaprej predviden prostor za mlade 
invalide, za starejše dementne ljudi, za tiste, katerih živ-
ljenje je odvisno od aparatur, za bolnike z aidsom... Potem 
ne bo več potrebno trkanje na srca odgovornih in v skrajni 
siU na vrata ministrstev. 

Kaj pa, če se načrti sfižijo? Ostali bomo pri reševanju po-
sameznih, najtežjih primerov. Ostali bodo prepuščeni sami 
sebi oziroma svojcem. In njihovim denarnim zmožnostim. 
Za denar se namreč tudi pri nas že vse dobi. Odlična oskr-
ba v zasebnem domu, negovalka in fizioterapevt v lastnem 
domu... Le da naši Ivani nimajo toliko denarja. Kaj jim 
ostane? Strah ali zaupanje v družbo, v državo? 

MILENA B. 
POKLIČ 

Teharčani nočejo 
semaforjev 

Če pred začetkom obvozov ob gradnji Mariborske ne bo krožišča, bodo i 
zaprli cesto 

Na Teharjah je spet vro-
če. Potem ko so krajani iz 
medijev izvedeli, da bo to-
vorni promet v času izgrad-
nje III. faze Mariborske ce-
ste v Celju najverjetneje spe-
ljan skozi njihov kraj, so na 
zboru krajanov protestirali 
proti premočnemu prometu 
in zagrozili z zaporo ceste, 
če država in Mestna občina 
Celje ne bosta izpolnili zdaj 
že dolgobradih obljub, da bo-
sta v osrednjem križišču za 
bolj gladek pretok prometa 
zgradili krožišče. 

»Po zamisli občine bi pre-
ko Teharij potekal predvsem 
tovorni promet, kar pa bi moč-
no poslabšalo življenje kra-
janov, ki že tako živimo v de-
gradiranem okolju,« je pove-
dal predsednik krajevne skup-
nosti Franci Kač. »Ves čas smo 
opozarjali, da ni primerno, 
da bi ta obvoz tekel preko Te-
harij. Ko smo dobili odgovor, 
da druge rešitve ni, smo to 
sprejeli, nikakor pa ne prista-
jamo na predvideno, čeprav 
le začasno semaforizacijo kri-
žišča,« je stališča krajanov 
predstavil Kač. 

Zahteva Teharčanov je več 
kot upravičena. H križišču, ki 
je v središču kraja in na vrhu 
klanca, vodijo ceste iz treh 
smeri - vse v klanec. Sema-
forji bi povzročili, da bi to-
vornjaki pri vožnji v klanec 
in pri čakanju na zeleno luč 
kraj dobesedno ovili v meglo 
plinskih izpustov, močno pa 
bi se povečal tudi hrup. Pro-
met bi bil mnogo bolj tekoč 
skozi krožišče, ki ga na tem 
mestu država načrtuje že vr-
sto let. 

»Kot krajevna skupnost smo 
na ta problem ves čas opozar-
jali državno direkcijo za ce-

ste. Že pred leti smo sprejeli 
peticijo o problemih prome-
ta na Teharjah, ki so jo pod-
pisali praktično vsi Teharča-
ni, preko 250 krajanov. Peti-
cijo smo naslovili na mini-
strstvo za promet, na vlado 
ter na Mestno občino Celje, 
ki je z enim krakom občin-
ske ceste navezana na to dr-
žavno križišče. Za rešitev 
problema je odgovorna direk-
cija za ceste, sofinancer pa bi 
morala biti občina,« trdi Kač. 

Kdaj V 
čakalnico 

Do končne odločitve se zdi 
še daleč. Čeprav je občinski 
zavod za planiranje in izgrad-
njo že pred leti zagotovil, da 
bo v najkrajšem času izpeljal 
vse postopke za pridobitev lo-
kacijske dokumentacije za bo-
doče krožišče, gradivo še ni 
ugledalo seje mestnega sve-
ta. Prav urejena dokumenta-
cija pa je pogoj, da se krožiš-

če sploh uvrsti v čakalnico po-
dobnih projektov državne di-
rekcije za ceste. 

»Če v roku enega tedna ne 
bodo upoštevane naše želje, 
bomo pričeli vse uradne po-
stopke za zaporo ceste. Zah-
tevamo izgradnjo krožišča po 
ureditvenem načrtu Ledina, 
o čemer sem minuli petek go-
voril tudi z ministrom za pro-
met,« je povedal Kač. 

Minister Jaka Presečnik je 
potrdil, da je bilo med njego-
vim petkovim uradovanjem 
v celjski ministrski pisarni naj-
več govora prav o težavah z 
ureditvijo obvozov v času re-
konstrukcije Mariborske ce-
ste. 

»Izvajalec in investitor si bo-
sta prizadevala, da bo čim več 
prometa v času gradnje teklo 
ob gradbišču. Dogovorjene so 
poti za avtobusni promet do 
avtobusne postaje, osebni pro-
met se bo razdelil po Celju, 
problem pa ostaja tovorni pro-

met. Nekaj ga bo možno spe 
Ijati ob gradbišču, večina p; 
bo šla preko Teharij. Izvaja 
lec bo poskrbel za potrebm 
protihrupno zaščito, Pocajtr 
most bo razširjen in obnov 
Ijen, problem pa ostaja kri 
žišče na Teharjah, kjer postop 
ki za gradnjo krožišča tečejc 
že kar nekaj let. Krožišče, zaen 
krat trokrako, v perspektiv 
pa štirikrako, s povezavo ni 
štorsko naselje Lipa, bo zgra 
jeno. Dokončna ureditev te 
ga krožišča pa do začetka ol> 
vozov ne bo mogoča, ker še 
ni ureditvenih načrtov. Išče 
mo vse možnosti za začasne, 
zasilne rešitve,« je bil jaseB 
Presečnik. 

Krajani Teharij s tem zaneŝ  
Ijivo ne bodo zadovoljni, ali 
bodo res posegli po najboi 
ostrih oblikah protesta, tud: 
z zaporo ceste, pa bomo vi 
deli v kratkem, saj naj bi de 
lavci CM Celje že proti kon 
cu maja zaprli Mariborsko ce 
sto in pričeli graditi podvoz 
pod železnico. Je pa iz pogi> 
vora z ministrom Presečni 
kom mogoče sklepati, da o<j 
ločitve o enem samem, glav 
nem obvozu preko Teharij» 
ni in da ob tej rešitvi investi 
tor najbolj zagovarja obvoz 
ob gradbišču, z izgradnjo ̂  
enega železniškega prehoda 
in cesto, ki bi bila speljan^ 
po zemljiščih Merkurja in 
tela Štorman. 

BRANKO STAMEJČl̂  

KRATKE-SLADKE 

Zaporedna 
številka 2672 

Kot zadnji v vrsti 88 krvo-
dajalcev, ki so se udeležili pr-
ve letošnje krvodajalske ak-
cije na območju laške obči-
ne, se je v seznam tistih, ki 
darujejo kri za pomoč solju-
dem, na 2672. mesto vpisal 
tudi župan Jože Rajh. Kri je 
v petek resda daroval šele pr-
vič, a zato odločno demanti-
ral vse tiste, ki so bili prepri* 
čani, da mu jo je glede pro-
daje delnic Zdravilišča Laš-
ko razklan občinski svet do-
volj spil že v sredo zvečer. 

Naj razume, 
kdor more 

»Občino Šentjur bremeni 
dobrih 600 milijonov tolar-
jev obveznosti iz preteklosti, 
zato bo naložbena dejavnost 
v naslednjih letih močno okr-
njena,« je še konec marca ja-
dikoval šentjurski župan Šte-
fan Tisel. Za včerajšnjo sejo 
občinskega sveta pa podpi-
sal predlog proračuna za leti 
2003 in 2004, po katerem bo 
v občini letos za 5 milijonov 
376 tisoč tolarjev, prihodnje 
leto pa za 9 milijonov 115 
tisoč tolarjev presežka pri-
hodkov nad odhodki. Če to 
logiko razume občinsko 

vodstvo, pa je zagotovo ne v 
vseh tistih krajevnih skupno-
stih in društvih, kjer bi radi 
za svoje delo več denarja. 

Sašine težave 
(Zgornje) Savinjsko-Šaleš-

ka regija, imenovana Saša, bi 
na vsak način rada našla pro-
stor pod soncem. Župani 
omenjajo več zgodovinskih 
povezav, ki naj bi bile dokaz 
o nujnosti Sašinega rojstva. 
Seveda pa se pri utemeljitvah 
na daleč izogibajo zameram, 
ki jih v preteklosti tudi ni bi-
lo malo. Zato predlagamo, 
da želeno regijo namesto Saša 
imenujejo Saška. Neboglje-
nemu otročičku pač ne bo-
mo zamerili vsega »oponaša-
nja«, ki bo zagotovo na vrsti 
kmalu po ustanovitvi regije. 

Trgovski geni 
v vrhovih na Trgu celjskih 

knezov so se naveličani ne-
prestanih očitkov, da brezgla-
vo razprodajajo občinsko 
premoženje, lotili brskanja 
po zgodovini in olajšano ugo-
tovili, da je pred več kot sto 
leti takratna mestna oblast 
brez pomislekov prodala 
mestna vrata in dotičen kos 
obzidja. Župan Šrot je ob zgo-
dovinskem dokazu nemočno 
zavzdihnil, da so »...nam pro-
daje očitno zapisane v ge-
nih...« 

Saša noče v Celje 
Na koordinaciji županov 

Savinjsko-Šaleške regije mi-
nuli petek v Nazarjah so žu-
pani šestih zgornjesavinj-
skih in treh šaleških občin 
soglasno podprli stališče ozi-
roma pobudo, da se zavze-
majo za ustanovitev regije 
SA-ŠA. 

Prizadevanja županov sodi-
jo v sklop regionalizacije Slo-
venije. Glede na to, da je v 
zadnjem času spet aktualna 
pobuda o ustanovitvi 14 re-
gij, vidijo župani Saše v njej 
možnost in izziv. V procesu 
regionalizacije bodo župani 
savinjskih in šaleških občin v 
roku enega meseca podpisali 
tudi pismo o nameri za sode-
lovanje pri izvajanju aktivno-
sti za oblikovanje skupne re-
gije, za vodjo skupine so ime-
novali županjo občine Ljub-
no Anko Rakun. Saša v bis-
tvu obstaja že več let, a v bolj 
neformalni obliki. V devetih 

občinah so prepričani, da ima-
jo veliko skupnega, da je kar 
precej povezav iz preteklosti 
in da bi zato tudi na tem ob-
močju morali oblikovati sa-
mostojno regijo. Ena izmed 
obrazložitev je tudi, da manjše 
občine v preveliki celjski sta-
tistični regiji ne vidijo svoje-
ga mesta. 

V petek podpisana izjava 
pomeni, da so župani priprav-
ljeni za boj za svojo regijo. 
Tudi zato bodo aktivnosti v 
prihodnje še pospešili, vloži-
ti pa nameravajo podoben za-
konski predlog, kot so ga že 
vložili Korošci. Spomnimo, 
da sta Šaleška in Zgornja Sa-
vinjska dolina že povezani na 
gospodarskem področju pre-
ko skupne zbornice, skupne 
območne razvojne agencije, 
davčne in geodetske uprave, 
zanemarljive pa niso niti po-
vezave iz preteklosti, med dru-
gim skupno zdravstvo. Že 

pred podpisom o ustanovitvi 
regije Saša pa so spodnjes^-
vinjski župani s posebnim pi-
smom pozvali celjskega žu-
pana Bojana Šrota in velenj-
skega župana Srečka Meha, 
naj poskušata ohraniti enot-
no celjsko regijo. 

US 

Drago Svetko na 
varnem 

Cerkev Svetega duha v Celju že nekaj dni ne vodi več 
tamkajšnji duhovnik Drago Svetko. Za premestitev je prf 
sil sam, kar so mu v mariborski škofiji tudi odobrili. N^ 
kaj časa je bival pri lazaristih v Šentjakobu ob Savi, nat" 
pa naj bi odšel k misijonarjem v Beograd. Tako v tiskoV' 
nem uradu Rimskokatoliške cerkve kot v Mariborski škO" 
fiji so nam večkrat zatrdili, da so govorice o njegoveiH 
samomoru popolnoma izmišljene. Enako pa naj bi se g"; 
vorilo že lani. Cerkev Svetega duha zdaj upravlja celjsl̂ ' 
opat Marijan Jezernik, pomaga pa mu pater Branko Ces'; 
nik. Kot še dodaja Jezernik, delo v župniji in z veroučnii^ 
skupinami poteka nemoteno. ^̂  



DOGODKI 3 

Gradiš saniran^ 
vodilni odiiajajo 

Predsednica uprave Lidija Žagar napoveduje še eno uspešno poslovno leto -
Gemag ni več večinski lastnik 

Celjski Gradiš je po dveh 
letih sanacije minulo po-
slovno leto spet zaključil 
z dobičkom. Številke sicer 
niso visoke, saj je dobič-
ka le za 8 milijonov tolar-
jev, vendar predsednica 
uprave Lidija Žagar oce-
njuje, da je podjetje danes 
stabilno in uspešno na tr-
žišču. 

Kot je dejala Žagarjeva, 
je bil Gradiš še pred dvema 
ietoma, ob njenem priho-
du, v skorajda brezizhod-
nem položaju. Bili so brez 
poslov, povrhu vsega pa ga 
je septembra 2001 posku-
šal prevzeti Ingrad Koncem 
(takrat ga je še vodila Beata 

Kanduti Šumej), vendar mu 
namera ni uspela. Eden od 
upnikov (šlo naj bi za žal-
sko podjetje, ki ga vodi so-
rodnik Kandutijeve) je ce-
lo vložil predlog za stečaj, 
vendar k sreči tudi do tega 
ni prišlo. 

Najvišjo ceno ozdravitve 
so »plačali« zaposleni, saj 
se je v dveh letih njihovo 
število s 408 zmanjšalo na 
300. Lidija Žagar napove-
duje, da bodo toliko delav-
cev obdržali tudi v prihod-
nje. Letos naj bi Gradiš 
ohranil približno takšen ob-
seg prihodkov od poslova-
nja kot ga je imel lani, to je 
okrog 6,5 milijarde tolar-

jev, čisti dobiček pa naj bi 
se povzpel na 90 milijonov 
tolarjev. 

Septembra lani se je v Gra-
disu, ki je bil nekaj časa v 
večinski lasti mariborske-
ga podjetja Gemag, spreme-
nila tudi lastniška struktu-
ra, vendar pa Žagarjeva raz-
logov za spremembe ni po-
jasnila. Povedala je le, da 
ima zdaj največji delež fi-
nančna družba Kapital Bro-
ker, med večjimi lastniki pa 
je še nekaj njihovih koope-
rantov. Kljub umiku Gema-
ga pa je direktorica in last-
nica tega podjetja Nevena 
Tea Gorjup še vedno pred-
sednica nadzornega sveta 

Gradisa. Na vprašanje, ka-
ko je to mogoče, je Žagar-
jeva odgovorila, da so tako 
pač želeli novi lastniki. Ne-
koliko neprepričljiva pa je 
bila tudi pri pojasnjevanju, 
zakaj so pred enim mese-
cem podjetje zapustili ne-
kateri vodilni ljudje, ki so 
imeli pomembno besedo pri 
sanaciji. Za člana uprave Ja-
neza Stermeckega je deja-
la, da ga je pač nadzorni svet 
odstavil, svetovalca uprave 
Borisa Griviča, s katerim so 
imeli sklenjeno le pogodbo, 
pa niso več potrebovali, ker 
je svoje delo pri sanaciji 
opravil. 

JANJA INTIHAR 

Lidija Žagar 

Konec mesarske agonije? 
Direktor Mesarstva Šentjur Emil Štu-

kelj je po dolgem času spet optimističen. 
Če bodo v prihodnjih dneh podpisali po-
godbo s celjskim podjetjem VO-KA za od-
voz klavničnih izcednih voda v čistilno 
napravo v Škofjo vas, ovir za ponoven 
zagon klavne linije v Šentjurju ne bo več. 

Zasluge, da se je končno našla rešitev, ki 
ni kompromisna in je tudi skozi prizmo 
zakona sprejemljiva za vse (torej tudi Uprav-
no enoto Šentjur, ki bo po javni razgrnitvi 
projekta lahke izdala gradbeno dovolje-

nje) Štukelj pripisuje šentjurskemu župa-
nu Štefanu Tislu. Slednji se je po pogovo-
ru z ogorčenimi mesarji (45 so jih morali 
prejšnji mesec odpustiti) vključil v iska-
nje rešitev. Odvoz izcednih voda v čistilno 
napravo v Škofjo vas bo začasna rešitev. 
Dejstvo pa je, da je najbolj optimističen 
rok, v katerem bi v Šentjurju lahko zgradi-
li centralno čistilno napravo, kjer bi čisti-
li tudi odpadne vode iz klavnice, pomak-
i\jen v čas po letu 2010. 

IS 

Do znanja za zaposlitev 
Projekt getWork na polovici - Forum z delodajalci 22. maja v Celju 

v Ljudski univerzi Celje 
so s Študentskim servisom 
Ljubljana, ki je nosilec pro-
jekta za izboljšanje zapo-
slitvenih možnosti mladih 
getVVork, predstavili izkuš-
nje in prve rezultate projek-
ta na Celjskem. S slednji-
mi so več kot zadovoljni, 
saj je na polovici projekta 
tik pred zaposlitvijo že šest 
udeležencev delavnic, če-
prav so nosilci načrtovali, 
da naj bi z dodatnim uspo-
sabljanjem do zaposlitve 
prišlo osem mladih. 

»Naš cilj bo vsaj dva do tri-
l̂ rat presežen, kar je precej 
'̂eč, kot smo po tihem priča-

kovali ,« pravi Franc Pusar 
'2 Ljudske univerze Celje in 
dodaja, da so veseli tudi te-

ker se je doslej kar 70 od 
skupno 129 udeležencev pre-

davanj in delavnic odločilo, 
da sodeluje v večih in si tako 
pridobijo širši spekter dodat-
nih znanj in veščin. Usposab-
ljanja lahko mladi iskalci za-
poslitve (program je name-
njen mladim v starosti od 18 
do 30 let, doslej pa so vanj 
vključeni mladi s V., VI. in 
VII. stopnjo izobrazbe) obi-
skujejo v ljudskih univerzah 
v Celju in Žalcu, v Velenju 
ter v Svetovalno izobraževal-
nem centru Slovenske Konji-
ce. Doslej so po zaključenih 
sklopih usposabljanj ugotav-
ljali, da so mladi osvojili ve-
liko prepotrebnih veščin ko-
municiranja in nastopanja v 
javnosti, s čimer se jim je tu-
di močno dvignila samoza-
vest. 

Usposabljanja projekta 
getWok na Celjskem so raz-
deljena v osem vsebinskih 
sklopov, do zaključka v sre-
dini maja pa sledijo še trije 
programi, med njimi tudi de-
lavnici na temo vodenja in 
reševanja konfliktov ter po-
zitivizma, samoučenja in or-
ganizacije časa. Zaključek 
projekta bo Forum, na ka-
terem se bodo 22. maja v 
Celjskem sejmu srečali mla-
di iskalci zaposlitve s pred-
stavniki delodajalcev, sveto-
valnih in izobraževalnih us-
tanov ter lokalnih oblasti. »-
Projekt getWork izvajamo v 

Sloveniji že tretje leto, le-
tos prvič tudi na lokalni rav-
ni. Ugotavljamo, da je to smi-
selno. Želimo, da mladi naj-
dejo zaposlitev v svojem 
okolju, zato si tudi od Fo-

ruma, ki je bil doslej dva-
krat v Ljubljani, letos pa bo 
v Celju, veliko obetamo,« je 
zadovoljna predstavnica 
projekta Sabina Pečar. 

I. STAMEJČIČ 

»Skozi usposabljanje 
"»ladih, s katerim želijo po-
večati njihovo zaposljivost, 
Ugotavljamo, da bi bili na 
''rugi strani dodatnih, no-
"ih znanj v veliki meri po-
'•̂ ebni tudi kadrovniki pri 
delodajalcih ,«je prepričan 
'̂ ranc Pusar iz Ljudske uni-
verze Celje, ki dodaja, da 
^ v podjetjih še premalo za-
''edajo, da so usposobljeni 
jjiladi kadri lahko velika 
•konkurenčna prednost. 

i l A IN PROTI 

Plačila pomoči 
na domu 

Centri za socialno delo so morali do 1. aprila ugotoviti, 
ali dosedanji upravičenci do pomoči na domu izpolnju-
jejo pogoje za (delno) oprostitev plačila te storitve. Pre-
verjanja pa so povzročila kar nekaj hude krvi in tudi 
odpovedovanje pomoči na domu, saj naj bi bila nova me-
rila zelo stroga in neživljenjska. 

Pomoč na domu (PD) je namenjena upravičencem, ki imajo 
zagotovljene bivalne in druge pogoje za življenje v svojem 
bivalnem okolju, vendar se zaradi starosti ali invalidnosti 
ne morejo oskrbovati ali negovati sami niti jim pri tem ne 
morejo pomagati njihovi svojci. PD je javna služba, mrežo 
javne službe za to storitev pa po zakonu zagotavlja občina. 
PD se prilagaja potrebam posameznika in lahko obsega gos-
podinjsko pomoč, pomoč pri vzdrževanju osebne higiene 
ter pomoč pri ohranjanju socialnih stikov. 

Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve 
Pravilnik za oblikovanje cen socialno varstvenih storitev 

opredeljuje, da so stroški storitve PD sestavljeni iz stroškov 
za neposredno socialno oskrbo uporabnikov ter stroškov 
vodenja. Razvidno je, da cena storitve za uporabnika ni enaka 
celotnim stroškom storitve. Od celotnih stroškov storitve je 
namreč treba odšteti stroške vodenja in stroške dodatnih 
subvencij, ki jih krije občina, seveda pa tudi stroške sub-
vencij države (APZ). Cena storitve za uporabnika je torej 
manjša od celotnih stroškov, po naših izračunih pa ne bi 
smela presegati 1.500 tolarjev na uro v primeru, da občina 
zagotovi dodatne subvencije ter pridobi subvencijo RS. Ne-
katere občine poleg stroškov vodenja prispevajo znaten del 
subvencij tudi za stroške neposredne socialne oskrbe upo-
rabnikov (ponekod celo v višini, ki omogoča brezplačno 
storitev), druge občine ne prispevajo dodatnih subvencij, 
ponekod pa ne prispevajo niti za stroške vodenja storitve, 
ki pa so nesporna obveza občin. 

V prihodnjih dneh nameravamo poslati županom pose-
ben dopis in jih opozoriti na njihove zakonske pristojnosti 
in obveze ter na možne napake pri potrjevanju cen. Apeli-
rali bomo, naj zagotavljajo čimveč dodatnih občinskih sub-
vencij in naj kandidirajo za republiške subvencije. Mini-
strstvo seveda nikoli ni preprečevalo, da bi občine subven-
cionirale cene. Nasprotno - občine lahko določijo tudi višje 
oprostitve, kot jih določa uredba, in to za širši krog upravi-
čencev. Tako omogočijo lažji in cenejši dostop upravičen-
cem do storitve. Menimo, da preverjanje izpolnjevanja po-
gojev in meril v uredbi niso vzrok morebitnim nejasno-
stim. Problem je lahko predvsem v neustreznem odnosu 
občin do te storitve. 

Marija Šerbela Rupnik, Ljubno 
Kot invalidka imam pomoč že nekaj let, za kar sem hva-

ležna centru, še bolj pa dekletom in ženam, ki so mi poma-
gale pri opravilih. V začetku je bila pomoč brezplačna, nato 
je bil uveden minimalni prispevek za doplačilo. S 1. apri-
lom pa smo dolžni po zakonu uporabniki storitve poravnati 
celotno ceno ure, ki jo koristimo. Kdor cene ne more plača-
ti, lahko izpolni Zahtevek za oprostitev pri plačilu socialno 
varstvene storitve. Potem ni treba plačati celotne cene, tem-
več le delno, glede na dohodek. 

Vendar sem se ob prebiranju obrazca zgrozila, saj izgleda 
kot nekakšna kupoprodajna pogodba s klavzulami o zava-
rovanju plačila. Ministrstvo postavlja takšne pogoje, da se 
mi je zadrgnilo grlo. Kot upravičenka moram natančno na-
vesti vse svoje prihodke in prejemke, enako tudi partner. 
Na zadnji strani je izjava o resničnosti podatkov, na koncu 
izjave pa člen, da sem seznanjena s pravico občine, da v 
primeru oprostitve plačila zavaruje svoje terjatve na nepre-
mičnini, ki jo posedujem. To se zgodi v primeru, če zaradi 
prenizkih dohodkov razliko do polne cene pokriva občina! 

Vedno sem si predstavljala, da naj bi ministrstvo za so-
cialne zadeve pomagalo ljudem, ki potrebujejo pomoč. Ka-
že pa, da postaja profitno podjetje, ki skrbi za dobiček. 
Odločilo se je prodajati storitve ljudem, ki so v večini pri-
merov že na robu družbe - prejemniki pomoči so namreč 
ostareli, slabotni, invalidi. Ne gre več za to, da dobi pomoč 
na domu nekdo, ki jo potrebuje. Gre za to, da jo dobi tisti, 
ki jo lahko plača. Glede na vse, kar se pri nas dogaja z mali-
mi ljudmi, spoznavam, da je sociala res umrla. Seveda ob-
staja rešitev: CSD bom zaprosila za toliko ur, kot jih bom 
lahko plačala, in se zahvalila za »oprostitev«. Hvala lepa 
namreč za takšno pomoč, ki bolj obremenjuje kot pomaga. 



4 AKTUALNO 

Lila Prap 
Od glave do pet Celjan-

ka, po duši umetnica in po 
srcu ljubiteljica otrok. Prav-
zaprav ljubi vse, česar se 
loti, ker jo v življenju ved-
no vodi srce. In zdi se, kot 
da se njeno življenje odvi-
ja brez napak in težav. De-
nar pač nima s srcem nič 
skupnega, zato nenehno 
ustvarja, četudi ji kdaj 
zmanjka denarja za barve 
in podobne potrebščine. A 
se vedno vse nekako izide 
in na tržišču se znova po-
javi kakšna njena nova sli-
kanica, knjiga pesmic za 
otroke, knjiga pravljic. 

Še dobro, da otroci ne ver-
jamejo, da je denar sveta vla-
dar. Vladarji so vendar samo 
v pravljicah in v poročilih za 
odrasle, pisatelji, pesniki in 
risarji pa denarja ne potre-
bujejo. Žal tako razmišljajo 
tudi tisti, ki slovenskirn lite-
ratom in drugim umetnikom 
režejo kruh. 

Glavno je, da so otroci ve-
seli in zadovoljni, ko obra-
čajo liste in gledajo, poslu-
šajo, berejo. Lilijana Praprot-
nik Zupančič, ki se otrokom 
predstavlja kot Lila Prap, je 
od sile! Pozna vse radoved-
ne otroke in živali. Ve, na pri-
mer, zakaj so zebre proga-
ste, zakaj krokodili jočejo in 
zakaj kače nimajo nog. Za 
vsak zakaj najde Lila pravi 
odgovor. 

Z njo so se otroci prejšnji 
teden veliko pogovarjali, sku-
paj z njo slikali in rimali, se 
smejali. Z njimi je bila v Her-
manovem br-
logu v Celju na 
dan, ki je pos-
večen otroški 
knjigi. Potem 
je šla še v Ma-
ribor in se v 
tamkajšnj ih 
k n j i ž n i c a h 
prav tako dru-
žila z otroki, 
ki so občudo-
vali njene 
knjige in slika-
nice. Pa seve-
da slikarko in 
pesnico Lilo 
Prap, ki ima to 
redko človeš-
ko lastnost, da 
govori počasi, preudarno, kar 
nekam lenobno. A glavno je, 
da pove vse, kar hočejo izve-
deti otroci, ki dobro vedo, kaj 
to pomeni, če odrasel človek 
»naredi« veliko otroških knjig, 
v katerih so pesmice, pravlji-
ce, zgodbe, uganke in slike, 
ki jim odrasli rečejo ilustra-
cije. To pa še ni vse. Lila piše 
tudi otroške igre za gledališ-
če in radio ter se zna pošteno 
ponorčevati iz odraslih, ko jo 
prime in napiše marsikakšno 
krepko na njihov račun. Tem 
rimam odrasli rečejo satira, 
otroci pa bi jim rekli kar neum-
nosti. Veliko jih poznajo, še 
večjih bodo spoznali, ko odra-
stejo. 

Tisti odrasli, ki ne verja-
mejo več v pravljice, jo poz-
najo kot Lilijano Praprotnik 
Zupančič, ki je diplomirala 
iz arhitekture in se najprej 
ubadala s projektiranjem ter 
poučevanjem bodočih grad-
bincev, zdaj pa je že lep čas 

svobodna umetnica, ki se uk-
varja z grafičnim oblikova-
njem, opremljanjem prosto-
rov, slikanjem, karikaturo ter 
risanjem in pisanjem za otro-
ke. Je tudi sodelavka različ-
nih revij za otroke in mladi-
no ter predavateljica na se-
minarjih, ki so namenjeni 
vzgojiteljicam v vrtcih. Vmes 
jo je zaneslo tudi v občinsko 
politiko, ker pa se umetniki 
v politiki praviloma bolj sla-
bo počutijo (izjema je le kak-
šen Partljič), se je od te sce-
ne oddaljila. Še najbolj je nje-
no ime odmevalo v javnosti, 
ko je bila predlani, ob pre-
lomu tisočletja, proglašena 
za eno izmed desetih Celjank, 
ki so po oceni celjskih knjiž-
ničnih bralcev najbolj zaz-
namovale podobo knežjega 
mesta. 

Še bolj kot domovina, jo 
kot umetnico ceni tujina. Kako 
značilno. V nedeljo se je vr-
nila z mednarodnega sejma 
knjig za otroke v Bologni, bi-
la pa je ponovno tudi med po-
vabljenci na prireditvi, na ka-
teri podeljujejo priznanja za 
najvidnejše mednarodne do-
sežke v založništvu. Lilijana 
je bila v Bologni že dvakrat 
izbrana med najboljše ilustra-
torje sveta in dobila svoj pro-
stor v uglednem katalogu, pre-
jela pa je tudi častni certifi-
kat mednarodne organizaci-
je Ibby za ilustracije v svoji 
knjigi otroških pesmi z na-
slovom Male živali. Sodelo-
vala je na številnih razstavah 
po svetu, v Mezzagu pri Mi-

lanu je pred le 
ti s freskami 
o p r e m i l a 
t a m k a j š n j o 
knjižnico, se-
veda pa to še 
zdaleč ni vse. 

Na doma-
čih tleh so jo 
leta 1999 na 
bienalu slo-
venske ilu-
stracije na-
gradili s 
Smreka r j e -
vim prizna-
njem, nasled-
nje leto pa je 
bila za svoje 
literarno delo 

izbrana med finaliste prestiž-
ne nagrade Večernica. Lev-
stikovo nagrado je za ilustra-
cije v svojih dveh knjigah 
(Male živali in Živalske us-
pavanke) prejela leta 2001, 
lani pa je na slovenskem 
knjižnem sejmu v Ljubljani 
prejela nagrado za najlepšo 
knjigo za otroke in mladino. 
Že pred leti pa je na sloven-
skem trienalu satire in hu-
morja za svoje likovne sati-
rične prispevke prejela bro-
nasto medaljo Aritas. 

Lilijana Praprotnik rada 
pove, da je ponosna, ker je 
Celjanka. Tudi Celje je lah-
ko ponosno nanjo. Mestna 
občina Celje ji je ob letoš-
njem občinskem prazniku 
podelila odličje bronasti celj-
ski grb »za izvirno in med-
narodno prepoznavno ustvar-
jalnost na področju otroške 
literature in ilustracije«. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: MP 

Lilijana Praprotnik Zupančič 

Slepi si 
zatiskajo oči 

starši slepih in slabovidnih otrok iz Celja menijo, da so s spremembo pravil 
društva slepih in slabovidnih kršene njihove pravice - Se v vodstvu društva 

res bojijo njihove prisotnosti? 
člani Medobčinskega druš-

tva slepih in slabovidnih Ce-
lje so na rednem občnem zbo-
ru sredi marca sprejeli spre-
membe in dopolnitve pravil, 
ki določajo delovanje druš-
tva. Predlog sprememb, ki so 
trenutno v fazi potrjevanja na 
Upravni enoti Celje, je razje-
zil predvsem starše slepih in 
slabovidnih otrok, ki so za-
koniti zastopniki svojih 
otrok, zato naj bi jih kot ena-
kovredni člani zastopali tu-
di v društvu. Vendar je bil pred-
log pravil statuta društva sle-
pih in slabovidnih Celje pri-
pravljen tako, da staršem 
otrok in zakonitim zastopni-
kom ne bi več omogočal, da 
postanejo enakovredni člani 
društva. Čeprav so se starši 
na predlog sprememb prito-
žili in zagrozili celo s pritož-
bo na ustavno sodišče, nji-
hovih predlogov na občnem 
zboru niso upoštevali. 

Da jih bodo, vsaj nekatere, 
vendarle upoštevali, so se v iz-
vršnem odboru društva dogo-
vorili na telefonski seji. Starši 
pa se z vsebino predlaganih 
sprememb še vedno ne strinja-
jo, saj menijo, da njihovi pred-
logi še vedno niso upoštevani 
- predvsem pa jim niti spreje-
te spremembe ne dajejo zago-
tovila, da lahko postanejo ena-
kovredni člani društva in da 
imajo pravico do najmanj ene-
ga voljenega predstavnika v or-
ganih društva. 

Statut V 
neskladju z 
zakonom? 

Med člani društva in starši 
slepih in slabovidnih otrok je 
na občnem zboru 17. marca 
očitno počilo. In medtem ko 
je Brane But, predsednik Zve-
ze slepih in slabovidnih Slo-
venije ter član izvršnega 
odbora celjskega društva, pre-
pričan, da »ne gre za nikakr-
šne nepravilnosti in da je pra-
vilnik pripravljen povsem v 
skladu z zakonom«, so starši 
trdno odločeni, da bodo, če 
člani njihovih predlogov ne 
bodo upoštevali, pravico is-
kali na ustavnem sodišču. Nad 
odnosom, kakršnega ima zve-
za slepih in slabovidnih do njih 
in njihovih otrok, so namreč 
že dolgo zelo razočarani. 

»Na občnem zboru smo 
zahtevali, naj se pravilnik pre-
bere in potem predlagali spre-
membe, ki pa na občnem zbo-
ru niso bile sprejete, saj se je 
večina vodilnih iz društva de-
lala, kot da nas, staršev, tam 
sploh ni,« je povedala Nata-
lija Zupančič, mati slepega 
Gregorja, ki je prepričana, da 
so nova pravila celjskega druš-
tva v neskladju z Zakonom o 
invalidskih organizacijah in 

z Zakonom o društvih. »Ne 
le članstvo; moti nas tudi, da 
predlagana pravila ne opre-
deljujejo sestave organov in 
načina volitev, ne strinjamo 
se z določilom, da obravna-
vo in sprejem letnega poroči-
la o poslovanju opravlja izvr-
šni odbor, saj je to naloga obč-
nega zbora, želimo pa tudi, 
da se v pravilnik vnese spre-
memba, da medobčinsko 
društvo slepih in slabovidnih 
deluje na ravni cele Sloveni-
je. Vsega tega novi pravilnik 
nikjer ne opredeljuje,« je pre-
pričana Natalija Zupančič. 

Ker pa naj bi imel Brane But 
zveze na celjski upravni eno-
ti, kjer se je menda že dogo-
voril, da bodo spremenjena 
pravila potrjena, pa predlo-
gov staršev ni bilo treba upo-
števati. »V pravilih o delova-
nju društva slepih in slabovid-
nih je nekaj manjših napak, 
predvsem glede urejanja fi-
nanc, vendar bomo predstav-
nike društva povabili na po-
govor in prepričan sem, da bo 
te stvari mogoče sporazum-
no urediti,« je povedal Ma-
tevž Majcen, vodja oddelka 
za upravne notranje zadeve pri 
UE Celje in dodal, da v zvezi 
z določili o tem, kdo je lahko 
član društva in kdo ne, ni (več) 
nikakršnih nepravilnosti. 

Starši otrok menijo druga-
če, saj po informacijah, ki jih 
imajo, njihovi predlogi niso 
bili upoštevani. Po mnenju Zu-
pančičeve sporna določila v 
zvezi s članstvom pomenijo, 
da bo v imenu njihovih otrok 
odločal kdo drug, v celoti pa 
izničijo tudi pravice polnolet-
nih članov društva s kombi-
nirano prizadetostjo, ki jim 
je bila odvzeta opravilna spo-
sobnost. V celjskem društvu 
je namreč kar 15 otrok s kom-
binirano motnjo (z motnjo v 
duševnem razvoju in slepo-
to), marsikateri starši pa po 
polnoletnosti teh otrok star-
ševske pravice podaljšajo in 
tako postanejo njihovi zako-
niti zastopniki v vseh pogle-
dih. »Četudi bi torej nova pra-
vila res dajala pravice staršem 
manjših otrok, starši otrok s 
kombinirano motnjo v pra-
vilniku niso omenjeni niti z 
besedo, kar pomeni, da so ta-
ko otroci s kombinirano mot-
njo kot tudi sami starši v druš-
tvu povsem brez pravic...« pra-
vi Zupančičeva. 

Spremembe 
ne prinašajo 

prauic 
Po »telefonski seji« članov 

izvršnega odbora društva je 
bil v 18. člen pravilnika, ki 
določa, kdo je lahko član 
društva, dodan stavek, ki do-
loča, da lahko zakoniti zastop-

niki (torej starši) zastopajo 
otroke tudi v organih društva, 
vendar je to po mnenju šestih 
staršev, ki so pismo s prošnjo 
za pomoč poslali tudi na mi-
nistrstvo za notranje zadeve, 
le ublažitev, ki so jo v izvr-
šnem odboru društva dodali, 
da bi jih utišali. 

Da staršem enakovredne-
ga članstva ne omogočajo niti 
sedanja, spremenjena pravi-
la, se strinja tudi Brane But: 
»Pravilnik daje staršem pra-
vico, da otroka v društvu za-
stopajo, ne morejo pa biti 
enakovredni člani društva, 
saj pravila natančno določa-
jo, da je lahko član društva 
le slepa ali slabovidna oseba 
s stopnjo, ki je v statutu na-
tančno določena.« 

Povsem drugače je članstvo 
urejeno v medobčinskem 
društvu slepih in slabovidnih 
v Ljubljani in Mariboru. Pra-
vila ljubljanskega društva ja-
sno določajo, da društvo de-
luje v javnem interesu - tako 
za člane kot nečlane, v druš-
tvo pa se lahko skupaj s sle-
pim ali slabovidnim mlado-
letnikom enakovredno včla-
ni tudi njegov zastopnik, ki 
otroka potem zastopa tudi v 
organih društva... Zakaj je tako 
v dveh medobčinskih druš-
tvih, v sedmih, ki so (tako kot 
celjsko društvo) očitno mo-
rala do vejice natančno upo-
števati pravila, ki jih je po-
stavila Zveza slepih in slabo-
vidnih Slovenije, pa ne, je 
vprašanje, ki si ga ob starših 
slepih otrok zastavljajo tudi 
drugi člani celjskega društva... 

»V društvu se 
nas bojijo...ff 
Marjana Jagarinac, ma-

ti slepega otroka, na vpraša-
nje, zakaj bi kdo želel, da star-
ši slepih otrok niso člani druš-
tva, odgovarja: »Starši otrok 
se pogosto ne strinjamo s tem, 
kar se dogovorijo v izvršnem 
odboru društva, in si upamo 
svoje mnenje tudi izraziti. Ra-

zen tega pa država, ki je do-
slej ščitila predvsem starej-
še invalide, sedaj začenja skr-
beti tudi za pravice otrok. Vse 
bolj se zdi, da nekaterim sta-
rejšim članom društva ni v 
interesu, da bi lahko otrokom 
pravice, ki jim jih bo odslej 
omogočal zakon, tudi uresni-
čevali, saj se bojijo, da bodo 
na račun otrok sami za kaj 
prikrajšani...« 

Marjana Jagarinac razmiš-
lja, da bi svojega sina vpisala 
v katero drugo slovensko 
društvo slepih in slabovidnih. 
»Najverjetneje se bomo včla-
nili v ljubljansko društvo. Pra-
vilnik in neupoštevanje naših 
pripomb v celjskem društvu 
je namreč pika na i in nobe 
nega razloga ni, da bi bil moj 
otrok član društva, v katerem 
nima nobenih pravic,« je po-
vedala Jagarinčeva, ki se vsaj 
enkrat na mesec vozi v Ljub-
ljano, kjer obiskuje skupino 
za samopomoč, namenjeno 
staršem slepih in slabovidnih 
otrok. »Za stroške, ki jih ima-
mo z udeležbo v tej skupini, 
pa tudi za druge aktivnosti, 
pri katerih sodelujemo starši 
v sklopu društva, nismo do-
bili še niti tolarja, čeprav smo 
zaprosili za povrnitev potnih 
stroškov oziroma, naj nam 
društvo, ko gremo v Ljublja-
no, posodi vsaj službeni av-
to.« Ne eno in ne drugo po 
besedah Braneta Buta ni mo-
goče, saj hodijo starši v Ljub-
ljano »zase«. Da si funkcionarji 
društev slepih in slabovidnih 
po Sloveniji, ki se medseboj-
no vabijo z enega na drug občni 
zbor, redno izplačujejo dnev-
nice in potne stroške, pa je, 
tako But, povsem »druga zgod-
ba«, saj prihajajo »v imenU 
društva in so upravičeni do 
povrnitve stroškov...«. 

Dejstvo, da njega samega 
iz Žalca v Ljubljano in nazaj 
vsak dan vozi vojak, ki je na 
civilnem služenju vojaškega 
roka, pa je že tretja zgodba. 

ALMA M. SEDLAP 
Foto: GREGOR KATiC 

Natalija Zupančič Brane But 



TEMA TEDNA 5 

Lepši 
jutr i za 

naše 
Ivane? 

Bolnika z aidsom iz okolice Celja se vsi 
otepajo - Pomoči potrebni med bolnišnicami 

in socialnimi zavodi 
Se še spominjate Ivana, bolni-

ka z aidsom iz okolice Celja? O 
njem smo pisali konec novembra 
in decembra lani, vse do njego-
vega sprejema na Kliniko za in-
fekcijske bolezni in vročinska sta-
nja v Ljubljani. To je bila takrat 
zanj rešitev, saj je živel sam, v 
človeka nevrednih razmerah, ki 
jih občasna pomoč ni mogla bis-
tveno spremeniti. Ivan je še ved-
no v Ljubljani. Zakaj? 

Kot nam je povedal doc. dr, Ja-
nez Tomažič z infekcijske klini-
ke, njegovo zdravje sicer ni najbolj-
še, a če bi mu lahko našli ustrezno 
nego in oskrbo v kateri izmed so-
cialnih ustanov... Ivan bi potem ver-
jetno lahko zapustil bolnišnico. Do-
mov ne more, nikjer drugje ga no-
čejo. »Prepričan sem, da gre za fo-
bije, za psihološke bariere. Proš-
nje za sprejem smo naslovili na ta-
korekoč vse oddelke podaljšanega 
bolnišničnega zdravljenja in v do-
move upokojencev na celjskem ob-
močju, pa še v marsikaterega iz-
ven te regije. Tudi v domove, ki jih 
šele odpirajo. Od povsod smo do-
bili odklonilne odgovore. Govoril 
sem z direktoricami - vse so zelo 
prijazne, ker vedo, da ne delajo prav. 
Morali bi ga sprejeti v dom, to je 
njegova pravica, njihova dolžnost 
pa je, da poskrbijo za varno nego.« 

Njegovo oceno oziroma odnos do 
bolnikov z aidsom smo preverili v 
nekaterih domovih upokojencev, tu-
di v celjskem. 

Ne bojijo se ga 
Tudi nam so povedali, da prostih 

postelj na negovalnih oddelkih ni-
niajo, bolnik kot je Ivan, pa si tudi 
ne bi mogel deliti sobe z drugimi 
stanovalci. Opozorili so nas, da so ^ 
domovi upokojencev socialne us-
tanove, ne zdravstveni zavodi, za-
radi česar tudi njihovi kadrovski 
normativi ne zadoščajo za zahtev-
no nego. »Obtožba, da ga ne sprej-
niemo zaradi predsodkov osebja, 
bi bila krivična,« so poudarjali. 
*>Ovir, da bi sprejeli bolnika z aid-
som, ni, vendar zaradi tega nihče 
ne bi smel biti ogrožen,« je še ena 
izmed izjav. Če povzamemo odgo-
'̂ore odgovornih v domovih upo-

l^ojencev, bi torej Ivana bili priprav-
ljeni sprejeti, če bi zanj imeli pro-
stor, ustrezne pripomočke za nego 
'n tudi ustrezno znanje. In seveda, 
to je zelo pomembno, če se ne bi 
Zvedelo, da so ga sprejeli ravno v 
njihov dom. Strah pred odzivom 
svojcev stanovalcev je namreč živ 
'n vseprisoten - zato tudi ne nava-
jamo posameznih izjav, saj kljub 

skupnim imenovalcem razkrivajo 
različno stopnjo pripravljenosti za 
sprejem bolnika z aidsom. 

Vsi naši Ivani 
Bolnikov, kot je Ivan, je v Slove-

niji veliko. K sreči se večina ne sooča 
s tako hudimi problemi, pa vendar 
potrebujejo pomoč. Med nami so 
mladi invalidi, ljudje, ki so odvi-
sni od aparatur, vse več starejših 
ljudi je dementnih, življenje mno-
gih je odvisno od aparatur. Za ne-
katere bi še našli prostor v social-
nih zavodih, večina pa terja stal-
no, zahtevno medicinsko nego. Kdo 
bo poskrbel zanje? Načrtno in vna-
prej predvidljivo, da se ne bi ved-
no znova in znova soočali s posa-
meznimi »nerešljivimi« problemi. 

Že pred leti je ministrstvo za 
zdravje pripravilo projekt negoval-
nih bolnišnic, ki bi bile namenje-
ne bolnikom, ki ne potrebujejo več 
vrhunskih zdravstvenih storitev, 
ampak bolj nego. Zdravstveni svet 
tega projekta ni podprl, zato so se 
lotili uvajanja podaljšanega bol-
nišničnega zdravljenja. Sprva v 
Murski Soboti in Sežani. »V tem 
mandatu je bila imenovana komi-
sija za Podaljšano bolnišnično 
zdravljenje na ministrstvu za zdrav-
je, ki bdi nad programom: vpelja-
ni so bili tudi vstopni kriteriji. Na 
te oddelke je lahko sprejet vsak 
bolnik, ki ima vsaj minimalni re-
habilitacijski potencial,« pojasnju-
je državni sekretar v ministrstvu 
za zdravje Dorjan Marušič, dr. 
med. To preprosto pomeni, da so 

ti oddelki pravi naslov za vse bol-
nike, tudi Ivana in njemu podob-
ne, saj »kdaj pa lahko rečemo, da 
tega pogoja kdo ne izpolnjuje?« 

Preveč ali 
premalo? 

Ker gre za poskusni projekt, za 
katerega zdravstvena zavarovalni-
ca dodatno namenja milijardo to-
larjev na leto, je zaenkrat število 
oddelkov pobolnišničnega zdrav-
ljenja omejeno. Prvima v Murski 
Soboti in Sežani so se pridružile še 
bolnišnice na Jesenicah, v Novem 
mestu in v Slovenj Gradcu, ki po-
krivajo širše regije. 

»Program je pregleden in zani-
miv tudi za izvajalce. Ali je po-
stelj v teh oddelkih dovolj ali pre-
malo, bomo ugotovili šele z na-
tančno analizo vseh bolnikov v 
slovenskih bolnišnicah. Vedeti 
moramo, kdaj se dejansko konča 
tako imenovana akutna obravna-
va in koliko bolnikov potrebuje 
še pobolnišnično zdravljenje. Tež-
ko je na pamet oceniti, koliko ne-
govalnih postelj bi neka bolnišni-
ca potrebovala (minimum za od-
delek je 15 postelj), če sedaj ne 
pošilja bolnikov v obstoječe re-
ferenčne bolnišnice. Šele ko bo-
mo imeli ustrezne podatke, se bo-
mo lahko odločili, ali takšne od-
delke vpeljati v vseh večjih bol-
nišnicah, torej poleg v ljubljan-
ski in mariborski tudi v celjski, 
ali ne,« pravi državni sekretar. 

Bolnikom s celjskega območja 
je namenjen oddelek pobolnišnič-

nega zdravljenja v Murski Soboti. 
Na 28 posteljah tega oddelka se 
letno zvrti približno 280 bolnikov. 

Bivanje na teh oddelkih je načel-
no omejeno na 30 do 35 dni, izje-
moma ga lahko ministrstvo podalj-
ša na 45 dni. »V resnici bivanje v teh 
oddelkih ni omejeno. Po določenem 
času potrebo po nadaljnjem bivanju 
oceni strokovna komisija, saj bi si-
cer lahko prišlo do zlorab v želji, da 
bi bile postelje polne in bi bolnišni-
ca zanje dobila plačilo. V praksi pa 
imajo strokovnjaki vedno možnost, 
da se postavijo v bran bolniku. Ni-
kogar še nismo vrgli iz bolnišnice, 
kajne?« je odločen Dorjan Marušič. 

Daleč od svojcev 
Pobolnišnični oddelki so torej sa-

mo v petih bolnišnicah. Nimajo jih 
ne v Ljubljani, ne Mariboru in ne v 
Celju. Kot je povedala vršilka dolž-
nosti direktorice celjske bolnišni-
ce Štefka Presker, so lani in letos 
Zavodu za zdravstveno zavarova-
nje Slovenije prijavili program za 
podaljšano bolnišnično zdravljenje, 
a jim ga niso odobrili. »V Celju se 
bolniški oddelki selijo v nove pro-
store, prizadevamo si za zmanjše-
vanje bolnišničnega zdravljenja. 
Prostor in kader torej imamo in ga 
bomo imeli, pa nam to nič ne po-
maga. Ker nam ne odobrijo oddel-
ka za pobolnišnično zdravljenje, 
smo marsikdaj prisiljeno nekoli-
ko podaljšati ležalno dobo posa-
meznim bolnikom ali pa jih posla-
ti v oddaljeno Mursko Soboto. Rav-
no oddaljenost je za bolnike in za 
njihove svojce resen problem. Mar-
sikdo, ki bi še našel čas, si tako dol-
gih pogostih potovanj ne more pri-
voščiti.« 

Z zdravstveno reformo, ki zame-
njuje plačevanje zasedenosti bol-
niških postelj s plačili zdravljenja 
določenega obolenja ali poškodbe, 
bo zadrževanje bolnikov v akutnih 
bolnišnicah dlje kot je nujno po-
trebno, za bolnišnico izguba. In, 
kot je dejal Dorjan Marušič, bo še-
le tedaj postalo jasno, koliko in kak-
šne bolniške postelje kje dejansko 
potrebujejo. 

Danes in jutri 
Država torej išče rešitve. Koliko 

vode bo še moralo preteči, da jih 
bo tudi našla, je težko predvideti. 
Kaj pa ta čas? Kaj pa Ivan? 

Dorjan Marušič: »Nerešljivih 
problemov ni. Vedno je mogoč do-
govor in vedno se najde prostor. Ali 
je to akutna bolnišnica, oddelek po-
bolnišničnega zdravljenja ali social-
ni zavod, je le stvar strokovne pre-

soje bolnikovih potreb. Pa na pra-
va vrata je treba potrkati!« 

Doc. dr. Janez Tomažič: »Teža-
ve, ki jih ima Ivan pri premesti-
tvi z naše klinike, sem predstavil 
v komisiji za Hiv, ki deluje na dr-
žavni ravni. Ker nismo našli dru-
ge rešitve, smo se dogovorili, da 
se po pomoč obrnemo naravnost 
na zdravstvenega ministra. Kaže, 
da to ne bo potrebno, saj so v enem 
izmed slovenskih zavodov zbrali 
pogum in premagali objektivne in 
subjektivne prepreke ter bodo Iva-
na sprejeli. Počasi, a vendar se pre-
mika.« 

Upajmo, da dovolj hitro za Ivana. 
MILENA B. POKLIC 

Foto: GREGOR KATIČ 

Ivan pred sprejemom na infekcijsko kliniko. 

Tople postelje in strokovne nege v bolnišnici ali v socialnem zavodu naj bi bili deležni 
vsi, ki takšno pomoč potrebujejo. Danes je to za marsikoga še vedno le želja. 

IWIed zdravstvom 
in socialo 

Kakšen je odnos ministrstva za 
socialne zadeve do skupin ljudi, 
katerih potrebe so na meji med 
zdravstvom in socialo? 

Dr. Vlado Dimovski, mini-
ster za delo, družino in social-
ne zadeve: »Generalne usme-
ritve ni. Zavedamo se, da zdravs-
tveni rehabilitaciji sledi social-
na, zato je sodelovanje obeh 
ministrstev nujno. V Sloveniji 
imamo oddelke pobolnišnične-
ga zdravljenja, poleg tega bo 
samo letos naše ministrstvo po-
delilo koncesije za 850 postelj 
v domovih. A samo postelje 
problemov še ne razrešijo. Opo-
zoril bi rad na primer na izra-
zito povečano število dement-
nih stanovalcev v domovih upo-
kojencev. Skladno s staranjem 
prebivalstva jih lahko pričaku-
jemo še bistveno več in tudi za-
nje bomo morali najti ustrez-
no rešitev. Iščemo tudi rešitev 
za mlade invalide, za katere ve-
mo, da jim sedaj ne preostane 
drugega kot domovi upokojen-
cev. Želimo si, da bi zanje naš-
li ne le prostor, temveč tudi us-
trezno strokovno pomoč. Tu-
di za bolnike z aidsom bomo 
morali najti rešitev, čeprav tak-
šnih, ki bi potrebovali domsko 
varstvo, v Sloveniji k sreči ni 
veliko. Pri reševanju njihovih 
problemov pričakujem, da bo 
morebitne rešitve predlagala 
Aids fundacije Robert, ki jo fi-
nancira naše ministrstvo. Do-
kler odprtih vprašanj ne bomo 
celovito rešili, bodo tudi naši 
domovi odprti za različne bol-
nike.« 
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Premalo 
znanja za 
Evropo 

Ključ hitrejšega razvoja celjske regije je inovativnost, 
opozarjajo v območni gospodarski zbornici 

Območna gospodarska 
zbornica bo prihodnji četr-
tek že tretje leto zapored po-
delila priznanja in diplome 
za inovacije. Na razpis zbor-
nične komisije za inovaci-
je je prispelo le trinajst pri-
jav, ki bodo vse tudi nagra-
jene. Med dobitniki priznanj 
so letos prvič tudi inovatorji 
iz dveh srednjih strokovnih 
šol. 

Kljub napredku v primer-
javi s preteklim letom, ko so 
obravnavali le šest predlogov, 
v zbornici z letošnjo inova-
cijsko bero niso najbolj za-
dovoljni. Jože Pušnik je si-
cer prepričan, da je v regiji 
več podjetij in posameznikov, 
ki bi lahko sodelovali na na-
tečaju, »vendar število prijav 
razkriva, da inovacijska de-
javnost na našem območju še 
ne živi tako kot bi morala. 
To pa je zelo slabo. Znanje 
in inovacije so namreč ključni 
dejavnik za hitrejši razvoj. 
Ne le naše regije, ampak ce-
lotne države. Brez njih ne bo-
mo dvignili konkurenčnosti 
in če želimo v Evropi pome-
niti kaj več kot le kolonial-
no deželo, ji moramo ponu-
diti izdelke z višjo tehnolo-
gijo.« 

Celjska regija sicer nima 
celovite slike, kako v pod-

jetjih vzpodbujajo inovacij-
sko dejavnost, vendar rezul-
tati gospodarjenja, ki že ne-
kaj let stagnirajo, po neka-
terih kazalcih pa celo na-
zadujejo, jasno kažejo, da 
je vlaganj v raziskave in raz-
voj premalo. Poleg tega je 
v regiji zelo malo razvojno-
raziskovalnega potenciala. 
Višjo in visoko izobrazbo 
ima le 6,7 odstotka vseh za-
poslenih, po številu študen-
tov pa za republiškim pov-
prečjem zaostaja za skoraj 
12 odstotkov. »Naša podjet-
ja, pri tem mislim na celot-
no Slovenijo, se bodo po 

vstopu v Evropsko unijo iz-
gubila, saj s svojimi izdel-
ki ne bodo konkurenčna. 
Evropa daje v povprečju za 
raziskave in razvoj 2 odstot-
ka bruto družbenega proi-
zvoda, Slovenija le 1,5 od-
stotka, s tem da je pri nas 
BDP bistveno nižji kot v 
evropskih državah,« opozar-
ja Pušnik. 

GZS bo letos prvič izbi-
rala najboljše inovatorje tu-
di na državni ravni. Celj-
ska zbornica bo predlaga-
la Romana Zupanca iz Šol-
skega centra Celje, Ivana Še-
ligo s Podplata ter Jurija 
Škorjanca in Andreja Krajn-
ca iz podjetja Bosio. 

Območna gospodarska 
zbornica je inovacijsko de-
javnost začela sistematično 
spodbujati leta 2000. Poleg 
nagrajevanja inovatorjev je 
doslej pripravila še vrsto 
posvetov in konferenc. Tu-
di letošnjo slovesnost bo 
združila z zanimivim pos-
vetom o inovacijah za kon-
kurenčnost v Evropski uni-
ji, na katerem se bo med 
drugim predstavil tudi celj-
ski Aero kot primer inova-
tivnega podjetja. 

JANJA INTIHAR 

Direktor območne gospodarske 
zbornice Celje Jože Pušnik opozar-
ja, da je ključ hitrejšega razvoja 

regije v inovacijah. 

Od orodij do grafike 
Ministrica za gospodarstvo dr. Tea Pe-

trin je v torek odprla drugi letošnji sejem-
ski trojček v Celju, v katerem sta organi-
zatorja Celjski sejem in Step združila med-
narodne specializirane sejme Forma-tool, 
ki je namenjen orodjarstvu, Plagkem za 
plastiko, gumo in kemijo ter prvič pri nas 
sejem Grafika. 

Kot je poudarila dr. Petrinova, so vsi trije 
sejmi odlična priložnost za izmenjavo no-
vih znanj, prav nova znanja pa lahko zelo 
veliko prispevajo k zagotavljanju gospodar-
ske rasti. Ta se v Sloveniji v zadnjih nekaj 

letih giblje med tremi in štirimi odstotki, 
zmanjšuje pa se tudi zaostajanje za država-
mi Evropske unije. Ministrstvo za gospodars-
tvo je pripravilo številne ukrepe za spodbu-
janje podjetništva in konkurenčnosti, pod-
pira tudi razvoj grozdov, v katere se povezu-
jejo zlasti orodjarji in plastičarji. 

Na vseh treh sejmih, ki bodo odprti do 11. 
aprila in so namenjeni predvsem strokovni 
javnosti, sodeluje 623 razstavljavcev iz 24 
držav, od tega se jih slaba tretjina predstav-
lja neposredno. 

JI, Foto: AŠ 

Sejemski trojček Forma-tool, Plagkem in Grafika je odprla ministrica za gospodarstvo dr. Tea Petrin. 

Učna ura zaposlovanja 
S pomočjo Pharovega programa do 150 delovnih mest v 

Savinjski regiji 
Pharov program aktivira-

nja zaposlitvenih potencia-
lov v Savinjski regiji, ki bo 
zaključen oktobra, je uspe-
šen. Pa ne samo, ker bo pri-
nesel 150 novih delovnih 
mest in ker je vanj vključe-
nih več tisoč brezposelnih, 
temveč predvsem zato, ker 
je že vzpostavil visoko stop-
njo sodelovanja in koordi-
niranja med vsemi, ki so-
delujejo v procesu zaposlo-
vanja. 

To je bila ena izmed temelj-
nih ugotovitev na predstavi-
tvi projekta prejšnji teden v 
Slovenskih Konjicah. Pro-
jekt, ki sodi v nacionalni pro-
gram Phare 2000, izvajajo pa 
ga na območju celjske in ve-
lenjske območne službe Za-
voda RS za zaposlovanje, je 
predstavila njegova voditelji-
ca Tanja Pintar Korent. V 
regiji vključuje 28 projektov, 
njihovi izvajalci pa bodo sku-
šali v nekaj manj kot enolet-
nem obdobju (od novembra 

lani do oktobra letos) zago-
toviti 150 novih delovnih 
mest in vsaj 10 inovativnih 
zaposlitvenih projektov. 

Uresničevanje projekta je 
minister za delo, družino in 
socialne zadeve dr. Vlado Di-
movski ocenil kot učno uro, 
kot priložnost, da se nauči-
mo, kako se takšni progra-
mi izvajajo znotraj Evropske 
unije. Znanje, pridobljeno v 
Savinjski regiji, bo koristilo 
tudi vsem ostalim območjem 
v Sloveniji, je poudaril. 

Navsezadnje 2,8 milijona 
evrov, kolikor skupno vlagata 
v projekt Evropa (1,8 mili-
jona) in Slovenija (1 mili-
jon), ni malo denarja. V pr-
vih dveh mesecih neposred-
nega izvajanja projekta Pha-
re 2000 v Savinjski regiji sta 
območni službi zavoda za za-
poslovanje v 25 projektov na-
potili 3.878 brezposelnih 
oseb. V krajše motivacijsko 
inovacijske delavnice so v 
tem času vključili 2.714 brez-

poselnih, v različne progra-
me izobraževanja in usposab-
ljanja pa 475 brezposelnih. 
Največ jih prihaja iz občin 
Celje (22 odstotkov) in Šmar-
je (18 odstotkov), kar 40 od-
stotkov je starih od 25 do 29 
let. Polovica jih ima 5. stop-
njo izobrazbe, kjer so očit-
no najbolj potrebna dodat-
na znanja. 

MILENA B. POKLIČ 

Obrtniškim zdraham 
ni videti konca 

Bodo celjski obrtniki vendarle rekli končno besedo o 
tem, ali so bile volitve novega vodstva zakonite ali ne? 
Celjski obrtniki še vedno 

niso »poravnali« svojih 
vrst. Boris Šuštar še naprej 
opozarja, da predsednik ob-
močne obrtne zbornice Mi-
ran Gracer ni bil izvoljen 
na zakonit način, čemur 
pritrjuje tudi pravno mne-
nje uglednega celjskega od-
vetnika Konrada Plauštaj-
nerja. Pred dnevi je na na-
slov celjske zbornice priš-
lo tudi pismo, v katerem ko-
legij upravnega odbora Obrt-
ne zbornice Slovenije (OZS) 
poziva Celjane, naj zaplet 
čim prej rešijo. 

Boris Šuštar je prepričan, 
da pomeni poziv OZS-ja nje-
govo moralno zmago. Ker pi-
smo ni naslovljeno na pred-
sednika zbornice Mirana Gra-
cerja, pa po njegovem kaže, 
da republiška zbornica ne 
priznava novega vodstva. V 
Ljubljani pravijo nekoliko 
drugače oziroma se do celj-
skih obrtniških zdrah ne že-

lijo javno opredeliti. »Celj-
ski obrtni zbornici nismo ni-
česar naložili, ampak smo sa-
mo predlagali, naj vse zade-
ve, povezane z volitvami, še 
enkrat temeljito prouči. Če 
bo pri tem ugotovila kakšne 
nepravilnosti, jih mora ne-
mudoma urediti,« je pojasnil 
generalni sekretar OZS-ja 
dr.Vilijem Pšeničny. Pri tem 
je opozoril, da OZS nima no-
benih možnosti niti pravice, 
da bi se vmešaval v notranje 
zadeve območne zbornice, 
saj je ta samostojna pravna 
oseba, z lastnim statutom in 
z vsemi ostalimi pravnimi ak-
ti. 

Pšeničny je tudi dejal, da 
je po oceni vodstva OZS-ja 
pravno mnenje Konrada 
Plauštajnerja (mnenje je na-
ročil Šuštar) najbolj korekt-
no, saj se po njihovem pra-
vilno opira le na statut ob-
močne zbornice, ki jasno do-
loča, da na skupščini veljajo 

le glasovi prisotnih poslan-
cev. To pomeni, kot je zapi-
sal Plauštajner, da izvolitev 
sedanjega vodstva s pomoč-
jo štirih že prej izpolnjenih 
glasovnic, ki so jih prinesli 
na skupščino, ni bila pravil-
na. 

Predsednik območne obrt-
ne zbornice Miran Gracer 
pravi, da pismu OZS-ja niti 
ne posveča kakšne posebne 
pozornosti. »Ne vem, ali je 
sploh potrebno, da karkoli 
naredimo. Na nedavni skupš-
čini sem poslance pozval, naj 
ukrepajo, če menijo, da so 
bile storjene nepravilnosti, 
vendar se nihče na moj po-
ziv ni odzval. Jaz sam ne mo-
rem ničesar narediti, saj sem 
le izvrševalec sklepov skupš-
čine in nadzornega odbora. 
To pomeni, da je vsa zadeva 
v rokah upravnih organov ob-
močne zbornice,« meni Gra-
cer. 

JANJA INTIHAR 

Brez vode ne bo nakupa 
Direktor Term Olimia Zdravko Počivalšek pričakuje, 

da bodo najkasneje do sredine junija že lastniki Tuhelj-
skih toplic. Zaplete se lahko le s koncesijo za vodo. Če 
jim je hrvaška vlada ne bo dala, bo zdravilišče od naku-
pa odstopilo. 

V nekaterih medijih so se sicer pojavili zapisi, češ da je 
zagrebško stečajno sodišče prav zaradi zahteve po koncesi-
ji že zavrnilo ponudbo Term Olimia, vendar Zdravko Po-
čivalšek, trdi, da to ne drži. Je pa res, da je zaradi vode 
potrebnih nekoliko več pogovorov in pogajanj, ki sicer po-
tekajo zelo korektno. »Želimo imeti oboje - objekte in vo-
do. Ker smo se edini prijaviU na razpis in ker menimo, da 

je naša ponudba dobra, pričakujemo, da nam bo stečajni 
upravitelj pomagal pri pridobitvi koncesije,« pravi Poči-
valšek. 

V Termah Olimia sicer še vedno ne želijo razkriti, kak-
šno ceno so ponudili za turistično-rekreativni center, zno-
traj katerega so tudi Tuheljske toplice. V prenovo in poso-
dobitev pa so do leta 2006 pripravljeni vložiti 7 milijonov 
evrov. Že letos bi povečali vodne površine, dopolnili go-
stinsko ponudbo in uredili okolico. Prihodnje leto bi zgra-
dili vvellnes in zdravstveni center, na koncu pa bi posodo-
bili tudi hotel in zgradili konferenčni center. 
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Marjan Prelec 
ostaja še dve leti 

^radi pomembne naložbe so direktorju Cinkarne podaljšali mandat - Letos 
optimistične napovedi 

Nadzorni svet Cinkarne 
e generalnemu direktorju 
lodjetja Marjanu Prelcu in 
thničnemu direktorju Vi-
iju Raznožniku podaljšal 
landat še za dve leti. S tem 
eje, vsaj za sedaj, konča-
I borba za Prelčevega na-
lednika. V minulih dveh 
cdnih je bilo namreč med 
nožnimi kandidati slišati 
eliko imen, od celjskega 
iupana Bojana Šrota do To-
jaža Berginca iz Teleko-
aa, ki je Celjanom bolj 
nan kot eden od članov 
iprave bivše Kovinotehne. 
V osemčlanskem nadzor-

lem svetu, kjer je polovica 
redstavnikov kapitala, polo-
ica pa zastopa zaposlene, so 
eza omejen mandat odloči-
i, ker želijo, da Cinkarna še 
od Prelčevim vodstvom do-
»nča eno najpomembnejših 
laložb v zadnjih letih. Gre za 
O milijonov evrov vredno po-
odobitev, s katero bodo let-
10 proizvodnjo titanovega 
ioksida s sedanjih 40 tisoč 
ovečali na 60 tisoč ton. 
Marjanu Prelcu in Viliju 
laznožniku se bo »polovič-
j« mandat iztekel 30. juni-
12005 in takrat naj bi se oba 
pokojila. Po besedah ene-
lod članov nadzornega sveta 
D zato na nedavni seji tudi 
aenili, da bi morali upravo 

čim prej razširiti, da ne bi 
čez dve leti vodenje podjetja 
prevzeli popolnoma novi 
ljudje. Zato naj bi na skupš-
čini konec maja spremenili 
statut družbe, in sicer tako, 
da bi poslej uprava Cinkar-
ne lahko imela največ štiri 
člane. Predlog za imenova-
nje novega člana so prepu-
stili Marjanu Prelcu. 

Nadzorni svet je govoril tu-
di o Prelčevem nasledniku. Zo-
pet naj bi omenjali več imen, 
vendar še vedno za najbolj re-
snega T<andidata velja Tomaž 
Bencina, ki v Cinkarni že ne-
kaj let vodi marketing. 

Konec recesije 
za Cinkarno? 
Sicer pa v Cinkarni načr-

tujejo, da bodo po dveh le-
tih negativne rasti, ki sta jo 
krojila recesije na evrop-
skem, ameriškem in tudi ja-
ponskem trgu ter nenehna 
rast cen surovin in energen-
tov, letos izboljšali poslov-
ne rezultate. Prihodke od pro-
daje, ki so lani znašali 22,7 
milijarde tolarjev, bodo po-
večali za okrog dve milijar-
di tolarjev, čisti dobiček pa 
naj bi bil višji za približno 
200 milijonov tolarjev in bi 

znašal pol milijarde tolarjev. 
Optimizem jim vliva poslo-
vanje v prvih letošnjih me-
secih, saj ugotavljajo, da za 
njihove izdelke ni več rece-
sije. Razmere na tujih trgih, 
kjer ustvarijo 80 odstotkov 
prihodkov, od tega približ-
no polovico v Nemčiji, se ob-
čutno izboljšujejo. Letošnjo 
proizvodnjo so že razproda-
li v Evropi in ZDA. 

Kljub lanskim težavam bo-
do v Cinkarni letos spet deli-
li dividendo, ki bo znašala 
500 tolarjev na delnico. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Marjan Prelec bo po več kot dveh desetletjih 30. 
junija 2005 zapustil Cinkarno. 

Tomaž Benčina velja za najbolj resnega Prelčevaga 
naslednika. 

Etol umika delnice 
Osnovni kapital podjetja se bo znižal za dobrih sedem odstotkov - Letošnja 

dividenda 1.100 tolarjev bruto 
Na skupščini, ki bo 6. maja, bodo delničarji celjskega 

Ma odločali tudi o zmanjšanju osnovnega kapitala, 
'maknili bodo okrog 20.000 lastnih delnic v nominalni 
fednosti 10.000 tolarjev. V lasti podjetja bo kljub umi-
^ ostalo še 10 odstotkov vseh delnic, kar je tudi zgornja 
bvoljena zakonska meja. 
V Etolu so delnice kupo-

lani in povečali lastni 
"l̂ lad kar na dobrih 17 od-
"otkov. Deleže so med dru-
žni kupili tudi od odškod-
"nske in kapitalske druž-

be, denar za delnice (352 
milijonov tolarjev) pa so 
med drugim zagotovili tu-
di iz predlanskega dobička. 
Kot je povedal predsednik 
uprave Ivan Ferme, so se za 

povečanje števila lastnih del-
nic odločili predvsem zara-
di obrambe pred morebit-
nim sovražnim prevzemom. 
Lani sta namreč po njiho-
vih informacijah o prevze-
mu Etola resno razmišljali 
kar dve tuji družbi. 

Ferme je še pojasnil, da 
delnice umikajo iz dveh raz-
logov. Zadostiti morajo zah-
tevam zakona o gospodar-
skih družbah, ki podjetjem 
dovoljuje največ 10 odstot-
kov lastnih delnic, poleg te-
ga pa bodo s tem rešili tudi 
prekapitaliziranost podjet-
ja. Z zmanjšanjem osnov-
nega kapitala se bo namreč 
zvišala donosnost, kar je ena 
od že sprejetih strateških us-
meritev podjet ja . Zaradi 
umika delnic se v Etolu ne 
bo bistveno spremenila last-
niška struktura. Največji 
delničar Nova finančna 
družba, ki ima zdaj 39,3 od-
stotka vseh delnic, bo na pri-
mer svoj delež povečala le 
na nekaj,več kot 42 odstot-
kov. 

Delničarji bodo na skupš-
čini odločali tudi o delitvi 
dobička. Uprava in nadzor-
ni svet predlagata, da bi le-

tos za dividende namenili 
nekaj več kot 249 milijonov 
tolarjev. Bruto dividenda na 
delnico bi znašala 1.100 to-
larjev, kar je za 100 tolar-
jev več kot lani, vendar še 
vedno za 400 tolarjev manj, 
kot so znašale predlanske 
Etolove dividende. Več do-
bička kot lani naj bi letos 
porabili tudi za nagrade 
upravi in nadzornemu sve-
tu. Dva člana uprave in šest 
članov nadzornega sveta naj 
bi si razdelilo 47 milijonov 
tolarjev. 

V Etolu, ki tri četrtine iz-
delkov izvozi, so lani ustva-
rili 5,4 milijarde tolarjev 
čistih prihodkov od proda-
je, čisti dobiček, ki je za 
tretjino višji od predlanske-
ga, pa znaša 739 milijonov 
tolarjev. Za letos v podjet-
ju napovedujejo 12-odstot-
no rast prodaje, prodajno 
mrežo pa nameravajo širiti 
tudi z lastnimi podjetji. Kot 
je povedal Ivan Ferme, so v 
prvem tromesečju uresničili 
vse prodajne cilje, koliko 
dobička so pri tem zasluži-
li, pa bo znano šele po 20. 
aprilu. 

JANJA INTIHAR 

Kors - že četrtič 
čeprav je od uvedbe stečaja v slatinskem Korsu preteklo 

^eno leto, stečajnemu upravitelju Tomažu Kosu še vedno 
•i Uspelo prodati premoženja tega podjetja. 
Tovarniški kompleks, trgovino in stroje, ki so bili ocenjeni 
nekaj manj kot 300 milijonov tolarjev, je doslej poskušal 

Nat i že trikrat - prvič na javni dražbi in nato še dvakrat z 
'̂ nini zbiranjem ponudb, vendar primernega kupca še ni na-

Prejšnji teden je objavil še eno zbiranje ponudb, ceno pa je 
'^dodatno znižal. Tovarniški kompleks, stroje in opremo ter 
'^govno znamko Kors, ki jih še vedno prodaja kot celoto, 
"l̂ rat ponuja za 133 milijonov tolarjev, kar je za skoraj polo-

manj od prvotne cene. Cena za objekt s trgovino, ki je v 
'̂ Posredni bližini tovarne, pa je znižana za več kot polovico 
"znaša 22,5 milijona tolarjev. 
^ors je pred stečajem zaposloval 230 delavcev, ki so do pod-

prijavili za 320 milijonov tolarjev terjatev. Koliko denar-
't^odo dobili, Tomaž Kos za zdaj še ne more napovedati, se 
® 2 vsako novo dražbo in nižjo ceno za podjetje, delež delav-

poplačil zmanjšuje. JI 

Viharji v tujini, 
brezvetrje doma 

Tudi minuli teden so bile med najbolj prometnimi delni-
cami Ljubljanske borze delnice Krke. Te so glede na prejš-
njo sredo zrasle za 1,67 odstotka. Med kupci je bila v os-
predju ponovno Bank Austria Creditanstalt. Med druge pro-
metnejše delnice lahko uvrstimo še delnice Kolinske in del-
nice Petrola. Enotni tečaj prvih je ostal nespremenjen, del-
nice Petrola pa so se podražile za približno 1,89 odstotka. 
Izjemen promet so zabeležile tudi obveznice RS39, ki so se 
tako podražile za 0,69 odstotka. Na splošno pa lahko reče-
mo, da je bil tudi ta teden, podobno kot že nekaj predhod-
nih, skop po prometu. Pozitivni dvig tečajev pomembnej-
ših delnic iz borzne kotacije (Krka) je posledično povzročil 
tudi dvig indeksa SBI20 za 1,02 odstotka. 

Sprememba načina izračuna 
indeksa SBi20 

Od 1. 4. 2003 se je spremenila metodologija izračunava-
nja vodilnega slovenskega borznega indeksa - SBI20. Na-
men le-te je posodobitev načina izračunavanja in prilagodi-
tev značilnosti indeksov za uporabo v indeksnih skladih, ki 
jih dopušča novi ZISDU-1 (Zakon o investicijskih skladih 
in družbah za upravljanje, ki je pričel veljati z letošnjim 
letom). Med glavnimi spremembami, ki jih prinaša nova 
metodologija, lahko omenimo zmanjšanje števila delnic in-
deksa iz dosedanjih dvajset na petnajst (kljub temu se bo 
indeks še vedno imenoval SBI20), prvi kriterij za uvrstitev 
delnic v indeks pa ni več celotna tržna kapitalizacija, tem-
več tržna kapitalizacija, ki je v prostem obtoku (delež del-
nic, s katerimi se sploh trguje). Podjetje lahko namreč do-
voli trgovanje le z določenim deležem svojih delnic (na 
primer le 30 odstotkov), s preostalim delom pa pač trgova-
nje ni možno. V glavnem pa sprememba metodologije bis-
tveno ne vpliva na vrednost indeksa. 

Pregled izbranih vrednostnih papirjev 
v obdobju od 3. 4. do 8. 4. 2003 

Živahna tujina 
če se v Sloveniji ukvarjamo s spremembami indeksa in 

izjemno majhnim prometom na borzi, je tujina pravo nas-
protje domačega dogajanja. Oči tamkajšnjih borznih po-
srednikov (in tudi naše borzno posredniške hiše) so usmer-
jene predvsem v dogajanje na Bližnjem vzhodu. Ko so se 
zavezniške sile približevale Bagdadu, so se pomembnejši 
svetovni indeksi višali. Ponedeljkova dogajanja, ko so v ju-
tranjih urah zavezniške sile vdrle v središče Bagdada, so se 
odrazila v izjemnem skoku tujih delnic glede na petkove 
tečaje. Ob koncu dne je bil nemški DAX glede na petkove 
tečaje višji za 5,3 odstotka, ameriški Dow Jones pa za 2,8 
odstotka. Skupaj je nemški DAX v torek do 17. ure glede na 
prejšnji torek porasel kar za 12,4 odstotka, Dow Jones pa 
za 2,4 odstotka. Možnosti zaslužka v tujini so tako izjemno 
velike. Prihodnje dogajanje v povezavi z vojno bo še dodat-
no vplivalo na tečaje tujih delnic, pri katerih so na dolgi rok 
še mogoči visoki zaslužki. 

VALTER GRILANC 

Vrednost in sprememba indeksov 
v obdobju od 3. 4. do 8. 4. 2003 
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Paradna 
konja 

v Celju bi morali razvijati doživljajski, v okolici pa podeželski 
turizem, pravi direktorica Zavoda za turizem Celje, Janja Repar 

s 1. aprilom je mesto direktori-
ce Zavoda za turizem Celje prev-
zela Celjanka Janja Repar, ime-
novanje pa sta potrdila občinska 
sveta v Štorah in Vojniku ter mest-
ni svet v Celju. 

»Zaenkrat se na novem delovnem 
mestu počutim kar dobro, čeprav 
sern v novi službi šele prvi teden,« 
je pogovor pričela Reparjeva in po-
vedala, da delo pozna, saj je bila v 
tem zavodu nekaj časa že zaposle-
na. »Se pa v turizmu nasploh kar 
dobro počutim in zaenkrat so ob-
čutki prijetni.« 

Na nek način je to nenavadno, 
saj imate diplomi iz povsem dru-
gih študijskih področij... 

Diplomirala sem na filozofski fa-
kulteti v Ljubljani, na oddelku za 
sociologijo kulture in za filozofi-
jo. Toda to se nekako sklada. Štu-
dij filozofije razširja obzorje miš-
ljenja poleg tega je v življenju ved-
no treba imeti neko filozofijo, ne-
ko videnje. Sociologija kulture kot 
taka pa je kar nekako pisana na ko-
žo turizma. Turizem smo pač ljud-
je in izhajajoč iz tega bi rekla, da 
sta bili moji študijski usmeritvi kar 
pravi. Sicer pa se že od nekdaj do-
bro znajdem v delu z ljudmi. 

Ali radi potujete? 
Zelo. Všeč so mi drugi ljudje, dru-

go okolje, drugačen način življe-
nja, razmišljanja. Glavni smoter ce-
lotnega dela v turizmu je prav to, 
da iščemo različnosti in znotraj njih 
neko avtentičnost. 

Kako boste pridobljene izkuš-
nje uporabili pri delu na tem me-
stu, kjer bo najbrž kar nekaj te-
žav s koordinacijo med različni-
mi interesi občin Celje, Vojnik in 
Štore. 

Za Celje samo sta Štore in Voj-
nik izjemno pomembna, pa tudi ce-
lotna Savinjska regija. Moj polo-

žaj mi daje možnost, da na Celje 
gledam kot prebivalka, kjer smo 
lahko polni zanosa in pač ljubimo 
svoje mesto, po drugi plati pa je 
pomembno, da ga pogledamo tudi 
od zunaj - kako ga namreč vidijo 
turisti, kaj pomeni v Savinjski re-
giji in kaj v državi. 

Kakšen je zorni kot tujih turi-
stov? 

Vprašajmo se. z vidika tujca, ki 
je prvič v Sloveniji in prvič v Ce-
lju, zakaj bi se mu mesto zdelo dru-
gačno od na primer Bleda, Ljub-
ljane, morda še Pirana... Kaj je ti-
sto, kar dela Celje posebno. To je 
vprašanje, na katerega moramo is-
kati odgovore... 

In kakšni so? 
Celje ima izredno geografsko le-

go. Mesto in okolico vidim kot 
dva paradna konja. V mestu sa-
mem je eden od teh konj doživ-
ljajski turizem, ki bi temeljil na 
bogati kulturno-zgodovinski de-
diščini Celja. Ni več dovolj, da 
se pokaže naša zgodovina, kultu-
ra, znamenitosti... to turistov ne 
zadovoljuje več... Treba jim je dati 
več. Če turiste zgolj peljete na 
grad, je to le eden od številnih 
evropskih gradov. Če pa turiste na 
grad popeljete na neko priredi-
tev, kjer grad oživi, ne pridete le 
na grad, ampak stophe v srednji 
vek, kar je nekaj čisto drugega. 
Za Vojnik in Štore pa bi rekla, da 
sta dve izjemno lepi mesti, ki ima-
ta izreden potencial v podežel-
skem turizmu. 

Prizadevanja zavoda bodo to-
rej usmerjena predvsem na ta po-
dročja. 

Mislim, da sta to glavni področji 
prihodnjega delovanja. Posebej po-
deželski turizem je v vzponu in je 
potencial, ki ga ne smemo spregle-
dati... 

Ko govorite o Štorah najbrž mi-
slite predvsem na Svetino... 

Da, a predvsem se je treba znebi-
ti predsodka, da so Štore železar-
sko mesto. Če se le malo sprehodi-
te po okolici,, je to čudovit konec, 
kamor grem večkrat tudi sama. 

Bodoče terme? 
Mogoče tudi, zakaj pa ne... Le-

tos v svetu zaradi politične situa-
cije napovedujejo bolj slabo turi-
stično leto. Upajmo, da Slovenije 
to ne bo prizadelo v večji meri. 
Naša podoba varne in prijazne de-
žele se krepi. Pri čemer imajo prav 
manjši kraji, kot sta Štore in Voj-
nik prav posebno vlogo, ki se jo 
da izkoristiti. 

Zelo pomemben del turizma je 
kulinarika, kjer pa smo, vsaj na 
našem območju goli in bosi. 

To je res, a moramo vedeti, da je 
naša kulinarika ena od prednosti. 
Ljudje se vedno bolj vračajo k na-
ravi, vedno rajši imamo domačo 
hrano, po možnosti še ekološko pri-
delano, tu je priložnost za podeže-
lje, za turistične kmetije, to je to, 
kar iščemo... 

Če vas bo kdo od turistov v Ce-
lju vprašal, kje bi lahko kaj do-
brega v središču mesta pojedel, 
kam ga boste napotili? 

Ker sem sladkosneda, bi najprej 
svetovala slaščičarne. Vendar pa lah-
ko rečem, da naši gostinci vedno 
bolj na svoje jedilnike uvrščajo tu-
di tradicionalne slovenske jedi. Mo-
goče v samem mestu manjka še kak-
šna dobra slovenska gostilna, z iz-
ključno tradicionalnimi jedmi. 

Čez vikend so gostišča v glav-
nem zaprta... 

Tu se bomo za oživitev starega 
mestnega jedra potrudili nekaj na-
rediti tudi mi, saj je prav to že dol-
goletni problem Celja. Mesto je res 
čudovito, a še vedno, vsaj v tem po-

gledu, spi. Se mu pa že z letošnjim 
poletjem obetajo boljši časi. 

Kaj pa nove oblike turizma: po-
potništvo, kolesarjenje, adrena-
linski turizem... Kje imajo Celje, 
Vojnik in Štore možnosti pri tem? 

Lani je bil že narejen projekt ko-
lesarstva, pri nas si tudi lahko iz-
posodite kolesa in ta projekt je tre-
ba razvijati naprej. Celje je značil-
no po individualnih turistih. Lah-
ko bi jim ponudili storitve npr. ba-
lonarskih klubov, vse več je tudi 
konjeniških centrov,... in še kaj bi 
se našlo. To so stvari, ki jih lahko 
ponudimo turistom ob čudoviti po-
krajini in zgodovinskih znameni-
tostih. 

Vlogo zavoda torej iščete v so-
delovanju z obstoječimi ponud-
niki turističnih storitev. Pa te po-
vezave delujejo? 

Zavod vidim predvsem kot raz-
vojni center in v vlogi sodelovanja. 
Nočemo biti vsiljivec med turistič-
nimi društvi - obratno, tu smo za-
to, da se nas izkoristi in da spod-
bujamo razvoj, sodelujemo s po-
nudniki, poleg tega pa je zelo po-
membno, da poiščemo še nove ob-

like in nove ponudnike, s katerini 
lahko oblikujemo ponudbo celol 
nega območja. 

2^1edje je bogato s termalnim 
vrelci, zdraviliški turizem je i 
vzponu, kakšne so navezave tu 
kaj? 

Okrog nas je več pravih gigantoi 
na tem področju turizma, ne sme 
mo pa pozabiti še na športno-re 
kreacijske centre. Za to poletje pri 
pravljamo poseben program z; 
zdraviliške goste, za skupine, ki jH 
bomo pripeljali v Celje. Progran 
bomo predstavili maja ali junija. 

Živite v Košnici, bo tudi tam na 
stal kak nov turistični produkt! 

Košnica je moj rodni kraj in j( 
čudovita vas. Vedno sem se rada vr? 
čala domov. Košničani smo pono 
sni, da živimo tam. Tudi majhn« 
vasi skrivajo kakšen majhen zaklad 
Bomo poskusili... Ob čudoviti 
krajini imamo tudi nekaj večjil 
kmetij, ki bi se jih dalo povezati 
skozi Košnico gre Jantarjeva pot 
sprehod do Celja je čudovit, pri 
štejem lahko še planinske poti - tc 
je krasen kraj za sprehode... 

BRANKO STAMEJČIČ 

Janja Repar 
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•»OZOR, HUD PES 

Smer-Celje 
prejšnji teden sem po-

novno prisostvoval eni iz-
med razprav v zvezi z oži-
vitvijo celjskega mestnega 
jedra, zagotovo eni izmed 
najbolj perečih zadev na ob-
činskem dnevnem redu. 
Glede na to, da smo pred 
glavno turistično sezono in 
da praktično ni nikakršne 
resne strategije v zvezi s tu-
ristično ponudbo mesta Ce-
lja, mestnega jedra, ki je po-
leg Gradu edina ogleda vred-
na točka v Celju, bi bilo pa-
nietno vse skupaj malenkost 
pokomentirati. Bistven 
problem Celja je v tem, da 
se oživljanje mesta, kakor 
tudi številne druge stvari re-
šujejo na horuk. Bom dal 
konkreten primer: pred ča-
som sem po mestu opazil 
informativne table, ki nas 
vodijo do različnih lokacij. 
Gradu, muzeja, mestnega 
središča... Pohvale vredna 
gesta. Tisti, ki bo prišel v 
mesto, se bo znašel, pa ne 
le znašel, videl bo tudi, da 
je v mestu kaj početi. To-
da!!! Na avtocestnem izho-
du v Celje piše Celje, spo-
daj pa še 500m. Natančno 
to je težava Celja. Živi zno-
traj nekega provincialnega 
okvirja, samozazrto. Sme-
rokazi znotraj mesta so 
brezpredmetni, če iz glav-
ne smeri ni nakazana pot na 
stransko. Povsem vseeno je, 
če je stranska pot vredna ča-
sa in ogleda, kar Celje brez 
dvoma je, če te nekdo do 
tega ne pripelje. Na kratko 
povzeto, v Celju vemo, da 
brez smerokazov ne gre, za-
to smo jih znotraj mesta po-
stavili natančno tja, kjer 
morajo biti (Celje vendar 
poznamo), kar pa se doga-
ja izven Celja, nas ne bri-
ga, bodo že našli do naših 
smerokazov. Ne gre to ta-
ko, dragi moji! Celje je me-
sto, ki si zasluži tri table na 
vsaki strani voznega pasu, 
prvo pet kilometrov pred 
izhodom, drugo dva kilo-
metra pred izhodom in tret-
jo pri izhodu. Tabla mora 
vsebovati vizualno in tek-
stovno obvestilo, ki mimoi-
dočega obvešča, da prihaja 
v »kulturno-zgodovinsko« 
prestolnico regije, prav nič 
pa ne bi škodile še kakšne 
reklamne table za hotele, 
niuzeje in podobno. Spošto-
vani, to je prvi korak, zgolj 
prvi korak! Drugi korak je 
•zdelava turističnega pros-
pekta za Celje (mislim, da 
Celo obstaja), ki je brez-
predmeten, če ga ne distri-
l^uiramo na najbolj »vroče« 
'tiristične točke po Slove-
•liji, na avtocestna postaja-
'išča, hotele, zdravilišča... 
Nekdo mora seveda skrbe-
li. da prospektov na teh toč-
'̂ ah nikoli ne zmanjka. To 

enkraten projekt, za ka-
'^rega lahko nekdo reče, jaz 
êni svoje opravil. Gre za 

•kontinuiran posel, ne pa za 
Priložnostno razstavo. Gre 
^ zoprno delo, ki prinaša 
'Nevidne dolgoročne rezul-
l^te in tistemu, ki ga oprav-
il, ne omogoča trkanja po 

prsih. Spoštovani, verjet-
no bo kdo od vas, ki se pro-
fesionalno ukvarjate s tem 
poslom, pomislil, poglej ga 
na, kako je prevzeten, kaj 
si ta misli, da smo mi tako 
neumni, da tega ne vemo, 
kaj si ta misli, da bo s par 
ceglci in šestimi tablami za 
Celje vse skupaj rešil. Ni-
kakor ne mislim, da tega 
ne veste, še manj, da bo s 
tem Celje postalo nekakšen 
Rim. Mislim samo, da je 
potrebno najprej storiti to 
kar že vsi vemo: najprej os-
novno, imperativno, edino 
logično, prvi konkreten ko-
rak. Vse debate v zvezi s Ce-
ljem, mestnim jedrom, 
oživljanjem le-tega, doga-
janji v njem, so se mi do 
zdaj zdele kot nekakšen 
»pokaži kaj znaš«, intelek-
tualno drkanje, predpripra-
va za doktorsko disertaci-
jo na fakulteti za turizem; 
vse skupaj zelo podobno 
nogometni taktiki Zdenka 
Verdenika. In še nekaj je 
značilno za Celje in njego-
ve meščane, nikakor ne že-
lijo sprejeti nasvetov tistih, 
ki prihajajo iz okolja, kjer 
ni mestnih smerokazov, 
npr. Kata, ki se že stoletja 
prebuja iz vročičnih sanj, 
z željo, da bi lahko pri av-
tocestnem izhodu za Celje 
uzrl tablo z napisom: 
»Obiščite hmeljarsko-pivo-
varniški muzej in njegovo 
pivnico!« Še to, za smero-
kaze pri vstopu v Celje dam 
tudi sam nekaj, prvega jur-
ja. 

MOHOR HUDEJ 

ODMEV 

Dvig 
kvalitete 
Novega 
tednika 

Spoštovana gospa Anita! Va-
še pisanje me je takoj spom-
nilo na premišljeno in prebri-
sano izjavo ameriškega pred-
sednika Georga Busha ml., ki 
jo je v času bombardiranja Iraka 
in v času že domala po celem 
svetu krvavih demonstracij 
proti vojni sporočil svetu ne-
kako takole: vsi ti protesti me 
zelo veselijo, saj se s tem do-
volj jasno kaže, kaj je demo-
kracija in legitimna pravica do 
svobodnega izražanja mnenj, 
s čimer je želel sporočiti, da 
ravno to želi omogočiti tudi 
zaslepljenim Iračanom. 

Jaz seveda nisem noben 
predsednik, kljub temu pa se 
z njim globoko strinjam. Ni-
koli nisem bil vesel pohvalnih 
pisem na račun svojega pisa-
nja, zato sem bil toliko bolj 
radosten, da je končno nekdo 
zbral pogum in v smislu svo-
bode govora in izražanja svo-
jih prepričanj povedal tudi ne-
kaj v nasprotju s tistimi, ki ima-

jo od vas, gospa Novakova, po-
vsem drugačno mnenje in so 
v večini. 

Hvala Bogu, da je končno 
prišla tudi tako ostra kritika. 
Spoštujem in cenim vaš po-
gum, ampak jaz sem dejansko 
pretrapast, da bi vaše pisanje 
razumel. Upam, da so ga bral-
ci. Pomešali ste jabolka s hruš-
kami in bisere s kamni. Zato 
vam odgovarjam samo na ti-
sto, kar sem vsaj skušal razu-
meti in vnaprej se vam opra-
vičujem, če tudi tega nisem ra-
zumel pravilno. 

Po zaslugi Novega tednika 
nobena kača ni pičila »mrav-
ljice«, kakor pravite vi. Novi 
tednik je k članku o gospodu 
Robertu Mravljaku samo na-
pisal naslov Mravlji grozi kačji 
pik. Mislim, da je to velika raz-
lika. Ko pravite, da bo tisti, ki 
trenutno samo »laja« (gotovo 
ste mislili mene), g. Groma 
pošteno ugriznil (ampak ne na-
čin, kot grize on), si prepro-
sto ne znam predstavljati dru-
gega, kot da mi posredno gro-
zite. Ampak, kar pomirite se, 
odkar sem v Celju, mi nekate-
ri redki posamezniki resnič-
no strežejo po življenju, tako 
da sem tega že vajen. Ni pa 
rečeno, da me zaradi tega ni 
resnično zelo strah! Ampak ne 
krogle, ampak izvira strah iz 
mojega srca, saj potem celj-
skih mračnjaških sil nihče več 
ne bo mogel rešiti. Upam, da 
vi ne sodite v skupino tistih. 

ki vam je vseeno, v kakšnem 
mestu živite. To najbrž veste, 
da je celjska ali žalska regija 
eno in isto. 

Ne le da sem dober poz-
navalec dr. Dušana Kebra, ze-
lo dobro poznam tudi ljudi, 
za katere sem prepričan, da 
ste jih vi doslej videli samo 
na televiziji. Ne samo na na-
ših slovenskih, ampak tudi 
na tujih, recimo, na ameriš-
ki CNN. 

Spoštovana gospa Anita No-
vak! Resnično spoštujem, ce-
nim in občudujem ljudi, ki 
znajo stati za tistim, ki napi-
šejo kritiko (veliko bolj kot 
tiste, ki moje pisanje hvalijo), 
zato vas lepo prosim, da me 
pokličete na eno od mojih te-
lefonskih številk mobitela 031 
413-319, saj se imava o marsi-
čem za pogovoriti, javno vas 
pa sprašujem, ali je zgolj na-
ključje, da se pišete Novak? 
Ta priimek je namreč relevan-
ten imenu Marija. Če me ne 
boste poklicali, pomeni, da 
imate za bregom najmanj sla-
bo vest. In v tem primeru bi 
bilo bolje, ko bi se podpisali, 
recimo, Gertruda Predikaka. 
Poglejte v telefonski imenik, 
koliko je Novakov, Gertrud in 
Predikak. Vzemite si čas, ta-
ko kakor sem si ga vzel jaz za 
vas! 

Z najodličnejšim spoštova-
njem. 

BOJAN GROM, 
Ljubljana 

PREJELI SMO 
Dvorana z 

luknjo 
No, pa jo imamo - dvora-

no namreč. Prepričan sem, 
da je silna radost obšla dav-
koplačevalke podložnike, 
ko so izvedeli za bistroum-
nost občinske oblasti. Kaj tak-
šnega lahko uspe res samo naj-
bolj sposobnim, preudarnim 
in modrim z obilo ekonom-
skega znanja ter seveda z vso 
odgovornostjo za posledice. 

Zgodba je čisto preprosta. 
Najprej v predlogu proraču-
na Mestne občine Celje dvo-
rane sploh ni. Na seji mest-
nega sveta potem sprejmejo 
sklep, da se z deli nadaljuje 
in je med tem že izbran izva-
jalec. Vso zadevo nato reši 
g. Jug, ki vloži amandma za 
drugo branje predloga pro-
računa s finančno konstruk-
cijo za izvedbo dvorane. To-
rej občinska oblast za prvi 

predlog ni bila v stanju sto-
riti tega, kar zmore poslanec. 
V drugi obravnavi predloga 
proračuna pa občinska fi-
nančna virtuozinja ga. Dober-
šek razloži, kako so vse ob-
činske strukture uporabile 
vse znanje in z vso »odgovor-
nostjo« tudi podpisale novi 
predlog proračuna, v kateri 
dvorana je. 

Zanimivo je tudi to, da tak-
šno finančno rokohitrstvo ne 
more podpreti niti odbor za 
finance, ki je pred obravna-
vo na seji sveta predlagano 
gradivo preučil. 

Na cel kup pomanjkljivo-
sti in celo zavajajočih podat-
kov je opozorilo več svetni-
kov - zelo zanimivo je bilo 
mnenje enega izmed njih, ki 
je vprašal: »No, in s čim jam-
čite - s premoženjem ali živ-
ljenjem?« Z ničemer ne jam-
či nihče, le svoj podpisek so 
dali in za nekaj naslednjih let 
občinski proračun obesili na 

klin ali mu pripravili veliko 
luknjo, v katero bo padla dvo-
rana in še kakšen projekt. 

Nikamor padel, odletel ali 
odsedel pa verjetno ne bo nih-
če od tistih, ki so za dolga 
naslednja leta (beri vsaj de-
setletje) z eno samo potezo 
začrtali pot razvoja in inve-
sticij. Ob tem je seveda po-
vsem obrobno opozoriti, da 
se doslej občinski oblasti ni 
zdelo vredno izpeljati postop-
ka za izvedbo dolgoročne stra-
tegije razvoja ali urbanistič-
nega plana za mesto in oko-
lico. Saj res, mesto ima tudi 
okolico - na to je menda po-
zabil tudi sam župan. Mor-
da bi bilo prav, da bi povpra-
šal, kam vse so njegove smeh-
ljajoče obraze lepili pred vo-
litvami. In naj sedaj pride 
sam osebno razložit, da se bo-
do vsaj še kakih deset let pač 
vozili po blatu, v temi in bili 
brez pitne vode... ker pač ni 
(in ne bo) denarja za naj nuj-

nejše programe krajevnih 
skupnosti in mestnih četrti. 

Pa nikar panike, vsaj do-
kler imamo tako sposobne fi-
nančnice, da lahko v dobrem 
tednu upravičijo porabo za 
milijardo in še več sredstev -
pa čeprav bo občina sama sebi 
prodala premoženje in ga po-
tem spet s pomočjo lizinga 
kupila. Vsaj tako smo lahko 
na lastna ušesa slišali tisti redki 
posamezniki, ki smo si vzeli 
čas in si potek tako pomem-
bne seje prišli ogledat v ži-
vo. 

Živela dvorana z luknjo: v 
proračunu, v naših žepih, v 
znanju, obljubah...! 

Še vedno pa velja dana ob-
ljuba, da bom osebno finan-
ciral napisno ploščo pri vho-
du v dvorano, na kateri bo-
do navedena imena svetni-
kov, ki so takšno odločitev 
izglasovali. 

BINE A. 
(naslov je v uredništvu) 

Podjetje NT&RCd.o.o. 
Direktor: Srečko Šrot 

Podjetje opravlja časopisno-
založniško, radijsko in 

agencij sko-tržno dejavnost 
Naslov. 

Prešernova 19, 3000 Celje, 
telefon (03) 42 25 190, 

fax: (03) 54 41 032, 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
Ta številka je bila natisnjena v 
15.068 izvodih. Cena izvoda je 

350 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek 

Mesečna naročnina je 1.200 
tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 28.800 tolarjev. 

Številka transakcijskega računa: 
06000-0026781320. 

Nenaročenih rokopisov 
in fotografij ne vračamo. 

Tisk: Delo, d.d.. Tiskarsko 
središče. Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8,5% davek 

na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
Tatjana Cvirn 

Urednik fotografije: 
Gregor Katič 

Tehnični urednik: 
Franjo Bogadi 

Računalniški prelom: 
Igor Šarlah 

Oblikovanje: Minja Bajagič 
E-mail uredništva: 

tednik@nt-rc.si; E-mail tehnične-
ga uredništva 

tehnika.ieclnik@nt-rc.si 

Odgovorna urednica: 
Nataša Leskovšek 

Odgovorni urednik 
informativnega programa: 

Kamilo Lorenci 
Glasbeni urednik: 

Stane Špegel 
Vodja tehnike: 

Aleksander Matelič 
Telefon studia 

(za oddaje v živo): 
(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si 

Marjela Agrež, Milena 
Brečko-Poklič, Simona 

Brglez, Janja Intihar, Brane 
Jeranko, Špela Oset, Mateja 

Podjed, Urška Selišnik, 
Branko Stamejčič, Ivana " 

Stamejčič, Simona Šolinič, 
Dean Šuster, Tone Vrabl 

Opravlja trženje oglasnega 
prostora v Novem tedniku in 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: Vesna Lejič 
Koordinator trženja: 

Jože Cerovšek 
Organizacijski vodja: 
Franček Pungerčič 

Propaganda: Vojko Grabar, 
Zlatko Bobinac, 

Polona Rifelj, Petra Vovk 
Telefon: (03) 42 25 190 

fax: (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Sprejem oglasov po elektronski 
pošti: agencija@nt-rc.si 

KRIZNI CENTER ZA 
MLADE 

Telefon 493-05-30 
DRUŠTVO REGIONALNA 

VARNA HIŠA 
Telefon 492-63-56 

CSD-MATERINSKI DOM 
Telefon 425-63-00 in 425-

63-18 
DRUŠTVO OZARA CEUE 

pomoč ljudem s težavami v 
duševnem zdravju; Krekov 

trg 3, Celje, tel.: 03 492 57 50. 
CENTER ZA POMOČ NA 

DOMU 
Telefon 03 427-95-26 ali 03 

427-95-28 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:tehnika.ieclnik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si
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Lovi sto prvo 
Neža Pangerl iz Žepine je 

v sto prvem letu. Sicer ni 
najstarejša krajanka kra-
jevne skupnosti Ljubečna, 
je pa živ dokaz, da zdrav 
način življenja, skromnost 
in delavnost prinašajo dol-
go življenje. 

Neža Pangerl se je rodila 
17. januarja 1903 v 11-član-
ski družini, katere »glava« je 
bil oče, železar, »motor« pa 
mati, ki je skrbno obdelova-
la manjšo kmetijo. Neža je v 
mladosti spoznala težave de-
la v ljubečanskih »cigoncah«, 
zatem je trdo delala v takrat-
ni Westnovi tovarni. Kot ma-
teri dveh hčera, samohranil-
ki, ji življenje ni bilo ravno 
naklonjeno, a vselej je pou-
darjala, da je prav delo in 
zdravo življenje tisto, kar 
prinaša zdravo starost. Ved-
no "je bila zvedava, zato je 
veliko brala, predvsem knji-
ge o zdravilnih zeliščih in go-
bah. Predvsem je znala upo-
rabiti svoje poznavanje zdra-
vilnih zelišč, kar dokazuje-

jo tudi spoštljiva leta, ki jih 
je doživela. Najbolj srečna 
je bila, ko si je v rojstnem 
kraju sezidala skromen vi-
kend, ki ga je zatem s po-
močjo hčerke Milice preu-
redila v hišo, v kateri je bi-
vala in skrbela sama zase še 
pred štirimi leti. Zdaj nje-
no zdravje počasi peša, a hči 
vzorno skrbi zanjo. 

MB 

Srčne Mavrične strani 
Dobrodelnost in izvirnost, kot ga premore ženska dvanajsterica 

Dvanajst jih je, ki se red-
no družijo, da bi pomagale 
tistim, ki potrebujejo po-
moč. Večinoma so to uspe-
šne študentke, nekaj jih je 
že pri poklicih, vse pa so 
članice Leo kluba Mavrica 
iz Celja in zapisane smo-
trom lionizma. Njihovi hu-
manitarni projekti so raz-
noliki, pretežno usmerjeni 
k mladim ljudem. 

Začele so spomladi pred 
dvema letoma, ko so nastale 
prve zamisli, na kakšne na-
čine bi lahko pomagale otro-
kom, ostarelim, različnim so-
cialno-varstvenim ustano-
vam. Povezale so se s centrom 
za socialno delo v Celju in se 
začele sestajati z osemnajst-
letnim dijakom iz Celja, ki 
se je v prometni nesreči hu-
do poškodoval, šibko social-
no stanje njegove družine pa 
ga je še bolj potisnilo na rob 
preživetja. Fantu so in mu še 
danes pomagajo pri učenju, 
maja lani pa so zanj organi-
zirale dobrodelno zabavo in 
mu izročile ves denarni iz-
kupiček, potreben za nakup 

dragih samoplačniških zdra-
vil in lajšanje gmotnega po-
ložaja v njegovi družini. 

Veliko je staršev, ki svojim 
otrokom, ki imajo težave z 
učenjem, ne morejo plače-
vati razmeroma dragih in-
štrukcij. In tu so svojo vlogo 
videla »Mavrična« dekleta. 
Zdaj že tretje leto na nekate-
rih osnovnih šolah brezplač-
no inštruirajo učence za bolj-
ši uspeh pri posameznih pred-
metih. 

Projekt Mavrične urice je 
namenjen najmlajšim. To so 
razne likovne delavnice. Po-
moč so ponudile tudi Varni 
hiši v Celju. Tja so prinesle 
prazne voščilnice, ki so jih 
potem tamkajšnji otroci po-
risali in pobarvali, dekleta pa 
so jih nato prodala in izku-
piček podarila tej ustanovi. 
Otroke iz Varne hiše in otro-
ke iz rejniških družin pa raz-
veseljujejo tudi tako, da jih 
občasno vodijo na oglede gle-
daliških, kino in lutkovnih 
predstav ter na urice plava-
nja v zdraviliškem bazenu. 

Novembra lani so »Mavri-
ce« organizirale dobrodelni 
koncert z nastopom godalne-
ga kvarteta Ad libitum (Bar-
bara Komadina, Maša Mareš, 
Maja Rome, Judita Popovič) 
v Mladinskem centru Celje, 
denar od prodanih vstopnic 

pa so namenile celjskemu 
Materinskemu domu. 

Tu pa so še novoletne voš-
čilnice, ki jih dekleta sama 
poslikavajo in prodajajo. Na-
zadnje so jih izdelala in pro-
dala okoli devetsto, izkupi-
ček pa na predlog centra za 
socialno delo namenila sred-
nješolki iz okolice Celja in" 
družini s tremi otroki. 

Nove izvirne zamisli, ka-
ko pomagati in razveseljeva-
ti, se sproti rojevajo. Ena tak-
šnih je mesečna žepnina za 
(zaenkrat) enega nadarjene-
ga in uspešnega srednješol-
ca, zbiranje rabljenih igrač 
za internat OŠ Glazija, na-
daljnje sodelovanje z rejniš-
kimi družinami ipd. Če so sr-
ca na pravem mestu, nasta-
nejo pravi mali čudeži, ki se 
jih z vatli ne da izmeriti. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Tina Razlag, predsednica Leo kluba Mavrica 
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Prijazno in stroicovno 
Zlati grb Mestne občine Celje zdravstvenemu domu 

Vrsta odmevnih dosežkov do-
ma in v svetu, profesionalnost na 
strokovnem področju, odličnost 
in korektnost v poslovnih stikih 
ter prijaznost in strpnost v medč-
loveških odnosih so vrednote, 
vredne odlikovanja. Zanje in za 
prepoznavnost v slovenskem pro-
storu si ZD Celje zasluži najvišje 
priznanje Mestnega sveta Mest-
ne občine Celje - zlati celjski grb. 

Obrazložitev priznanja zaposle-
nim v Zdravstvenem domu Celje 
skriva v sebi 75 let prizadevanj, ki 
so zlasti v zadnjih desetletjih da-
nes 400-članski kolektiv pripelja-
la v sam slovenski vrh, hkrati pa ga 
kolikor je mogoče približala vsa-
komur, ki pri njih išče zdravstve-
no pomoč. »Naše uspehe in priza-
devanja so že opazili in priznali v 
mednarodnem okolju, sedaj pa tu-
di v našem domačem, celjskem. Te-

ga smo najbolj veseli, saj delamo, 
tako kot so naši predhodniki, v do-
bro ljudi, bolnikov, zavarovancev 
s tega območja,« ne skriva veselja 
direktor zdravstvenega doma prim. 
mag. Brane Mežnar, prepričan, da 
jim bodo pridobljene izkušnje in 
rezultati pomagali tudi v bodoče 
dosegati tako visoko raven. »Še po-
sebej me veseli, da smo uspeli v 
zavodu ustvariti prijateljske, part-
nerske odnose, ki se z zaposlenih 
prenašajo tudi na vse, ki pri nas iš-
čejo in tudi najdejo ustrezno po-
moč ali storitev,« še dodaja. 

To občutijo bolniki najbolj nepo-
sredno, strokovni uspehi pa so nav-
zven manj očitni. Pa jih je veliko, 
zlasti v zadnjih 15 letih. Prvi v Slo-
veniji so že leta 1986 v celjskem 
zdravstvenem domu ustanovil in or-
ganizirali prehospitalno urgentno 
službo, ki zagotavlja nujno zdrav-

niško pomoč življenjsko ogroženim 
bolnikom in poškodovancem na te-
renu. V tem času so opravili preko 

27 tisoč intervencij z reanobilom, 
povprečni odzivni čas urgentne ekipe 
je bil 8 minut, od več kot 700 oživ-, 
Ijanj jih je bilo 23 odstotkov uspe-
šnih (drugod 10 do 20 odstotkov). 
Na osnovi njihovih izkušenj danes 
pripravljajo projekt nujne medicin-
ske pomoči v vsej državi. Prav tako 
leta 1986 so prvi uvedli monitoring 
življenjskih funkcij na terenu, leta 
1994 so prvi začeli uporabljati zu-
nanjo stimulacijo srca izven bolni-
šnice ter leta 1997 kot prvi v državi 
začeli z zdravljenjem bolnikov s srč-
nim infarktom s fibrinolozo. Pri 
zdravljenju na domu so poleg pa-
tronažne oskrbe dodatno uvedli še 
nego in fizioterapijo na bolnikovem 
domu, kar je prav tako slovenska 
izjema. V zadnjih 20 letih so name-
njali tudi posebno skrb prepreče-
vanju zobne gnilobe pri otrocih in 
dosegli izjemne uspehe. Danes ima 

v Celju četrtina dvanajstletnikov pc 
vsem zdrave zobe (v Slovefiiji le 13, 
odstotka). 

Nadpovprečne rezultate dosegaji 
tudi na drugih področjih, kot so me 
dicina dela, prometa in športa, alei 
gij in pljučnih bolezni, preventivni 
kardiologije, bolezni dojk ter dru 
žinske in katastrofne medicine. Skrb 
no načrtovan je tudi razvoj servisnil 
dejavnosti, od laboratorija, fiziote 
rapije, pa vse do rentgenske in ultra 
zvočne diagnostike... Povrhu pa a 
še poslovno uspešni, našli so pravi 
formulo za sožitje javnega in zaseb 
nega zdravstva, njihovi prostori p 
vse bolj postajajo takšni kot želij( 
biti v njih zaposleni - pomirjujoči ii 
prijazni. 

MILENA B. POKLK 

Direktor zdravstvenega doma prim. mag. Bra-
ne Mežnar je že nekaj let tudi predsednik 
razsodišča Zdravniške zbomice Slovenije. 

Virtuoz na 
harmoniki 

Viki Ašič je virtuoz na harmo-
niki, glasbenik in osebnost, ki je 
s toplino, navdušenjem in vedri-
no tvorno oblikoval narodnoza-
bavno glasbo v Sloveniji. Za več 
kot 50-letno delo in aktivno obli-
kovanje celjske ljubiteljske kul-
ture bo jutri prejel srebrni grb ob-
čine Celje. 

V 50-tih letih je pričel nastopati 
z violinistom Štefanom Jugom, pri-
čel komponirati in ustanovil ansam-
bel. Prejel je vrsto prestižnih na-
grad na različnih narodnozabavnih 
glasbenih manifestacijah. Več let je 
uspešno sodeloval v projektih KUD 
Zarja ter z oktetom Studenček, ob 
novem letu je bil reden gost pri ma-
micah in novorojenčkih v celjski 
porodnišnici. Leta 1978 je gosto-
val pri Titu, spremljal je smučarje 
na svetovnem prvenstvu v Schlad-
mingu, bil redni spremljevalec Iz-
leta 100 kmečkih žena na morje ter 
glasbeno popestril obiske pri part-
nerskih občinah mesta Celja. Lani 
je pričel z oživljanjem ljudskih pe-
smi in napitnic ter se v veliki meri 
posvetil poučevanju harmonikarjev 
starejše generacije v Seniorski šoli 
za ljubiteljske harmonikarje. 

Peiiicanov 
učenec 

Viktor Berk, nadarjen učenec 
celjskega fotografa Josipa Pelikana 
in odličen nadaljevalec njegove-
ga dela, se je kot mojster fotogra-
fije skoraj v celoti posvetil kultur-
nim in umetniškim dogodkom Ce-
lja. ZA obsežen, raznovrsten in 
mojstrski fotografski opus, ki ohra-
nja kulturno dediščino Celja bo 
jutri prejel srebrni celjski grb. 

Vrsto let je bil zaposlen v zavodu za 
varstvo naravne in kulturne dedišči-
ne, kjer je postavil temelje za fotodo-
kumentiranje kulturne dediščine, vse 
do upokojitve leta 1984 pa je v Po-
krajinskem muzeju Celje ustvaril več 
tisoč posnetkov obsegajočo fototeko. 
Podobna ocena velja za njegovo delo 
v Muzeju novejše zgodovine in Zgo-
dovinskem arhivu, v Osrednji knjiž-
nici Celje pa je pustil preko tisoč do-
moznanskih dokumentov na t^mo Ce-
lja in okolice. Berkov objektiv je pol-
nih 35 let sledil tudi dogodkom v Slo-
venskem ljudskem gledališču in likov-
ni ustvarjalnosti Celja. Njegov najob-
sežnejši in osebno najbolj izpovedni 
fotografski opus je prav gledališki, saj 
vključuje 237 premiernih izvedb SLC, 
njegovih gostovanj ter portretov igral-
skega ansambla. 

Nič ni 
nemogoče 

Za visoko strokovno delo in iz-
jemne dosežke pri ohranjanju, 
predvsem pa reševanju kulturne 
dediščine Celja, za restavriranje 
številnih fresk in kipov bo srebr-
ni celjski grb jutri prejel akadem-
ski slikar in restavrator mag. Vik-
tor Povše. 

S svojim talentom je restavriral 
in za zanamce ohranil vrsto dra-
gocenih slik, kipov in fresk na Celj-
skem. V cerkvi sv. Danijela je re-
stavriral znameniti kip Žalostne ma-
tere božje in za delo na razstavah 
v Salzburgu in Parizu prejel med-
narodna priznanja za najbolje ohra-
njeno originalno polihromacijo v 
Evropi. Leta 1968 se je lotil od-
krivanja fresk v kapeli Žalostne ma-
tere božje, ki so bile skrite pod 
desetimi beleži obokanega stropa. 
Kljub strokovnim ocenam, da je 
restavracija nemogoča, mu je us-
pelo. Zanj ni bilo nič nemogoče. 
To je dokazal tudi leta 1979, ko je 
s stene cerkve Marijinega vnebov-
zetja, ki jo je poškodovala eksplo-
zija, snel 90 m^ veliko fresko, jo 
razkosal na 63 manjših delov ter 
jo po dveh letih in pol vrnil na pr-
votno mesto. 

Podjetje na 
domačiji 

Za uspešno pot od obrtnika do 
podjetnika, za pot, ki jo odliku-
jejo spoštovanje do zaposlenih 
in kupcev in za doseganje za-
stavljenih naložbenih ciljev, bo 
jutri Ljubečanski podjetnik Vi-
ljem Šumer prejel bronasti celj-
ski grb. 

Šumer je 1964. leta začel samo-
stojno pot avtoprevoznika, leta 
1979 pa se je pričel ukvarjati z iz-
delavo različnih vzmeti in kovin-
skih elementov. Sprva je zaposlo-
val 4 delavce, danes nudi zaslužek 
70 zaposlenim. Podjetje se je sča-
soma specializiralo za rezervne dele 
kmetijske mehanizacije, dele za 
gospodinjske aparate ter dele za av-
tomobilsko industrijo. Podjetje na 
čelu z Vilijem Šumrom vseskozi iz-
boljšuje svoj poslovni sistem z in-
vestiranjem v nove proizvodne, 
skladiščne in poslovne prostore, mo-
derno računalniško tehnologijo, 
izobraževanje zaposlenih, skrbi tudi 
za ekološko neobremenjenost oko-
lja. Na prostoru nekdanje domači-
je na Ljubečni je Šumer lani do-
končal poslovno-stanovanjski ob-
jekt, v katerem sta tudi pošta in tr-
govina. 

Liifovnost 
miadiii 

Za promocijo likovnega ustvar-
janja mladih s celega sveta in s 
tem promocijo mesta Celja, za 
spodbujanje likovne ustvarjalno-
sti mladih z vseh kontinentov bo 
bronasti grb občine Celje jutri pre 
jel Mihajlo Lišanin. 

Lišanin je urednik in lastnik re 
vije Likovni svet ter ustanovitelj edi-
ne stalne galerije likovnih del mlâ  
dih v Sloveniji. Je tudi ustanovitelj 
edinega zasebnega mednarodnega 
razpisa za likovna dela otrok in mla-
dih na svetu. Galerija likovnih del 
mladih na Starem gradu je bila ? 
pomočjo Mestne občine Celje us-
tanovljena v letu 2000 in predstav-
lja vrhunec 10-letnega dela Mihai-
la Lišanina. Pod Lišaninovim vods 
tvom je bilo organiziranih osem 
mednarodnih razpisov za likovnJ 
dela mladih, na katerih je sodelo^ 
valo več kot 70.000 avtorjev iz 6f 
držav. Razstav se redno udeležuje-
jo predstavniki veleposlaništev i" 
nagrajenci, kar pripomore k prô  
mociji Celja in Slovenije. Galerijo 
na gradu letno obišče 15.000 obi-
skovalcev, od tega polovica tujcev^ 
Prepoznavnost Celja pa dosega L'" 
šanin tudi z razstavami v tujini. 

Z vrha na vrh 
Ena najuspešnejših slovenskih prosto-

voljnih gasilskih enot so članice B PGD-
ja Škofja vas. Lahko se pohvalijo z vrsto 
vrhunskih rezultatov ter osvojenim na-
slovom olimpijskih prvakinj. Za promo-
cijo gasilstva in prepoznavnost Celja na 
tem področju bodo jutri prejele celjski bro-
nasti grb. 

Začetki uspešne tekmovalne poti članic B 
PGD-ja Škofja vas segajo v leto 1982. Sledi-
le so zmage na občinskih in območnih rav-
neh ter na različnih meddruštvenih tekmo-

vanjih. Prvi večji uspeh je enota dosegla leta 
1987 s 1. mestom na republiškem tekmova-
nju v Kopru, uspehe pa so julija 2001 krona-
le s 1. mestom na gasilskih olimpijskih igrah 
na Finskem. Kljub zavedanju, da je glede na 
množičnost in kakovost enot v Sloveniji težko 
ohranjati naziv najboljših, se članice B PGD-
ja Škofja vas ponovno trudijo kvalificirati 
za naslednje olimpijske igre. 

Kristalna grba bosta prejeli di-
plomantki Jerneja Krajnc in Dar-
ja Mlakar. 

Izpod ifozoif^ev na 
oder 

Za dosežke na področju ljubiteljske kul-
ture, za bogato delovanje in gostovanja do-
ma in v tujini, za številna priznanja in os-
vojene nagrade med več kot 50-letnim de-
lom bo jutri srebrni celjski grb dobilo Kul-
turno-umetniško društvo Zarja Trnovlje. 

2^četki Zarje segajo v leto 1935, ko so v 
Trnovljah pripravljali gledališke igre kar pod 
kozolci. Po II. svetovni vojni je bilo ustanov-
ljeno Prosvetno društvo Zarja, ki je vseskozi 

nadaljevalo gledališko tradicijo. Ustvarjalni pr̂  
mik beleži društvo z letom 1954, ko je pričeU 
delom amaterski režiser Štefan Žvižej. Od t̂  
krat deluje Zarja stalno, z vsaj eno premief 
letno. V šestdesetih letih so bile zelo odmevni 
predstave na prostem ter gostovanja, medtef 
ko sedemdeseta leta pomenijo v delovanju gl̂  
dališkega ansambla začetek razvijanja druž 
beno angažiranega, izpovednega gledališča. 
demdeseta leta so za društvo značilna tudi P̂̂  
Celjskem pustnem karnevalu. V začetku oseî ' 
desetih let je društvu uspelo zgraditi nov doĤ  
Status državne prireditve pa so dobila NoV̂  
čanova gledališka srečanja. 
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Praznik z 
ljudmi 

April je v Celju nekoliko 
drugačen mesec. Mestna ob-
čina Celje namreč 11. aprila 
v spomin na Celjske kneze, 
ki so Celju leta 1451 podelili 
mestne pravice, slavi svoj 
praznik. To pa pomeni tudi, 
da je to dan, ko so njene mest-
ne pravice za eno leto starej-
še. 

Večina mest po svetu ni-
ma zaključenega ali celo vna-
prej določenega bivanjskega 
ciklusa. Vsake toliko časa se 
kje rodi novo mesto. Zaradi 
naravnih katastrof, vojn, gos-
podarskih kriz in podobne-
ga, kdaj pa kdaj kakšno me-
sto tudi izgine s svetovnega 
zemljevida. Težko je vnaprej 
določiti ali celo natančno 
predvideti, kdaj in zakaj bo 
kakšno mesto nastalo, še tež-
je je najbrž ugotoviti, kdaj bo 
izginilo. Mesta so zato tako 
rekoč večna. So kot modro ne-
bo nad nami, kot gore, reke 
in gozdovi. Mesta so svojevr-
sten življenjski prostor Imajo 
ceste, poti, ulice in mostove, 
trge, stanovanjske zgradbe, 
trgovine, gledališča, knjižni-
ce in šole, tovarne, bolnišnice 
in banke. Imajo tudi svojo zgo-
dovino in tradicijo. Nekate-
ra mlajšo, druga starejšo. In 
imajo tudi svoj praznik. 

Vendar tudi praznovanja 
ne bi bilo, če v mestu ne bi 
živeli in delali ljudje. Kajti 
prav ljudje so tisti, ki dajejo 
vsakemu mestu srce in du-
šo. Zato je, drage Celjanke, 
cenjeni Celjani, 11. april 
predvsem vaš praznik. In 
prav je, da se na ta dan 
spomnimo na vse ljudi v na-

šem mestu. Da smo v mislih 
skupaj tudi z bolnimi in sla-
botnimi, ki si ne bodo mogli 
ogledati nobene od priredi-
tev ob občinskem prazniku. 
Na klošarje in brezdomce, ki 
nas vsake toliko pocukajo za 
rokav na mestnih ulicah. Na 
mlade, brez katerih življenje 
v mestu prav gotovo ne bi bi-
lo tako živo in živahno. Na 
vse tiste, ki jih vsak dan sre-
čujemo na mestnih ulicah. Na 
mlade mamice z vozički na 
Savinjskem nabrežju. In tu-
di na vse tiste, ki se vsakod-
nevno vozijo na delo v naše 
mesto. 

Naj bo 11. april praznik 
vseh, ki so tako ali drugače 
povezani s Celjem. Prazniki 
mest imajo namreč to srečo, 
da jih teža let nikoli ne obre-
menjuje. Tudi zaradi tega 
imamo mesta radi, še pose-
bej tista, v katerih živimo. 

BOJAN ŠROT, 
župan Mestne občine Celje 

Gimnazijska kultura 
za občinski praznik 

Kulturno društvo Antona 
Aškerca I. Gimnazije v Ce-
lju je ob občinskem prazni-
ku pripravilo teden kulture. 
Od ponedeljka do danes so 
si obiskovalci lahko ogledali 
več prireditev, med drugim tu-
di premiero šolskega Fedri-
nega gledališča Naše življe-
nje. 

Avtorja predstave sta dija-
ka Luka Arnuš in Jaša Koce-
li. Igra govori o družinskih raz-
merah v današnjem času, pred-
vsem o prepirih med starše-
ma in vplivu tega dogajanja na 
mladostnikov razvoj. Oba me-
nita, da so tovrstne težave še 
vedno tabu in zato sta to temo 
želela predstaviti občinstvu. 
»Mislim, da se morajo ljudje, 
predvsem starši in ostali zave-
dati, kako škodo lahko pov-
zročijo svojemu otroku z ne-
soglasji med partnerjema v 
družini,« pravi Luka Arnuš. 
Predstava je nastala v Fedri-
nem gledališču, ki že drugo le-
to deluje pod vodstvom men-
torice profesorice Klare Pav-
šer Stropnik. 

Teden kulture je po besedah 
mentorice KD Antona Ašker-
ca Juane Robida na šoli že ob-
stajal, vendar je letos prvič v 
čast občinskemu prazniku. Za-

čel se je s koncertom dijakov 
glasbenih oddelkov, prinesel 
pa je tudi dva dneva kulturne-
ga maratona in ambientalno 
branje romanov Dostojevske-
ga Zločin in kazen in Bartolo-
vega Alamuta. Četrtošolci so 
z mentorico profesorico Alen-
ko Prebičnik Sešel želeli pred-
staviti oba romana v okolju, 
ki spominja na okolje v obeh 

romanih. Tako so Zločin in ka-
zen pričeli brati v majhni učil-
nici v šoli, nadaljevali po me-
stu in končali v Kavarni Evro-
pa, Alamutu pa lahko prisluh-
nete danes ob 11.30 na Starem 
gradu. Teden se bo zaključil z 
današnjo drugo ponovitvijo 
Našega življenja ob 12. uri v 
mali telovadnici gimnazije. 

ŠPELA OSET 

Avtorja igre Naše življenje Jaša Koceli in Luka Arnuš (z leve). 

1 2 0 let Srednje stroitovne in 
poiciicne šole Celje 

Srednja strokovna in po-
klicna šola Celje se ponaša 
z bogato zgodovino izobra-
ževanja in v letošnjem letu 
praznuje 120-letnico. 

Do uvedbe usmerjenega 
izobraževanja leta 1981 se 
je na šoli izvajalo vajeniš-
ko izobraževanje za potre-
be obrti in gospodarstva, na-
to pa se je šola postopno raz-
vijala v srednjo strokovno 
in poklicno šolo. Od leta 
1982 jo vodi profesor Franc 
Erjavec. 

ki pa se lahko pohvalijo tudi s 
številnimi priznanji iz držav-
nih ter drugih tekmovanj. 

Praznovanje se bo pričelo z 
dnevom šole jutri, II. aprila, 
kjer se bodo posamezni akti-
vi predstavili in organizirali 
različna tekmovanja. Sklepna 
dejavnost bo v telovadnici šo-
le, kjer se bosta predstavili fri-
zerska in tekstilna usmeritev. 
Svečana akademija z modno 
revijo pa bo v sredo, 16. apri-
la, ob 18. uri v Narodnem do-
mu v Celju. SB 

očiščeno 
Spomladanska čistilna 

akcija, ki so jo v Celju mi-
nuli petek in soboto druž-
no pripravili komunalna 
direkcija, Javne naprave, 
vodstva šol in nekatera 
društva, je lepo uspela. 

Okoli 90 srednješolcev je 
že v petek temeljito očistilo 
mestni park, v soboto je 126 
udeležencev akcije očistilo 
Savinjsko nabrežje in oba-
le Šmartinskega jezera. V ak-
ciji so zbrali preko 40 ku-
bičnih metrov odpadkov. Če 
k temu dodamo še zbrane 
količine odpadkov, ki so jih 
v petek na svojih akcijah čiš-
čenja okolice šol zbrali šo-
larji, lahko zapišemo, da je 
akcija lepo uspela. Spom-
ladanskega čiščenja s tem še 
zdaleč ni konec. Manjše, a 
zelo koristne akcije priprav-
ljajo še v različnih društvih, 
najbolj so tu dejavni ribiči, 
pa v krajevnih skupnostih in 
drugod. Med petkovo in so-
botno akcijo v mestnem par-
ku niso našli nobene odvr-
žene injekcijske igle. 

BS 

Otroci se 
bodo igrali 
v petih celjskih trgovi-

nah TUŠ so zaključili hu-
manitarno akcijo Gremo se 
igrat, s katero je podjetje 
zbiralo sredstva za obnovo 
otroškega igrišča Vrtca Ani-
ce Černejeve v Celju. 

V mesecu dni so zbrali več 
kot milijon tolarjev in že v za-
četku naslednjega šolskega le-
ta bodo lahko ob simbolični 
predaji čeka otroci tega vrtca 
prvič preizkusili nova igrala. 
Igrišče je odprtega tipa in na-
menjeno vsem mestnim otro-
kom. Akcijo so speljali v me-
secu dni z lO-tolarskim pris-
pevkom ob posameznem na-
kupu v celjskih Tuševih trgo-
vinah. BS 

Mentorjeva literarna 
tekma 

Revija Mentor, edina literarna revija na Slovenskem, ki 
že več kot 25 let bdi nad literarnimi ustvarjalci, ki šele zače-
njajo svojo pot, prireja promocijsko turnejo z literarnimi 
tekmami po Sloveniji. V Celju bo v petek, 11. aprila, v Para-
dižu (bivša Vrtnica). Prijave bodo sprejemali ob 19.30, za-
četek tekme pa bo ob 20. uri. 

Na literarni tekmi vsak tekmovalec nastopi s svojim avtor-
skim delom, na razpolago ima tri minute, prozaisti trideset 
tipkanih vrstic, nastope pa ocenjuje naključno izbrana žirija iz 
Publike. Njen namen je popularizirati mlado slovensko litera-
turo in še neuveljavljene avtorje. Prijavljeni tekmovalci bodo 
tekmovali z besedami, v vezani ali nevezani obliki, za eno 
Veliko in pet malih nagrad. Veliko nagrado predstavlja brez-
plačna udeležba na tridnevni literarni koloniji maja letos v 
Tolminu. Prispevki najboljših treh z vsake tekme bodo tudi 
objavljeni v reviji Mentor in honorirani. BS 

Izobražujejo dijake in vajen-
ce s področja prometa, teksti-
la, frizerstva in strojništva. Kot 
pravi pomočnica ravnatelja 
Metka Hojnik Verdev, si na šoli 
prizadevajo, da je šola prijaz-
na, zato poleg obveznega pro-
grama pripravljajo in sodelu-
jejo v številnih projektih, tek-
movanjih na vseh področjih 
stroke, športa ter nenazadnje 
so dijaki tudi mladi razisko-
valci v okviru projekta Mladi 
za napredek Celja. Šola se po-
naša tudi z EKO zastavo, dija-

Pisani giganti 
Ob prazniku Mestne občine Celje so mladi že sedmič 

poslikali velike reklamne panoje in se tako na svoj na-
čin pridružili praznovanju. 

Na različnih plakatnih mestih v Celju lahko do 15. aprila 
Vidite 29 del otrok iz štirih vrtcev, desetih osnovnih šol, dva-
t^ajstih srednjih šol, Medobčinskega društva prijateljev mladi-

Mladinskega centra Celje in Skale - PUM. Sodelujoči so 
|istvarjali na temo česa v Celju ni, pa bi moralo biti. Mladi bi 
'ttieli luna park, razgledni stolp, nogometno igrišče in telovad-
f̂ ice. Veseli bi bili zavetišča za zavržene živali in živalskega 
[^a. Želijo si več zelenih površin, na katerih bi se lahko igrali, 
•hočejo čiste reke, zrak in zemljo brez kadmija. Mestna občina 
^elje bo 11. aprila izdala poseben bilten, v katerem bodo vsi 
čakati in vodilne misli mladih. BS 

U s p e š n o de lo 
ce l jsk ih r ib ičev 

člani Ribiške družine Celje so lani praznovali 50 let, 
za uspešno delo pa so dobili bronasti grb Mestne občine 
Celje. Predsednik RD Celje Janez Kruleč je zadovoljen z 
lanskim gospodarjenjem v gojitvenih potokih in ribo-
lovnih vodah, z varstvom narave, številom članstva, tek-
movalnimi uspehi in tradicionalnimi športnimi tekmo-
vanji, ki jih prirejajo ob Šmartinskem jezeru. 

Letošnje delo se je začelo s pripravo ribnikov za spom-
ladanska vlaganja, izlovom prezimovalnega ribnika in vla-
ganjem plemenske jate in mladic po gojitvenem načrtu. 
Letos bodo v tekoče vode vložili 6910 komadov različnih 
vrst rib, med njimi največ potočnih postrvi in klenov, manj 
pa sulcev, lipanov, podusti, mren in krapov. V Šmartinsko 
jezero bodo vložili 9500 kg krapov ter 4350 linjev, smu-
čev in ščuk. 

V RD Celje želijo vključiti čimveč mladih, starejši ribiči 
pa bodo imeli štiri rekreativna tekmovanja. 27. aprila bodo 
pripravili tekmovanje za pokal Mestne občine Celje, 7. ju-
nija in 30. avgusta tekmovanji v lovu na soma za pokala 
Lovca in Tajge ter 14. junija za ribiškega carja. 

TONE VRABL 

Odprta vrata 
Dijaškega doma 

Dijaški dom Celje je prejšnji teden odprl svoja vrata. 
Dijaki so obiskovalcem lahko pokazali najrazličnejše 
dejavnosti, s katerimi se ukvarjajo, teden pa je bil za-
nimiv tudi za uslužbence doma, saj so se srečali z dru-
gimi učitelji, vzgojitelji, svetovalnimi delavci in rav-
natelji. 

Namen tedna je bil po besedah ravnatelja Zdenka Rož-
mana predstaviti delo v domu. Velikokrat je namreč mne-
nje o dijaških domovih negativno, ker je lahko mladost-
niška razposajenost mladih malce napačno razumljena. 
Dijaki pa znajo poleg svoje razigranosti pokazati tudi še 
kaj drugega, so polni idej, energije, pripravljenosti za de-
lo in tudi veliko ustvarjajo. Vse to so lahko pokazali tudi v 
delavnicah, kjer so med drugim slikali na svilo, pletli ko-
šare in slikali na fasado doma. Imeli so tudi karaoke in 
ples. Vse je spremljala novinarska delavnica, radijci pa so 
vsak dan pripravili oddajo domskega radia. 

V Dijaškem domu, ki ima 600 postelj, trenutno pa v njem 
biva 440 dijakov, so bili z obiskom tedna odprtih vrat zado-
voljni. Predvidevajo, da bo teden postal tradicionalen, saj je 
še veliko stvari, ki bi jih želeli predstaviti drugim. ŠO 
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Skrivnosti 
ijubenskiii potic 
Dobrih sto let na Ljubnem 

ob Savinji na cvetno nedeljo 
k blagoslovu namesto butar 
ali snopov nosijo potice. Ne-
deljskemu blagoslovu bodo 
prisostvovale tudi slovenske 
županje s svojimi družina-
mi, ki si bodo kasneje ogle-
dale še druge znamenitosti. 

Dogajanje na cvetno nede-
ljo se na Ljubnem prične kmalu 
po 9. uri, ko se na trgu začne-
jo zbirati radovedneži in se-
veda tisti, ki prinašajo potice. 
Ime je cvetni snop, ponekod 
imenovan butara, dobil po pe-
civu, ki je viselo na njem. Pr-
votno je bilo pecivo najstarej-
ša oblika kruha, pripravljene-
ga iz nekakšnega presnega te-
sta. Sedaj je cvetni snop sestav-

ljen iz različnega rastlinja, na 
nekaterih pa je videti jabolko 
ali pomarančo. 

Ljubenci svoje potice izde-
lujejo v obliki kolovrata, ko-
ša, trobente, dežnika, sodca in 
raznih priprav za vezanje spla-
vov. Že več let ljudje tekmuje-
jo, kdo si bo izmislil bolj 
izvirno potico. Radi obliku-
jejo cerkvene predmete, kot 
so kelihi, monštrance, moli-
tveniki... pogosto spletajo glas-
bila, kitare, citre, gosli ali bo-
ben. Nekaj posebnega so po-
tice, ki predstavljajo ženske ali 
moške figure in živali. Vse te 
mojstrovine so izdelane iz do-
mačega materiala. Spletene, 
povite in ovite so iz različnih 
šib, rezljane iz smrekovega le-

sa, med vejice pa so za barve 
dodane suhe rože, žitno klas-
je... Vsaka potica, v katero iz-
delovalci vlagajo kar precej tru-
da in domiselnosti, je unikat, 
vreden pozornosti in občudo-
vanja. 

Potice so poleg flosarije ena 
največjih ljubenskih posebno-
sti, ki na cvetno nedeljo pri-
vabijo kar precej obiskovalcev. 
Seveda pa v velikonočnem ča-
su izdelujejo butare velikan-
ke ali pripravljajo razstave tu-
di v drugih krajih ob Savinji. 
Tako bo v Gasilskem domu 
Drešinja vas v soboto in ne-
deljo od 9. do 19. ure na ogled 
razstava velikonočnih pirhov 
in dobrot. 

URŠKA SELIŠNIK 

Na pragu stotice 
Ob praznikih v marcu v Krajevni skupnosti Galicija združijo moči predstavniki 

različnih društev, ki obiščejo in obdarijo najstarejše krajanke. 
Letos so obiskali tudi 99-letno Marijo Ramšak iz Hramš, ki jo še vedno krasijo vitalnost, 

dobra volja in dokaj dobro zdravje. Zadovoljna je s svojim življenjem, ki ga preživlja pri 
sinu Jožetu, snahi Marinki ter vnukih Jošku, Tanji in Petri, prava poživitev pa so njeni 
pravnuki. Marija je tudi letos obiskovalce pričakala z veseljem, mimogrede stresla kakšno 
okroglo, tudi zapeli so skupaj. Sicer še vedno kaj malega postori, rada hodi, bere, gleda 
televizijo in se pogovarja z domačimi ter vsemi naključnimi obiskovalci. 

Predstavniki KS Galicija so poleg Marije obiskali še 93-letno Jožefo Stranič, 91-letni 
Terezijo Vengust in Marijo Podpečan ter »najmlajšo«, 90-letno Jožefo Lešnik. Druščini se 
je priključil tudi Franc Falant, ki je februarja dopolnil 93 let. TT 

Marija Ramšak z gosti 

Rože za 
mamo 

V Savinovem likovnem 
salonu je do sredine prihod-
njega tedna na ogled razsta-
va fotografij Valentine Šket 
z naslovom Rože za mamo. 

Ob odprtju razstave je avto-
rico in njeno življenjsko pot 
predstavila Anka Krčmar. Va-
lentina Šket se je naučila živ-
ljenje in svet gledati skozi fo-
tografski objektiv po zaslugi 
svojega moža, ki je z razume-
vanjem, zaupanjem in znanjem 
spodbujal njen fotografski raz-
voj. Ob odprtju domiselne in 
drugačne razstave sta nastopi-
la Matic Turnšek in Jernej Dro-
fenik, razstavo pa je odpri žal-
ski župan Lojze Posedel. TT Avtorica razstave Rože za mamo Žalčanka Valentina Šket 

Hmeljarstvo skoraj na dnu 
Generalni sekretar mednarodne hmeljar-

ske zveze še naslednji dve leti ostaja dr. 
Martin Pavlovič iz žalskega inštituta za 
hmeljarstvo in pivovarstvo. 

Hmeljarstvo je edina kmetijska panoga 
na svetu, kjer se predstavniki vseh držav 
večkrat letno sestajajo in dogovarjajo, zad-
nja seja zveze pa je bila minuli konec ted-
na v Parizu. Na srečanju so predstavniki 
držav poročali o dokaj težkem položaju 
hmeljarstva. V razreševanje problematike 
naj bi se vključili tudi trgovci, ki naj bi 
predvsem pregledali zaloge v pivovarnah. 
Kakor kaže, bistvenih sprememb pri koli-
čini na svetovnem trgu tudi letos ne gre 
pričakovati, čeprav na primer v Ameriki, 
ki obvlada tretjino trga, že drugo leto manj-
šajo hmeljne površine. Sicer tudi za hme-
ljarstvo, podobno kot v drugih panogah, 
veljajo vzponi in padci, po oceni dr. Pa-
vloviča pa je hmeljarstvo blizu spodnje toč-
ke. 

US Dr. Martin Pavlovič 

WA KRATKO 
Šola na prodaj 

Občina Mozirje bo 16. aprila pripravila 
javno dražbo za več nepremičnin, ki so v 
njeni lasti. Med drugim bodo prodajali tudi 
prostore stare osnovne šole na Rečici, v ka-
terih je sedaj vrtec, ki pa naj bi prostore iz-
praznil v letu in pol po podpisu pogodbe. 
Izklicna cena za dobrih 2 tisoč kvadratnih 
metrov prostorov je 65 milijonov tolarjev. 
Staro šolo na Rečici so že poskušali prodati, 
zaradi vrtčevskih prostorov pa niso našli kup-
ca. Po zadnji odločitvi sveta Krajevne skup-
nosti Rečica ob Savinji bodo prodali celot-
no šolo, prostore za vrtec dogradili pri novi 
rečiški šoli, z izkupičkom od prodaje stare 
šole pa kupili še kaplanijo, kjer bodo uredi-
li prostore za potrebe krajevne skupnosti in 
krajevnega urada. 

Bliže GoKem 
Sredi minulega tedna so delavci žalskega 

podjetja VNG Krajnc pričeli z obnovo in 
sanacijo ceste od Šmihela proti Planinski 
ravni, ki naj bi približala smučišča na Gol-
teh. Za obnovo dela ceste, ki mora biti za-
ključena do junija, je država letos nameni-
la 86 milijonov tolarjev, v mozirskem pro-
računu pa morajo dodati 48 milijonov to-
larjev. Po oceni mozirskega župana Iva Su-
hoveršnika naj bi bila obnova in asfaltira-
nje približno 5 kilometrov ceste do Planin-
ske Ravne zaključena v štirih letih. Do konca 
aprila pa naj bi se v velenjskem premogov-
niku tudi odločili, če bodo in na kakšen 
način prevzeli v upravljanje smučišča na 
Goheh. 

US 

Tat v Galiciji 
Gledališka skupina Galicija bo pod vods-

tvom Jožeta Kranjca v domačem domu kra-
janov v petek ob 20. uri premierno upri-
zorila komedijo Daria Foa Tat, ki ne mo-
re. V komediji, ki jo bodo ponovili v ne-

deljo ob 19. uri, nastopajo Peter Vipave, 
Liljana Ograjenšek, Dejan Brežnik, Vida 
in Ivo Lindič ter Roman Žagar. Člani sku-
pine z Galicije z veseljem sodelujejo pri 
uprizoritvi zgodbe o tatu, ki ne more niti 
pošteno krasti, ker... 

Najboljši v orientaciji 
Na državno tekmovanje v orientaciji, ki 

bo maja, so se uvrstile ekipe iz planinskih 
društev Polzela, Braslovče, Šempeter, Žalec, 
Vransko in Zabukovica. Na zadnji, četrti tek-
mi v savinjski planinski orientaciji Griže-
Hom, ki so jo organizirah člani PD Zabuko-
vica, se je v šestih kategorijah pomerilo 38 
ekip s 140 tekmovalci. V kategoriji mladi 
planinci do 6. razreda OŠ je slavila 1. ekipa 
PD Polzela, v kategoriji od 7. do 9. razreda 
OŠ 1. ekipa PD Vransko. V mladinski in član-
ski kategoriji sta slavili drugi ekipi PD Za-
bukovica, v kategorijah nad 40 let in druži-
ne pa ekipi PD Polzela z družino Palir. 

Čista Polzela in 
Braslovče 

v občini Polzela bodo akcijo Pomladan-
sko čiščenje in urejanje okolja pripravili od 
jutri do prihodnjega četrtka. Odpadke bodo 
zbirali v posebnih zabojnikih na 27 mestih, 
v akcijo pa se bodo vključila tudi posamez-
na društva. V občini Braslovče bodo kosov-
ne odpadke in staro železo zbirali še jutri v 
postavljenih zabojnikih na različnih mestih, 
izvajalci akcije pa prosijo občane, naj loči-
jo kosovne odpadke in staro železo. 

Vina na pokušini 
v torek, 15. aprila, med 16. in 18. uro 

bodo na Turistični kmetiji Mlinar v Gotov-
Ijah zbirali vzorce vin, ki so jih lani pridela-
li člani Društva savinjskih vinogradnikov. Ko-
misija bo vzorce ocenjevala prihodnji pe-
tek, rezultate pa uradno razglasila v pone-
deljek, 28. aprila. Na ocenjevanju lahko so-
delujejo vinogradniki, ki so tudi letos člani 
društva, ki imajo vzorec iz lastne pridelave 
ter vsaj 100 litrov ocenjevanega vina. TT 

DrŽava še bližje krajanom 
Na območju Upravne enote Mozirje že 

dlje časa izpostavljajo problem krajevnih 
uradov, ki skoraj ne opravičujejo svojega 
obstoja, saj usluge v teh uradih uporablja 
premalo krajanov. 

Uradi so v posameznih krajih odprti en-
krat na teden. Mozirski načelnik Vinko Po-
ličnik je povedal, da se v državnih službah 
zavedajo tradicionalnega pomena teh kra-
jevnih uradov, zato bodo, preden se bodo 
odločali o zaprtju katerega od uradov, po-
skušali najprej razširiti področje njihovega 
dela. Podrobneje se bodo o delu dogovorili 

prihodnji teden na načelnikovem koordina-
cijskem sosvetu, pilotni projekt pa bodo po 
dogovoru med načelnikom Uprave enote Mo-
zirje Vinkom Poličnikom in-^ubensko žu-
panjo Anko Rakun izvedli na Ljubnem. Za 
povečan obseg dela so v mozirski upravni 
enoti že začeli izobraževati referentko, tako 
da bo načrtovani projekt kmalu zaživel tudi 
v praksi. Ob tem bodo poskušali pritegniti 
tudi druge državne organe v želji, da bi lah-
ko občani čim več storitev, povezanih z dr-
žavnimi službami, opraviU v domačem kra-
ju. US 



Pomoč mimo papirjev 
župan Vinko Debelak o proračunu, investicijah in življenju v Preboldu 

Stiske več kot 400 brez-
poselnih v Preboldu (med 
njimi sta dobri dve tretjini 
žensk) in občanov s sko-
raj mizernimi dohodki po-
skušajo v občini blažiti, ko-
likor je v njihovih močeh, 
vendar tudi njihovo rado-
darnost močno omejuje pro-
račun. Župan občine Pre-
bold Vinko Debelak pravi, 
da lahko pomoč nudijo 
predvsem otrokom, ki pre-
jemajo brezplačno malico, 
pomagajo pri plačilu šol v 
naravi, nakupu opreme, le-
tovanju... Za te namene 
imajo v proračunu rezervi-
ranih 10 milijonov tolarjev. 

»Kazalec stanja je tudi dejs-
tvo, da je večina staršev v vrt-
cih v drugem plačilnem raz-
redu,« ocenjuje Debelak, ob 
tem pa dodaja, da ob razu-
mevanju drugih inštitucij ve-
liko pomoči nudijo »mimo 
papirjev« - mnogi namreč o 
svoji revščini ne želijo govo-
riti niti prositi za pomoč, ob 

poznavanju domačih razmer 
pa lahko pomagajo na raz-
lične načine. 

V sprejetem proračunu 
ste predvideli slabih 550 mi-
lijonov tolarjev prihodkov, 
hkrati pa že napovedujete 
rebalans? 

Že po treh mesecih je ja-
sno, da je na prihodkovni 
strani državnega proračuna 
večja luknja, kot jo je drža-
va splanirala in zamolčala. 
V občini smo ugovarjali že 
usmeritvam za pripravo pro-
računa, saj so v ministrstvu 
za finance načrtovali preveč 
dohodnine in 13 milijonov 
tolarjev iz davkov iz iger na 
srečo, česar še mestne obči-
ne nimajo. V ministrstvu se 
z ugovorom strinjajo, stvari 
bodo menda popravili sep-
tembra, kar pomeni, da bo-
mo dobili denar februarja pri-
hodnje leto. Zaradi tega bo-
mo vse proračunske izdatke 
močno omejili, predvsem pa 
bolj dosledno pregledali na-

črtovane in izpeljane akcije, 
prireditve in dejavnosti, ki jih 
sofinanciramo. 

Največ proračunskega 
denarja ste, tudi zaradi te-
lovadnice, namenili izobra-
ževanju... 

Že tri leta imamo sklep mi-
nistrstva za šolstvo o sofinan-

ciranju, vendar preboldske te-
lovadnice ni niti v tem niti v 
prihodnjem državnem pro-
računu. V občini smo imeli 
ministra Gabra in državne se-
kretarje, ki so malce čudno 
gledali. Investicija je ocenje-
na na 300 milijonov tolarjev, 
240 jih moramo še poravna-
ti. S telovadnico in obnovo 
strehe nad vrtcem v prihod-
njem letu bomo zaključili in-
vesticije v šolski prostor. Si-
cer so še potrebe, vendar jih 
ne bomo financirali - naj to 
stori država, ki si je izmisli-
la devetletko. 

Po sprejetem programu 
investicij do leta 2007 bo 
največ denarja namenjene-
ga kanalizaciji... 

Kanalizacija je največji 
projekt, ki se ga lotevamo, 
vmes pa bomo videli rezul-
tate t. i. savinjskega projek-
ta. Gre za projekt varovanja 
voda srednjega toka Savinje, 
skupno pa smo ga oblikova-
li v vseh šestih spodnjesavinj-

skih občinah. Gre za gradnjo 
kanalizacij in čistilnih na-
prav, investicijski program 
naj bi bil pripravljen do konca 
maja, s tem pa bi lahko pri-
dobili dodaten denar. Za 
gradnjo kanalizacije za celot-
no preboldsko občino bi po-
trebovali 1,3 milijarde tolar-
jev. V petih letih bi sami lah-
ko zbrali slabo polovico po-
trebnega denarja, ostalo pa 
bo treba poiskati drugje. Ven-
dar obstajajo dodatne teža-
ve, saj po dograditvi kanali-
zacije ljudje ne bodo zmogli 
plačevati računov. V prihod-
njem 4-letnem obdobju bo-
mo obnavljali ceste, priori-
tetno pločnika ob regional-
ki od Latkove vasi do Prebol-
da in skozi Dolenjo vas, ter 
poskrbeli za vodooskrbo, 
predvsem pri vikendih. 

Kako daleč ste s spremi-
njanjem in sprejemom pro-
storskih načrtov? 

Prostorske načrte trenutno 
dopolnjujemo, nato moramo 

dobiti še soglasja. Podobno 
kot v drugih občinah se tudi v 
Preboldu porajajo problemi 
zaradi kmetijskih zemljišč. 
Eden večjih posegov je vezan 
na šempetrski avtocestni pri-
ključek, kjer bi radi pri 
Schiedlu na občinski zemlji 
zgradili obrtno cono in s tem 
pridobili nekaj delovnih mest. 
Je pa lažje, ker so v Žalcu pro-
storski načrt že sprejeli, na 
Polzeli pa so tik pred tem. 

URŠKA SELIŠNIK 

»Hotel v Preboldu je v ce-
loti obnovljen, sobe popol-
noma opremljene. Z njim je 
povezan bazen, za katere-
ga ponovno iščemo najem-
nika. Na žalost je veliko in-
ventarja uničenega, pojavil 
se je problem mamil... Za-
vedamo se, da kopališče sa-
mo ne more preživeti, ven-
dar mora biti tudi gostinska 
ponudba na nivoju,« trdi 
župan Debelak. 

Župan občine Prebold Vinko 
Debelak 

Rožice za hiše 
Zveza turističnih društev Občine Žalec v teh dneh 

izvaja projekt »Za vsako hišo ena rož'ca«, s katerim 
želijo spodbuditi ljudi k urejanju svojih domov. 

V okviru projekta bodo turistična društva v svojih krajih 
organizirala cvetlične tržnice, na katerih bo na voljo ce-
nejše cvetje, nakupe pa bodo popestrili z zabavnim de-
lom. Ta konec tedna bodo cvetlične tržnice pripravili v 
soboto ob 9. uri v Grižah, ob 10. uri pa v središču Vrbja in 
Novem Celju. V nedeljo bo cvetlična tržnica zaživela ob 
9. uri pri Domu Nine Pokorn. US 

Od srca k srcu 
Minuli teden se je v Pre-

boldu na prireditvi Od srca 
k srcu predstavil pevovod-
ja Matjaž Kač s »svojimi« 
zbori. 

Nastopili so moški in me-
šani PZ Šmartno ob Paki, vo-
kalna skupina Cantemus, Me-
šani PZ Celeia Celje, Moški PZ 
DPD Svoboda Prebold m Sa-
vinjski komorni zbor Žalec. 

Kot gostje so na prireditvi na-
stopili člani gledališke skupi-
ne KD Marija Reka. Matjaž Kač, 
ki se je na koncertu še posebej 
zahvalil mami in ženi za nju-
no pomoč, je z zbori dosegel 
vidne rezultate. Lani se je z nji-
mi predstavil na pevskih revi-
jah, z vokalno skupino Cante-
mus pa je na republiškem sre-
čanju malih pevskih skupin 
prejel posebno nagrado za naj-
boljši izbran program. Na nje-
govo pobudo in ob pomoči 
mnogih organizatorjev bo 7. 
junija v žalskem Domu II. slo-
venskega tabora 1. Festival vo-
kalne zabavne glasbe v Slove-
niji. DN 

Turistični finale 
na Vranskem 

V kulturnem domu na 
Vranskem se bo v petek ob 
10. uri začel finale 17. festi-
vala Turizmu pomaga last-
na glava z letošnjim naslo-
vom Bili so in ostajajo veli-
ki ljudje. 

Nastopilo bo 14 šol, ki so 
se uvrstile v finale po regij-
skih tekmovanjih, sodelo-
valo pa bo približno 200 
otrok. Tekmovanje bo od-
prl podpredsednik državne-
ga zbora Valentin Pohorec. 
Po predstavitvah vseh šol bo 
zabavni program s Sebasti-

janom, ob 18. uri pa bo raz-
glasitev rezultatov. Finalno 
tekmovanje bi moralo biti 
v Žalcu, kjer pa so od orga-
nizacije odstopili. Ker je za 
organizacijo ostalo zelo ma-
lo časa in ker na Vranskem 
nimajo prostorskih možno-
sti, da bi festival trajal dva 
dni kot po navadi, se bo fe-
stival zaključil že isti dan, 
ko bo zmagovalce razglasil 
predsednik Turistične zve-
ze Slovenije dr. Marjan Ro-
žič. 

ŠO 

IMajboijše salame in želodci 
Lovska družina, turistično društvo in društvo podeželskih žena so v Braslovčah 

pripravili 7. salamiado, na kateri so ocenili 49 salam in 7 želodcev. 
Člani komisije, Janez Oset, Drago Vovk in Janez Šumak, so po pokušini okusov, vonjev, 

izgleda in drugih kakovostnih kazalcev izbrali najboljše mesne dobrote. Po mnenju komi-
sije je najboljše salame izdelala Fani Novak iz Čemšenika, druga je bila salama Anje 
Dobrišek iz Malih Braslovč, tretjo pa je izdelal in zoril Milan Pečnik iz Gotovelj. Najboljši 
želodec je »pridelal« Franc Bošnak iz Poljč, drugi je bil Borut Pečnik iz Gotovelj, za odte-
nek slabša pa je bila specialiteta Danice in Ivija Mogla iz Podgorja pri Letušu. Izdelovalci so 
prejeli pokale, ob razglasitvi rezultatov pa so program pripravili člani turističnega podm-
ladka iz braslovške šole in ansambel Dobrovnik, suhomesnate specialitete pa je blagoslo-
vil domači župnik Jože Zidanšek. TT 

Komisija med ocenjevanjem 

Čebelarji proti bolezni 
V čebelarski zvezi Spod-

nje Savinjske doline ugo-
tavljajo, da je bila lanska 
bera medu precej povpreč-
na. 

Spodnjesavinjska čebelar-
ska zveza združuje 9 društev, 
v katerih je včlanjenih 123 
čebelarjev s skupno 1.300 pa-
nji, vodi pa jo Stanko Riz-
mal. Lani so zaradi izbruha 
nevarne bolezni, gnilobe če-
belje zalege, pripravili več 
predavanj za zatiranje te bo-
lezni, sodelovali pa so tudi 
pri pripravi več razstav in po-
magali pri uveljavljanju sub-
vencij za čebelje družine. Na 
zboru so Antonu Rozmanu, 
ki je 30 let predsedoval zve-
zi, podelili listino častnega 
predsednika, 90-letni Filip 
Kočevar pa je prejel odliko-
vanje Antona Janše II. stop-
nje. TT 

btanko Rizmal m Jani Puckmaister med podelitvijo odlikovanja Pilipu 
Kočevarju 
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O delnicah spet maja 
Kako bodo v Laškem prodajali občinski delež v zdravilišču? 

Laški občinski svetniki 
so prejšnji teden razprav-
ljali o prodaji paketa 50 ti-
soč delnic Zdravilišča Laš-
ko, ki so v občinski lasti. 
Kljub temu, da so načelno 
odločitev o prodaji dela 
zdraviliških delnic spreje-
li že ob potrditvi letošnjega 
proračuna konec lanskega 
novembra, se je tokrat za-
taknilo. Občinski svet je os-
tal razklan; odgovor na 
kakšen način, komu in ko-
liko zdraviliških delnic 
prodati, pa bodo svetniki 
spet iskali predvidoma na 
izredni seji v prvi polovici 
maja. 

V občinski upravi so pred-
lagali, da bi izkupiček od pro-
daje 50 tisoč delnic, ki bi no-
vega lastnika dobile po knjiž-
ni vrednosti (okoli 2 tisoč to-
larjev), namenili za dokon-
čanje gradnje OŠ Debro. Z 
izvajalcem del, celjskim Gra-

disom, so namreč v Laškem 
sklenili izvajalsko pogodbo, 
v kateri je določeno, da ob-
čina 30 odstotkov pogodbe-
ne vrednosti naložbe popla-
ča z delnicami Zdravilišča 
Laško. V občini želijo zadr-
žati svoj vpliv v zdravilišču 
tudi skozi lastništvo, zato so 
leta 2001 svetniki sprejeli 
sklep, da občinski lastniški 
delež ne sme pasti po 26-od-
stotni prag. In tudi zato so v 
občinski upravi v predlog za-
pisali, da bodo dolgoročno 
kupnino od prodaje delnic 
(zdaj je občina 51,53-odstotni 
lastnik skupno 940 tisoč del-
nic) namenjali za naložbe v 
turistično infrastrukturo. 

Čeprav je bilo pričakova-
ti, da bodo v občinskem sve-
tu le še formalno potrdili pro-
dajo paketa zdraviliških del-
nic, je svetniška skupina SLS 
predlagala, da uberejo mal-
ce daljšo, a glede pričakova-

nega izkupička bolj dobičko-
nosno pot. Objavili naj bi na-
mreč javno ponudbo, s kate-
ro bi nezavezujoče poiskali 
ponudnika, ki bi bil priprav-

ljen za delnice plačati največ. 
Svetniki predloga niso pod-
prli, prav tako pa ni bilo do-
volj glasov niti za osnovni 
predlog. 

Zato so sprva v Laškem re-
šitev hoteli poiskati na vče-
rajšnjem (sredinem) nadalje-
vanju prekinjene seje, že prej, 
v ponedeljek, pa naj bi se se-
stali člani gospodarskega od-
bora občinskega sveta in sku-
šali oblikovati predlog, ki bi 
dobil večinsko podporo med 
svetniki. Napovedano sejo 
gospodarskega odbora so za-
tem v Laškem preklicali. »Od-
ločitev, na kakšen način in v 
kolikšnem obsegu bomo pro-
dajali delnice Zdravilišča 
Laško, ki so v občinski lasti, 
je preveč zahtevna, da bi jo 
sprejemali tako na hitro,« je 
pojasnil odločitev župan Jo-
že Rajh in dodal, da bodo 
problematiko predvidoma 
obravnavali na posebni seji 
občinskega sveta v prvi po-
lovici maja. Dotlej bodo pri-
pravili nov predlog z obsež-
nejšo obrazložitvijo, v pripra-
vo gradiva pa bodo v občin-
ski upravi vključili tudi zu-
nanje strokovnjake. 

»Želimo si lastnike, ki bo-
do stabilni, razumeli našo de-
javnost ter živeli z zdraviliš-

čem,« pravi direktor zdravi-
lišča mag. Roman Matek, 
hkrati tudi predsednik gos-
podarskega odbora občinske-
ga sveta. Pri tem dodaja, da 
najbrž ne bi bilo modro dati 
na trg hkrati prevelik paket 
delnic, omenja pa tudi izkuš-
nje iz tujine, kjer se je ob-
činsko solastništvo v zdravi-
liščih izkazalo za pozitivno. 
Glavni razlogi za to so, da 
gostje ne prihajajo zgolj v 
zdravilišče pač pa obiščejo 
ves kraj, lokalne oblasti pa 
imajo pomemben vpliv na 
gospodarjenje s prostorom ter 
razvoj dodatne ponudbe za 
goste. 

IVANA STAMEJČIČ 

Doslej opravljena dela na 
gradbišču v Debru so v ce-
loti plačana, svež denar pa 
je potreben za nakup opre-
me in plačilo obrtniških del, 
saj morajo šolsko poslopje 
za učence odpreti septem-
bra. To je tudi pogoj, da v 
Laškem sploh lahko prei-
dejo na zakonsko obvezno 
9-letno osnovno šolanje. 
Delnice zdravilišča občina 
torej mora prodati ali pa poi-
skati denar kje drugje. Kje, 
pa zaenkrat nihče ne ve. 

Jože Rajh mag. Roman Matek 

Šentjurčani nočejo 
tovornjakov 

z zbiranjem podpisov zahtevajo prepoved vožnje skozi 
mestno središče - Obvoznice še ni niti v načrtih 

Na pobudo Mladih libe-
ralnih demokratov so v 
Šentjurju v soboto začeli 
zbirati podpise za peticijo, 
s katero bodo na ministrs-
tvu za promet ter pri pristoj-
nih institucijah zahtevali 
gradnjo obvoznice v smeri 
sever-jug ter zmanjšanje 
prometa skozi središče Šent-
jurja s takojšnjo zaporo Uli-
ce Dušana Kvedra za tovor-
njake z nad 7,5 ton osne 
obremenitve. V zgolj dveh 
urah so zbrali 250 podpi-
sov. 

Po Ulici Dušana Kvedra 
skozi Spodnji trg vsak dan pe-
lje 15 tisoč avtomobilov. Od 
tega je večina tranzitnega 
prometa, med vozili pa je 
ogromno tovornjakov, ki za-
to, da se izognejo plačilu cest-
nine v Tepanju, zapustijo av-
tocesto že v Dramljah. Lju-
dem je dovolj neprestanega 
hrupa skozi mestno središ-
če, prepričani so, da je ogro-
ženo njihovo zdravje in zdrav-
je njihovih otrok, predvsem 
pa jih skrbi varnost, saj vsak 
dan bolj prometna cesta lo-
čuje OŠ Pranja Malgaja od 
bližnjega športnega parka, 
brez semaforjev so prehodi 
do glasbene šole, do blagov-
nice, banke, pošte in občin-
ske uprave. 

V Šentjurju zahtevajo, da 
se takoj začne z načrtovanjem 
in čimprej tudi z izgradnjo 
obvoznice, ki bo iz smeri av-
tocestnega odcepa Dramlje 
do obvoznice Celje-Rogaška 
Slatina ognila promet iz sre-
dišča Šentjurja. Ob tem pa 

še takojšnjo gradnjo nadvo-
za preko železniške proge ter 
ureditev ceste s pločnikom 
do Nove vasi in Črnolice. Pri-
zadevanja Šentjurčanov za ob-
voznico segajo že desetletje 
nazaj, vendar rezultatov ni 
kljub temu, da se promet iz 
leta v leto povečuje. Prvo 
zahtevo po zapori prometa 
za težke tovornjake skozi 
mestno središče so že lani na-
slovili na Direkcijo RS za ce-
ste in prometno ministrstvo, 
vendar so jih zavrnili. Mar-
ca so znova obiskali direkci-
jo, kjer pa so izvedeli le to, 
da bi bila zapora v kratkem 
času težko izvedljiva, saj zah-

teva širšo cestno-prometno 
ureditev ter postavitev ustrez-
ne signalizacije na avtocesti. 
Niti kančka več upanja jim 
ne daje prometni minister Ja-
kob Presečnik, ki pojasnju-
je, da je gradnja nadvoza si-
cer predvidena v dolgoroč-
nih načrtih direkcije, a bo na 
vrsto prišla, ko bo na voljo 
dovolj denarja. 

V Šentjurju s takšnimi po-
jasnili niso več zadovoljni. 
Da bo potrpežljivosti ljudi 
kmalu konec, pa dokazuje tu-
di izjemen odziv na petici-
jo. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: MATEJ NOVAK 

Prometa skozi mestno središče je iz dneva v dan več. zato Šentjurčani zahtevajo zaporo za tovornjake. 

Pomoč po 
požaru 

V Krajevni organizaci-
ji RK Vrh nad Laškim so 
skupaj s krajevno skup-
nostjo ter območnim zdru-
ženjem RK in Občino Laš-
ko izpeljali dobrodelno ak-
cijo za pomoč družini Sa-
račevič z Vrha nad Laš-
kim, ki jo je v drugi polo-
vici marca prizadel požar. 

Saračevičevi so se na Vrh 
nad Laškim priselili iz Ljub-
ljane pred desetletjem in 
zadnja leta skrbno prenav-
ljali staro domačijo, v po-
žaru pa jim je zgorelo gos-
podarsko poslopje, v celo-
ti pa je bil uničen še atelje, 
v katerem je ustvarjal gos-
podar, sicer tudi ljubitelj-
ski slikar. Aktivisti RK so v 
desetih dneh zbrali dobrih 
480 tisoč tolarjev in za 100 
tisoč tolarjev materialne po-
moči, Občina Laško je ob-
ljubila strešno kritino za no-
vogradnjo, v KS Vrh nad Laš-
kim pa bodo poskrbeli za 
odvoz odpadnega materia-
la, ki je ostal na pogorišču. 

IS 

I NA 
iKIIArKO 

Reviji 
foiicioristov... 
v Kulturnem centru Laško 

je na otroški reviji folklor-
nih skupin Občine Laško, ki 
jo je pripravila domača iz-
postava Javnega sklada kul-
turnih dejavnosti, nastopilo 
II otroških in mladinskih fol-
klornih skupin iz vseh osnov-
nih in podružničnih osnov-
nih šol ter vrtcev v občini ter 
folklorna podmladka kultur-
nih društev Anton Tanc iz Ma-
rija Gradca in Lipa iz Reči-
ce. Mladi plesalci, oblečeni 
v noše ter zvečine bosi, so se 
predstavili s programom, ki 
so jim ga izbrali mentorji, naj-
več pa je bilo spomladanskih 
plesov, raznih igralnih in ra-
jalnih plesov, izštevank ter 
preštevank. 

...in pevcev 
z območno revijo otroških 

in mladinskih pevskih zbo-
rov občin Šentjur in Dobje 
so se včeraj v Šentjurju zače-
le prireditve Veselega jurje-
vanja 2003, ki bodo trajale 
vse do 4. maja. Nastopili so 
otroški pevski zbori osnov-
nih šol Blaža Kocena s Po-
nikve, Slivnica, Franja Mal-
gaja iz Šentjurja, Hruševec in 
Glasbene šole skladateljev 
Ipavcev ter mladinski pevski 
zbori osnovnih šol Slivnica, 
Dobje, Franja Malgaja iz 
Šentjurja in Hruševec. 

Branje na 
icvadrat 

Bralni kvadrat je nova de-
javnost, ki jo pripravljajo v 
ŠKMŠ, jutri zvečer pa se bo-
do branja na tak način lotili 
že drugič. Bralni kvadrat je 
namenjen razpravi o izbra-
nem literarnem delu, pri če-
mer mladi Šentjurčani skr-
bijo, da je izbor knjig čim-
bolj zanimiv in aktualen. Po-
govarjajo se predvsem o av-
torju, zgodbi, osebah, cita-
tih, primerjavi oseb z lokal-
nimi in drugimi javnimi ose-
bami, skušajo prestaviti zgod-
bo v naše okolje, nizajo oseb-
ne izkušnje, primerjave z dru-
gimi knjigami, filmi in dru-
gimi umetniškimi deli. Za ju-
trišnji Bralni kvadrat v Pro-
storu so izbrali knjigo Al Araf 
Vladimirja Bartola. 

Očistimo 
Šmoiior 

Planinsko društvo Laško 
pripravlja v soboto po 9. uri 
čistilno akcijo na Šmohorju. 
Smeti in ostalo navlako bodo 
pobirali po gozdovih okoli 
planinskega doma, očistili 
planinske poti ter se lotili tu-
di notranjosti doma in gos-
podarskega objekta ob njem-
Po besedah predsednice Pa-
nike Wiegele pa skupaj z os-
krbnikoma doma na Šmohor-
ju, moškim pevskim zborom 
iz Laškega in KS Rečica pri-
hodnjo soboto, 20. aprila, pri' 
pravljajo še postavitev mlaĵ  
na Šmohorju. iS 
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Ena tovarna, dve državi 
Skladišče hrvaške tovarne, ki je na slovenskem ozemlju, bodo morali prestaviti 

Tovarna v eni državi, 
skladišče pol kilometra proč 
v drugi državi. Takšno 
evropsko ali celo svetovno 
posebnost imajo v Rogatcu. 
\'elika tovarna Vetropack je 
namreč na hrvaški strani 
Sotle (v Humu na Sutli), 
njeno skladišče pa na slo-
venskem ozemlju (v Rogat-
cu). V zadnjem času grozi-
jo resni zapleti, ki niso po-
itične narave. 
Gre za nekdanjo tovarno 

jtraža, veliko proizvajalko 
steklene embalaže, ki je ne-
<oč dajala vsakdanji kruh tudi 
innogim ljudem s slovenske 
itrani. V njej je bilo nekoč 
dobrih tisoč zaposlenih, ki 
je danes pritožujejo zaradi 
^jemno nizkih pokojnin. Ta-
M prejema na primer Stra-
žina upokojenka na sloven-
ski strani, s 35 leti delovne 
Jobe, komaj 48 tisoč tolar-
lev pokojnine (Slovenija ji 
zato prispeva varstveni doda-
lek). V hrvaški tovarni je še 
»edno nekaj zaposlenih s slo-
venske strani Sotle. 
Danes je vse drugače, to-

varna Straža se imenuje Ve-
tropack in je že skoraj deset-
etje del velike istoimenske 
mednarodne družbe. V celot-
oi družbi, s sedežem v Švici, 
e 2.200 zaposlenih, od tega 

v Humu na Sutli kar 640. 
Družba, ki izdeluje embala-
žo tudi za Coca-Colo, Inter-
brew, Unilever, Heineken ter 
Nestle, ima vodilno vlogo na 
trgih Švice, Avstrije, Češke 
in Hrvaške. 

Kako se 
izogniti EU? 

Tovarna v Humu na Sutli, 
ki so jo zgradili pred prib-
ližno četrt stoletja, stoji na 
hrvaški strani v tesni dolini-
ci. Na slovenski strani je več 
prostora, zato so zgradili nje-
no skladišče na naši strani. 
Njene skladiščne površine 
merijo kar pet hektarjev. 

Od osamosvojitve obeh dr-
žav ločuje tovarno od pol ki-
lometra oddaljenega skladiš-
ča državna meja na Sotli, z 
njo pa meddržavni mejni pre-
hod. Hrvaški tovarni to zaen-
krat ne povzroča težav, saj 
morajo njeni tovornjaki in 
druga vozila na poti v skla-
dišče le čez hrvaški mejni pre-
hod (obstoječa cestna pove-
zava do skladišča je vmes, 
med slovenskimi in hrvaški-
mi obmejnimi organi). 

Bližnja prihodnost pa ven-
darle lahko prinese morebit-
ne resne zaplete tehnične na-
rave. V Rogatcu namreč po-

trebuje- slovenska (oziroma 
evropska) stran nov mejni pre-
hod, ki bo po novem postav-
ljen bistveno bliže hrvaškega. 
Z gradnjo nameravajo začeti 
letos, po njej pa bi se lahko 
zgodilo, da bi imela tovarna 
Vetropack resne težave. Tako 
bi morali tovornjaki na poti 
v skladišče prevoziti tudi slo-
venski prehod (obenem sko-
rajšnji mejni prehod Evrop-
ske unije). Dodatno težavo bi 
pomenilo dejstvo, da je med-
državni prehod v Rogatcu na-
menjen le za osebna vozila. 

Težave, ki grozijo, so zna-
ne že kar nekaj časa, zato iš-
čejo rešitev. Tako je sloven-
ska in hrvaška komisija za do-
ločitev državne meje v letih 
2000-2001 predlagala novo 
rešitev, ki bo zelo verjetno 
tudi obveljala. Tako bi skla-
dišče preselili bliže tovarni 
(nasproti tovarne), kjer so tre-
nutno kmetijske površine. Gre 
prav tako za slovensko ozem-
lje, kjer bi s hrvaške strani 
zgradili čez Sotlo most. Tam 
bi nato Vetropackovi tovor-
njaki neovirano prehajali slo-
vensko oziroma evropsko 
mejo. Brez carinskih in po-
licijskih ovir, saj bi skladiš-
če primerno ogradili. 

S predvidenimi zapleti ter 
predlagano rešitvijo so sezna-

nili tudi slovenskega notranje-
ga ministra dr. Rada Bohin-
ca, med njegovim marčev-
skim obiskom v Rogatcu. Do-
končno soglasje na predlaga-
no rešitev morata namreč da-
ti notranje ministrstvo ter slo-
venska carinska uprava, ki re-
šitev že preučujeta. 

Pri vsem skupaj je rešitev 
problema bodočega Vetro-
packovega skladiščenja kar 
hud zalogaj. Zemljišča, kjer 
bi bile nove površine za skla-

diščenje, so po občinskem 
prostorskem načrtu kmetij-
ska zemljišča v zasebni lasti. 
Občina Rogatec zato že pri-
pravlja spremembe in dopol-
nitve tega načrta, da bi zem-
ljišča postala zazidljiva. Za 
sedanje Vetropackove skla-
diščne površine, ki so na po-
slovno zanimivi lokaciji, pa 
se že pojavljajo prvi more-
bitni investitorji. 

Rogatec, ki je bil takoj po 
osamosvojitvi gospodarsko 

povsem na psu (večina pre-
bivalcev je delala na hrvaški 
strani, za mizerne hrvaške 
»medvojne« plače) v zadnjih 
letih izjemno napreduje. Ta-
ko mala rogaška občina do-
končuje z obnovo velike trš-
ke graščine Strmol, Gorenje 
bo čez nekaj tednov začelo 
graditi novo halo, pred po-
letjem bo dokončano 1.600 
kvadratnih metrov veliko na-
kupovalno središče... 

BRANE JERANKO 

Velika tovarna steklene embalaže se razprostira na obeh straneh meje na Sotli. Osrednji objekt je na hn/aški 
strani (na fotografiji), skladiščne površine pa na slovenski strani, pol kilometra proč. Zaradi gradnje novega 
mejnega prehoda bodo obstoječe skladišče preselili na nepozidane površine pred osrednjim objektom 

(na fotografiji), ki so prav tako na slovenski strani meje. 

Kozje praznuje na gradu 
Podsreda 

Kozje je v zgodovinskih virih prvič omenjeno 15. aprila 1016, zato so ta dan izbrali 
za praznik občine Kozje. Letos bo osrednja prireditev s podelitvijo občinskih priz-
nanj in kulturnim programom v petek, 11. aprila, ob 17. uri na gradu Podsreda. 

Občina Kozje bo za leto 2003 podelila več občinskih nagrad in priznanj. Plaketo občine 
bo prejel Anton Jost, tehnični vodja v proizvodnji Dekor Kozje, sicer pa član občinskega 
sveta in predsednik odbora za gospodarstvo in pobudnik za vse bolj uspešen Kozjanski 
sejem in dolgoletni načelnik CZ Občine Kozje. Denarni nagradi bosta dobila Športno 
društvo Lesično in Lovska družina Podsreda, priznanji pa Zlatko Rizvič in Mirko Kunst. 

V kulturnem programu bodo nastopili učenci OŠ Lesično, harmonikarka Indira Simo-
nič in Kozjanski pevski zbor s pevovodojo Karlom Volavškom. 

TV 

Optimizem v Rogašici Slatini 
, ^ petek je bila v kulturnem domu v Rogaški Slatini prireditev Prizma optimizma, ki sta 

pripravila Občina Rogaška Slatina in Radio Slovenija. Gre za prireditev, ki so jo v Slatini 
l^novno oživili, namenjena pa je bila promociji kraja in zdravilne vode. 

BJ, foto: ASJ 

Zbrane je pozdravil slatinski župan mag. Branko Kidrič. 

Štirinajst minus štiri 
V Šmarju pri Jelšah bo-

do letos obeležili 250-letni-
co tamkajšnje kalvarije, 
simbola kraja. Do prazno-
vanja, ki bo na veliki šma-
ren, naj bi restavratorski 
center iz Ljubljane v celoti 
obnovil prve štiri kapele. 

Tako bi v teh kapelah ob-
novili kamnite elemente, fre-
ske ter plastike. Obnovo spo-
menika državnega pomena fi-
nancirajo država, šmarska 
župnija (njegov lastnik), ob-
čina ter Vrečerjeva ustanova. 
Država in občina sta v zad-
njem desetletju najprej po-
skrbeli za ureditev odvodnja-
vanja ter obnovo poti, ki je 
danes urejena skoraj v celoti 
(manjka le del od župnišča 
do prve kapele). 

Sicer pa deluje v Šmarju 
pri Jelšah v zadnjem času po-
sebna Vrečerjeva ustanova, 
ki si med drugim prizadeva 
za zbiranje sredstev (spon-
zorskih in donatorskih) ter 
pospešitev obnove. Njen 
predsednik je Peter Planin-
šek, sicer direktor občinske 
uprave. Ustanova se imenu-
je po dr. Mateju Vrečerju, 
šmarskem župniku, ki je 
pred 250-leti zgradil kalva-
rijo. 

Omenjena ustanova bo za 
častitljivo obletnico financi-
rala izid knjige o Vrečerjevi 
oporoki, ki so jo odkrili lani 
v štajerskem deželnem arhi-

vu v Gradcu. V knjigi bo tudi 
študija, ki jo že pripravlja 
ljubljanska umetnostna zgo-
dovinarka dr. Metoda Kem-
perl. 

Sicer pa bo pomenilo do-
končanje obnove prvih šti-
rih kapel nadaljevanje ve-
like naloge. Restavratorski 
center v Ljubljani v jubilej-

nem letu že pripravlja ce-
loviti program prenove vseh 
štirinajstih kapel ter cerk-
ve Sv. Roka, ki je krona kal-
varije. Notranjščina bisera 
slovenskega baroka je v sta-
nju, ki je zaskrbljujoče, saj 
med drugim odpadajo del-
ci fresk. 

BRANE JERANKO 

Kalvarija pod Svetim Rokom, simbolom Šmarja pri Jelšah. Kulturni 
spomenik državnega pomena poznajo tudi v Avstriji ter na Bavarskem. 



Hiero - skriti biser 
Kanarsiciii otoicov 

Hiero je najmanjši (278 
km^) in najbolj oddaljen iz-
med Kanarskih otokov. 
Otok je od turistično pre-
nasičenega soseda Teneri-
fe oddaljen dobrih pet ur 
plovbe s trajektom. Obišče 
ga izredno malo turistov, 
saj na njem ni dolgih peš-
čenih plaž, velikih udob-
nih hotelov, diskotek in ba-
rov. Skratka, na voljo ni 
skoraj nikakršne zabave! 
Zato pa je otok toliko bolj 
primeren za hojo in izlete 
v naravo. 

Več kot polovica otoka je 
razglašena za narodni park, 
saj je narava res raznolika. 
Še najbolj pusta je obala. Tod 
prevladujejo potoki strnje-
ne lave in visoke črne peči-
ne, ob katere se zaletavajo 
valovi Atlantika. Le na red-
kih mestih je možen dostop 
do morja in še na redkejših 
varno kopanje. Voda pozi-
mi sicer ni najbolj primer-
na za namakanje, saj je njena 
temperatura le okoli dvajset 
stopinj Celzija. Toda za pla-

vanje sredi vročega dne je to 
čisto dovolj. 

Ko se od obale vzpenjamo 
proti notranjosti, se okolje 
hitro spreminja. Nekaj sto 
metrov višje se že pogosteje 
pojavljajo rastline, večino-
ma dobro prilagojene na su-
šne razmere. Malo višje ra-
stejo posamezni kanarski bo-
rovci, ki ponekod v notra-
njosti tvorijo prave gozdo-
ve. V gorati notranjosti na-
mreč pade večina dežja. Po-
gosto je videti, kot da bi na 
najvišjih vrhovih kar naprej 
viseli oblaki, iz katerih pr-
ši. Prvotni prebivalci otoka 
so znali priti do vode na prav 
poseben način: pod najmo-
gočnejšimi drevesi so s po-
močjo kanalov naredili ne-
kakšna zbirališča vode, ki se 
je v vlažnih nočeh stekala iz 
razvejane krošnje, tudi ka-
dar ni bilo obilnejšega dež-
ja. 

Vreme na otoku je precej 
spremenljivo. Prevladuje si-
cer sonce, toda hitro se lah-
ko pooblači in takrat je do-
bro imeti pri roki pulover 
ali vetrovko. 

Otok je najlepše razisko-
vati peš, saj je prepreden s 
številnimi potmi. Ker so raz-
dalje kar velike, si je dobro 
pomagati z avtobusom. 
Slednje pa ni najbolj prepro-
sto. Iz glavnega mesta Val-
verde oz. bolje rečeno glav-
ne vasi - otok namreč pre-
more le nekaj več kot osem 
tisoč prebivalcev - v najbolj 
oddaljene kraje vsak dan ob 
12. uri odpeljejo trije avto-
busi. Toda nazaj se vračajo 
šele naslednje jutro ob sed-
mi uri, ob nedeljah pa sploh 
ne vozijo! Zato je otok še naj-
pametneje spoznavati z na-
jetim avtomobilom. Najem 
je na Kanarskih otokih do-
kaj poceni, saj je treba za 
manjši avto dnevno odšteti 
le okoli dvajset evrov. Sicer 
pa so cene podobne kot pri 
nas. Med ne posebno števil-
nimi specialitetami si je naj-
bolje privoščiti različne ri-
be, prekajeni ovčji sir in do-
bro otoško vino. 

Edinstveni 
icuščarji in še 

icaj 
Poleg miru in sprostitve 

ponuja neokrnjena narava 
zelo raznolike podobe, med 
katerimi so nekatere prava 
posebnost. Borovi gozdovi 

so zaradi pomanjkanja po-
drastja skoraj podobni ne-
govanim parkom, po kate-
rih vodijo številne peš poti, 
sem in tja pa jih seka ozka 
asfaltirana cesta. Osrednja 
planota s svojimi pašniki spo-
minja na irsko pokrajino, na 
zahodu pa se je mogoče nav-
duševati nad starimi brini, 
ki so zaradi vetra skrivenčeni 
in obrnjeni v isto smer. Stru-
penih živali na otoku ni, za-
to pa je mogoče naleteti na 
številne kuščarje, ki spomi-
njajo na naše martinčke. Ne-
koč so tod živeli tudi do me-
ter veliki primerki. Zanje so 
menili, da so že davno izu-
mrli. Toda pred leti so jih 
nekaj odkrili na majhnih 
skalnih otočkih blizu oba-
le. Ker je grozila nevarnost, 
da bodo postali plen zbira-
teljev in preprodajalcev, so 
jih preselili v manjši žival-
ski vrt. Tam danes skrbijo, 
da ne bi izumrli, saj tovrst-
ni kuščarji živijo samo na 
Hieru. 

Na Hiero radi zahajajo 
predvsem domačini z dru-
gih Kanarskih otokov, saj je 
nekako najbolj oddaljen od 
vsakdanjega utripa. Otok 
skupaj z domačini kljub po-
časi se prebujajočem turiz-
mu ostaja nespremenjen: mi-
ren, očarljiv in nekako skriv-
nosten. Kot že od nekdaj, ko 
je veljal za najbolj zahodno 
točko znanega sveta. Vse do 
Kolumbovega odkritja Ame-
rike se je za Evropejce prav 
tu končeval Svet. In na skraj-
nem zahodnem rtu še danes 
stoji mogočen svetilnik, ki 

prvi pozdravi ladje po napor-
ni plovbi preko Atlantika. 
Vse do leta 1884 je potekal 
začetni poldnevnik skozi 
najzahodnejšo točko otoka. 
Od takrat pa velja za ničelni 
meridian tisti, ki poteka pre-
ko Greenwicha v Veliki Bri-
taniji. 

Hiero oživi le ob najpo-
membnejših prireditvah. 
Vsake štiri leta poteka na oto-
ku procesija v čast Gospe kra-
ljev. Kip s sveto podobo Ma-
rije v zahvalo na nekoč usli-

šano prošnjo za dež kar me 
sec dni nosijo iz cerkvice na 
nenaseljenem zahodnem de-
lu otoka do glavnega mesta 
Valverde. Pri tem peš obre 
dejo prav vse vasi, dogaja-
nje pa spremljata ples in pet-
je. Približno tako živahno je 
na otoku le še na tekmah v 
kanarski rokoborbi (lucha), 
ki se odvija na posebnih sta-
dionih. Prav Hiero premore 
nekaj najboljših rokoborcev 
na Kanarskih otokih. 

IGOR FABJAN 

Strme obale le redko kje omogočajo varno kopanje v morju. 
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Urad za delo v 
novi podobi 

Preselitev mu bo v Slovenskih Konjicah omogočila tudi razširitev dejavnosti 
Minister za delo, druži-

no in socialne zadeve dr. 
Vlado Dimovski je v petek 
v Slovenskih Konjicah slo-
vesno odprl nove prostore 
urada za delo, ki poleg ob-
močja konjiške občine po-
kriva še občini Zreče in Vi-
tanje. 

Kot je ob odprtju poudaril 
tudi direktor celjske območ-
ne službe zavoda Uroš Pešec 
bodo prostori omogočali ši-
ritev aktivnosti in oblik dela 
z brezposelnimi osebami, de-
lodajalci in mladino. Za ure-
ditev nadstandardnih prosto-
rov v nekdanji Agenciji za 
plačilni promet je denar pris-
pevalo ministrstvo (samo za 
gradbena dela 12 milijonov 
tolarjev), od občine pa pri-
čakujejo sodelovanje pri ure-
ditvi Centra za poklicno in-
formiranje in svetovanje, ki 
ga Slovenske Konjice še ni-
majo. V Slovenskih Konjicah 
pa so še posebej zadovoljni 
tudi zato, ker bo urad poslo-
val na konjiškem Starem tr-
gu, kar je prispevek k ohra-
njanju izjemne kulturne de-
diščine. Generalni direktor 
Zavoda RS za zaposlovanje 
Jože Glazer pa si je samo za-
želel, da bi imeli take pogo-
je dela kot v Slovenskih Ko-
njicah tudi v vseh preostalih 
59 uradih za delo. 

Konjiški urad za delo ima 
na celjskem območju naj-
manjše število brezposelnih 
oseb. Od konca leta 2002 se 
je zmanjšalo za 31, tako da 
je sedaj vsega 982 brezposel-
nih. Največ jih je v občini 
Slovenske Konjice (705), sle-
dita občini Zreče (203) in Vi-
tanje (77). V različne progra-
me aktivne politike zaposlo-
vanja sta bila lani vključena 
302 brezposelna, največ v 
programe izobraževanja in 
usposabljanja ter v programe 

javnih del, kjer je to območ-
je še posebno aktivno. 

Ne glede na dosežene us-
pehe pa je, kot je dejal mini-
ster Dimovski, brezposelnost 
problem, dokler je brez za-
poslitve en sam človek. Izra-
zil je upanje, da ukrepi fi-
nančnega ministrstva ne bo-
do vplivali na socialne in za-
poslitvene programe, pri 
slednjih pa pričakuje še več-
je vključevanje lokalnih skup-
nosti, saj bodo prihodnji us-
pehi pri zaposlovanju odvi-

sni predvsem od njihove ak-
tivnosti. Časa za učenje in 
druge priprave je malo. Lo-
kalne zaposlitvene iniciative 
bodo zaživele že s prihod-
njim letom. 

Po slovesnosti si je mini-
ster v spremstvu župana Ja-
neza Jazbeca ogledal tudi 
nov Varstveno delovni cen-
ter, delovno srečanje pa so 
nadaljevali v Dvorcu Trebnik, 
kjer so mu predstavili razvoj-
ni projekt dvorca. 

MILENA B. POKLIČ 

Prvič v novih prostorih urada za delo: direktor Območne službe Celje Zavoda RS za zaposlovanje Uroš Pešec, 
državna sekretarka na ministrstvu za delo, družino in socialne zadeve Staša Baloh Plahutnik, minister dr. 
Vlado Dimovski in vodja Phare programa - aktiviranje zaposlitvenih potencialov v Savinjski regiji Tanja 

Pintar Korent. 

Stranka mladih 
želi spremembe 
Prejšnji četrtek so pred-

stavniki konjiškega lokal-
nega odbora Stranke mla-
dih Slovenije na tiskovni 
konferenci predstavili delo 
odbora in svetnikov iz nji-
hove stranke v občinskem 
svetu. 

Vodja svetniške skupine 
SMS Tadej Slapnik je ob 
opisu delovanja v občin-
skem svetu, v katerem ima 
stranka štiri svetnike, izra-
zil nezadovoljstvo z imeno-
vanji predsednikov in čla-
nov delovnih teles občinske-
ga sveta. Opozoril je, da pri 
tem niso upoštevali soraz-
mernosti z rezultatom, do-
seženim na volitvah, ampak 
so LDS, SDS, SLS, SNS, De-
Sus in svetnik Ivo Križnič z 
oblikovanjem koalicije ne-
sorazmerno delegirali svo-
je predstavnike v delovna te-
lesa občinskega sveta. Da se 
to v prihodnosti ne bi več 
dogajalo, bodo pri postop-
ku sprememb in dopolnitev 
poslovnika občinskega sve-
ta predlagali, da se načelo 
sorazmerne zastopanosti v 
delovnih telesih občinske-
ga sveta zapiše tudi v poslov-
nik. Spremembe in dopol-
nitve poslovnika so nujne tu-
di po mnenju svetnika Stan-
ka Kolarja. Zaradi njego-
ve nedorečenosti namreč 
prihaja do različnih tolma-
čenj posameznih členov in 
postopkov. 

Spregovorili so tudi o svo-
jem delu v nekaterih občin-
skih odborih. Predsednik 
Odbora za mladinsko prob-
lematiko Tadej Slapnik je bil 
ob tem kritičen do izvedbe 

razpisa za sofinanciranje mla-
dinskih projektov v občini 
Slovenske Konjice, ki je no-
vost v občini. Do sedaj so za 
dejavnost Mladinskega cen-
tra in Zveze prijateljev mla-
dine zagotavljali potreben de-
nar iz proračuna, mladinska 
društva pa so prejemala sreds-
tva za sofinanciranje svojih 
projektov na podlagi vsako-
kratnih prošenj za sofinan-
ciranje. Letošnja izkušnja je 
pokazala, da je bila to brez 
dvoma ustreznejša oblika fi-
nanciranja, je poudaril Slap-
nik. 

MBP 

Dan ljubiteljev Dvorca Trebnik 
V soboto je osebje Dvorca Trebnik v Slovenskih Konjicah pripravilo vrsto prireditev, 

^̂  so bile namenjene ljubiteljem dvorca. 
Med 10. in 17. uro so številnim obiskovalcem razkrivali skrivnosti dvorca, obudili stare 

'gre, kot je na primer metanje podkve, najmlajši obiskovalci so poiskali trebniškega duhca 
Cvetka in sprostili svojo domišljijo v ustvarjalnih delavnicah. Seveda ni manjkala tradicio-
'̂ Îna degustacija zeliščnih napitkov, prvič pa so pripravili razstavi Žitarice ter Barve in 
"ijihov vpliv. Ob vsem tem pa so obiskovalcem ponudili še voden ogled dvorca, sprehod po 
^niajčkovi gozdni učni poti, borzo sadik in pestro ponudbo zeliščnih izdelkov. 

MBP 

Otroke so pritegnile tudi stare kočije. 

Pregled doma 
starejših 

Tehnični pregled novo-
gradnje doma starejših v 
Vojniku bo danes, v četr-
tek, 10. aprila. Po roku v 
koncesijski pogodbi za-
muja investitor za mesec 
dni, vendar se zakasnitev, 
ki je krajša kot tri mese-
ce, pravno niti ne šteje kot 
takšna. 

Zamujanje so med drugim 
povzročili gradnja dodatne 
etaže za dializni center, ure-
ditev pralnice ter ogrevanja 
na plin. Vsega sprva niso na-
črtovali oziroma to še ni bilo 
mogoče, ponagajala pa je 
tudi zima. Sicer pa je prib-
ližno tretjina osebja doma 
že redno zaposlenega ter bo-
do prejeli plačo za marec, 
druga tretjina pa so iskalci 
zaposlitve, ki so še prijav-
ljeni na zavodu. 

Preostali težko čakajo na 
drugih delovnih mestih ter 
jih bodo poklicali v Vojnik, 
ko bodo začeli sprejemati 
oskrbovance. Po najbolj op-
timističnih napovedih je 

mogoče, da se bo to zgodi-
lo celo že prihodnji teden. 
Sicer pa gre za investitorja, 
katerega podjetniški interes 
je, da bi dom odprli čim-
prej. Investitor si je pred 
gradnjo celo zastavil cilj, da 
bi bila vselitev v dom mo-
goča mesec dni pred rokom, 
ki je zapisan v koncesijski 
pogodbi. 

Za bivanje v domu je že 
dalj časa prijavljenih več in-
teresentov kot jih je mogo-
če sprejeti, pravijo v celj-
skem podjetju Contraco, ki 
je nosilec koncesije. 

BJ 

MODRI 
TELEFON 

Pokojnina po 
izvenzakonskem 

partnerju 
Našega zvestega bralca 

iz Ljubljane zanima, ali 
lahko eden od partnerjev, 
ki živita v izvenzakonski 
skupnosti, po smrti druge-
ga prevzame njegovo po-
kojnino. 

Odgovarja Peter Šalej iz 
celjskega zavoda za pokoj-
ninsko in invalidsko zava-
rovanje: »Najprej je treba 
ugotoviti, ali je izvenzakon-
ska skupnost kot jo prizna-
va zakonodaja, resnično ob-
stajala. Če je tako, potem 
ni nobene ovire, da po smr-
ti izvenzakonskega partner-
ja ne bi dobili vdovske ali 
družinske pokojnine. Seve-
da pa lahko pravico do po-
kojnine pridobite le, če je 
tudi umrli zavarovanec iz-
polnjeval vse pogoje za pri-
dobitev pokojnine.« 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje-
mal novinar Branko Jeranko. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
ga lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj-
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 

Kdo ima najlepše? 
Na Dobrni so podelili priznanja turističnega društva 

za najbolj urejeno okolje v preteklem letu. 
Prejele so jih družine Felicijan z Dobrne, Škoflek iz 

Lokovine, Voršnik iz Vinske Gorice, Podpečan iz Pri-
stove, Švab iz Vrbe, Štravs iz Brdc, Podgoršek iz Zavr-
ha, Miheljak iz Klanca, Čerenak iz Paroža ter Ramšak iz 
Strmca. BJ 





Sto žensk 
pregnalo burjo 

Utrinki z 31. izleta 100 kmečkih žensk - Dvanajst jih je prvič videlo morje 
Na stotih kmetijah celjske 

regije so se v petek zarana 
prižgale luči. Kot ponavadi, 
ko se kmečke ženske odpra-
vijo v hlev, k štedilniku ali v 
službo. Tokrat je bilo druga-
če, sto izžrebank 31. izleta 
100 kmečkih žensk na mor-
je, se je napotilo v knežje me-
sto, kjer sta jih pričakovala 
dva avtobusa. Odpeljala sta 
jih na sinji Jadran. 

Prvi postanek je bil v Šem-
petru v Savinjski dolini, kjer 
je stotnijo po stari, dobri na-
vadi pogostil gostinec Zvone 
Štorman. S pomočjo muzi-
kantskih mačkov, harmonikar-
jev Jožeta Križnika in Jan-
ka Moguja, so bile izletnice 
kmalu odlične volje. 

Tri potnice je z zlatimi obe-
ski obdarilo podjetje Imex 
Trade-Zlatarstvo Karlovčec. 
Vse potnice so posebej obda-
rili Živex, Bayer Pharma, 
Banka Koper, Aqua£resh 
VVhitening, Mohorjeva druž-
ba in Kili Liboje. 

Primorska nas je pričakala 
v vsej svoji spomladanski le-
poti, vendar z močnim vetrom. 
V Lipici smo si ogledali nastop 
lipicancev ter poslušali celjski 
oktet Studenček, ki je nasto-
pil v tamkajšnji cerkvici. 

Nekajurni počitek v hotelu 
Belvedere nad Izolo je hitro 
minil, večerji je sledila tradi-
cionalna prireditev. Voditelj, 
novinar NT&RC Tone Vrabl, 
je spomnil, da si je letos žele-
lo na izlet kar 1148 kandidatk. 

Trio Vikija Ašiča in oktet 
Studenček sta začela s himno 
izleta 100 kmečkih žensk, ki 
»če je treba, tudi sonce nare-
dijo iz dežja«. »Vsi podobni iz-
leti v Sloveniji so že zamrli, ta 

je še vedno poln veselja, je bil 
pred vsemi upravičeno pono-
sen direktor NT&RC Srečko 
Šrot. 

Za zdravje potnic je skr-
bela medicinska sestra Bet-
ka Novokmet. Na različne za-
nimivosti jih je posebej opo-
zarjal animator Silvo Ple-
šnik, sodelavec Term Dobr-
na. Za varno vožnjo so skr-
beli Izletnikova voznika To-
ne Stiplovšek in Darko Udrih 
ter voznik kombija Milan 
Petrovič. 

Treba je pohvaliti tudi žu-
panjo Izole Bredo Pečan, ki 
je bila do 100 kmečkih žensk 
s Štajerskega zelo pozorna. 
Pridružilo se ji je kar enajst 
županov iz celjske regije, vodja 
marketinga Term Dobrna Aleš 
Topolšek ter Boris Grabrijan 
iz Kmetij sko-gozdarske zbor-
nice. 

V spremljevalni ekipi 
NT&RC so bili direktor Sreč-
ko Šrot, vodja marketinga 
Vesna Lejič ter njena namest-
nica Polona Rifelj, urednica 
Novega tednika Tatjana 
Cvim, iz marketinga Zlatko 
Bobinac, Vojko Grabar, Maj-
da Klanšek, Vera Grešnik in 
Petra Vovk, radijski tehnik 
Matjaž Marinček, novinar-
ja Tone Vrabl in Brane Jeran-
ko ter fotoreporter Gregor Ka-
tič. 

Sledil je ples udeleženk iz-
leta z njihovimi župani. Poša-
lili smo se, da lahko izletnice 
med plesom kar iz oči v oči 
pobarajo svojega župana po re-
šitvi vseh mogočih težav, od 
javne razsvetljave do družbe-
nih dejavnosti. Nastopila sta 

tudi čarovnik Jani Jošovc in 
pomočnica Sabina, s točko 
babji mlin ter drugimi zani-
mivostmi. 

Zvezda večera je bil dobrn-
ski ansambel Modrijani. Če 
se včasih najdejo na plesih mu-
zikanti zabušanti, so mlade-
niči z Dobrne njihovo pravo 
temperamentno nasprotje. Pa 
naj gre za narodnozabavno ali 
zabavno glasbo! 

V soboto je sledil čudoviti 
pomladni dan, ki smo ga iz-
koristili za vožnjo z ladjo od 
Izole do Pirana. Med stotnijo 
je bilo dvanajst potnic, ki so 
bile na morju prvič v življe-
nju. Zato so med sprehodom 
po Portorožu nekatere s prstom 
preverile, ali je morje resnič-
no slano. 

BRANE JERANKO 
Foto: GREGOR KATIČ 

Fotografije 
1 - s potepa po Tartinijevem Piranu. Stotnija z neutrudnima muzikan-
toma Jankom Mogujem in Jožetom Križnikom. 
2 - Med postankom na Notranjskem smo se lahko kepali. 
3 - Za krmilom ladje je bila nekaj časa najstarejša potnica, 83-letna 
Ana Jagrič iz Osredka pri Podsredi. Njen soprog je zanjo pošiljal 
kupone za izlet kar dve desetletji. 
4 - Modrijani z Dobrne so prejeli lani kar enajst nagrad. Velike zvezde 
slovenske narodnozabavne glasbe so zato razprodani za dolgo vna-
prej. To seveda ni veljalo za izlet 100 kmečkih žensk na morje, kjer so 
se odlično izkazali. 
5 - Dvanajst županov se predstavi. Z leve proti desni: župan Žalca 
Lojze Posedel, Marjan Drofenik iz Podčetrtka, Andrej Kocman iz 
Kozjega, Jože Čakš iz Šmarja pri Jelšah, Martin Mikolič iz Rogatca, 
Ljubo Žnidar s Polzele, Franc Salobir iz Dobja pri Planini, Franc 
Jazbec iz Štor, novinar Tone Vrabl, župan Martin Bred z Dobrne, 
Breda Pečan iz Izole, Beno Podergajs iz Vojnika in Bojan Šrot iz Celja. 
6 - Z večerne prireditve, ko so družno zaigrali dobitnik celjskega 
srebrnega grba Viki Ašič, lanski najboljši pevec Slovenije Rok Švab 
(Modrijani) ter najboljši župan in trgovec v Dobju pri Planini Franc 
Salobir. 
7 - Udeleženke izleta so se zavrtele s svojimi župani. Potnica iz celjske 
občine je zaplesala z Bojanom Šrotom. 
8 - Županja Izole Breda Pečan (skupaj s soprogom) je bila do 100 
kmečkih žensk s Štajerskega nasploh zelo pozoma. 
9 - Je morje res slano? Dvanajst kmečkih žensk je bilo na morju praič 
v življenju, druge so količino soli znova preverile. 
10 - Barčica po morju plava. Kmečke ženske med slikovito vožnjo iz 
Izole v Piran. 
11 - Najmlajša udeleženka izleta, 26-letna Tanja Dobnik z Dolge Gore, 
je kmečka gospodinja na 18 hektarjev veliki kmetiji. Kot najmlajši ji 
je zlato darilo podaril Matjaž Marinček, tehnik Radia Celje. 
12 - Največ, devet otrok, je rodila 65-letna potnica Fanika Ogrinc iz 
Čače vasi pri Rogaški Slatini. Zlato darilo ji je izročil vodja izleta 
Vojko Grabar, komercialist NT&RC. 
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Celje v objektivu 
Uspel I. mednarodni fotografski ex-tempore 

v Narodnem domu v Ce-
lju se je minulo soboto kon-
čal I. mednarodni fotograf-
ski ex-tempore v organiza-
ciji Fotografske zveze Slo-
venije, ki ima sedež v Ce-
lju, in aktivnega Fotograf-
skega društva. Udeležilo se 
ga je 74 fotografov. Prvo na-
grado je prejel Tomo Jese-
ničnik iz Slovenj Gradca. 
Izročila mu jo je hči slav-
nega celjskega fotografa 
Josipa Pelikana. 

V Celju in okolici je bilo 
mogoče v dneh od 28. mar-
ca pa do zaključka fotograf-
skega natečaja v živo pogo-
sto srečati poklicne ali lju-
biteljske fotografe, ki so va-
bili pred objektiv Celjane ali 
pa so iskali zanimive detajle 
mesta. Strokovna žirija v se-
stavi Stojan Kerbler, Joco Žni-
daršič in Vinko Skale je v ožji 
izbor uvrstila 180 posnetkov. 

Tako si je drugo nagrado v 
kategoriji nad 20 let prislu-

žil Damjan Žibert iz Krške-
ga, tretjo pa Oskar Karel Do-
lenc iz Ljubljane. Med foto-
grafi do 20 let je prvo nagra-
do prejel Andrej Božnik iz 
Žalca, drugo Nejc Končan iz 
Celja, tretjo pa Jerneja Je-
senko s Poljan. Diplome pa 
so prejeli: Izidor Jesenko, 
Adrijana Puc, Samo Lešek 
in Alenka Meža. 

I. mednarodni fotografski 
ex-tempore je uspel, so za-
dovoljni organizatorji, ki so 
zaorali ledino in so odlo-
čeni, da bodo z začetim na-
daljevali. Prav tako odmev-
ne in dobro obiskane so bi-
le tudi spremne prireditve; 
predavanje o sodobni digi-
talni fotografiji Matjaža In-
tiharja. O aktu oziroma o 
»sodobnih tendencah evrop-
ske akt fotografije« (z de-
monstracijo fotografiranja 
akta v živo), o čemer je pre-
daval prof. Bogo Čerin, in 
druge. V prostorih Fotograf-

skega društva so organiza-
torji pripravili delavnico za 
najmlajše. 

Fotografska zveza Sloveni-
je je na prireditvi v Celju raz-
glasila najboljšega razstavljal-
ca v letu 2002 (Simon Str-

nad). Fotografsko društvo leta 
(Grča Kočevje), najuspešnejši 
posnetek leta (Aleksander 
Čufar). Na koncu so podeli-
\i še mednarodne in domače 
nazive. 

MATEJA PODJED 

Prvonagrajeni izdelek Toma Jeseničnika. 

April posvečei 
knjigi I 

2. april, rojstni dan prav-
lj ičarja Hansa Christiana 
Andersena, je mednarodni 
dan knjig za otroke. V Ce-
lju so se na ta dan otroci 
radovedno drenjali okrog 
stojnice s knjigami v tujih 
jezikih pri Mišku Knjižku 
in v Pravljični sobi knjiž-
nice potovali po svetu do-
mišljije. 

V Hermanovem gledališču 
Otroškega muzeja so otroci 
zvedavo posedli okrog otroš-
ke in mladinske pisateljice, 
Celjanke Lilijane Praprotnik 
Zupančič, ki jo poznajo tu-
di kot Lilo Prap. Je avtorica 
osmih del za otroke in mla-
dino. Njene zadnje štiri knji-
ge, slikanice z živalmi, so po-
stale prave uspešnice, lani pa 
je izšla tudi njena knjiga Za-
kaj, ki je prevedena v angleš-
čino, tako kot še nekatere 
druge, ki tako dosežejo bralce 
tudi drugod po svetu. Njene 
slikanice so bile tudi letos v 
ospredju razstavnega prosto-
ra Mladinske knjige na knjiž-

nem sejmu v Bologni, n 
ilustracije pa so bile lanj 
stavljene tudi v Chicagij 

Lila se zna s svojstve 
načinom komuniciranj, 
predstavitvah svojih d( 
pogovorih o knjigah otrd 
približati tako, da je m 
puste zlepa iz rok. Še i 
gram... še vprašanje, kj 
vselej sledi duhovit odgi 
in v tem vrstnem redu na 
Kaj bo šele, ko bo prišel 
mlade prvi in pravi živ; 
slovar, ki ravno nastajal 

V aprilu, mesecu knjig 
bo v Celju zvrstilo še ve^ 
reditev. Med njimi je še 
sebej zanimiva in odme 
akcija, ki jo že nekaj let: 
paj pripravljata Knjigarna 
tika in Otroški muzej C 
Tako sta tudi letos razpi 
natečaj, s katerim iščejo' 
starejšo slikanico, čitai 
učbenik ali otroško knj 
Razglasitev rezultatov W 
aprila opoldne pred Muze 
novejše zgodovine Celj^ 

MATEJA POli 

Zgodovina za vse -
vse za zgodovino 

Deset let izhajanja revije - Obširneje v jeseni - Za več 
življenja v zgodovinopisju 

Revija Zgodovina za vse 
izhaja že deseto leto. V je-
seni, z drugo letošnjo šte-
vilko, bodo jubilej bolj slo-
vesno obeležili, je bilo sli-
šati minuli torek na predsta-
vitvi 19. številke v Muzeju 
novejše zgodovine Celje, 
kjer ima revija tudi sedež. 

Doslej je bilo v reviji na 
skupaj 1.833 straneh objav-
ljenih 109 razprav 71 različ-
nih avtorjev, tako domačih 
kot seveda tudi uglednih tu-
jih zgodovinarjev, je na pred-
stavitvi dejal prof. dr. Janez 
Cvirn, prvi in zdajšnji ured-
nik revije. V vmesnem ob-
dobju je to delo opravljal An-
drej Studen. 

Revija se je v teh letih, v nas-
protju z mišljenjem nekaterih, 
ki so ji prerokovali kratek čas 
izhajanja, utrdila in priljubi-
la. Kot je z veseljem poudaril 
Janez Cvirn, se je v tem času 
tudi pokazalo, da je bil kon-
cept revije pravilno zasnovan. 
»Veseli nas tudi,« je dejal, »da 
med številnimi novimi stro-
kovnimi deli slovenskih (zla-
sti mladih) zgodovinarjev naj-
demo vedno več študij o prob-
lematiki, ki jo je iztrgala po-
zabi prav Zgodovina za vse.« 
Pri izhajanju revije so se ves 
čas trudili, da so se držali kon-
cepta, s katerim so privabljali 
kvalitetne avtorje. Tako med 
številnimi prijatelji revije ome-
nja akad. prof. dr. Vasilija Me-
lika, prof. dr. Vaška Simoniti-
ja, prof. dr. Petra Vodopivca 
in druge. »Še bolj pa smo po-
nosni, da smo s to revijo v slo-
vensko zgodovinopisje lansi-
rali celo kopico mladih zgo-
dovinarjev, ki jim je bila mo-
goče objava v naši reviji prva 
strokovna objava. Potem pa so 

nadaljevali z raziskovalnim de-
lom in mnogi med njimi so 
danes že prišli do doktorskih 
naslovov,« je na predstavitvi, 
kjer se je zbralo kar nekaj celj-
skih zgodovinarjev, dejal Ja-
nez Cvirn. In kar je še pomem-
bno, je dejstvo, da pri Zgodo-
vini za vse ne gre za protest 

»mladinov« proti »starinom«, 
temveč za poskus počloveče-
nja zgodovine. »Za to, da v zgo-
dovinopisje vdahnemo več 
življenja!« 

Jubilejni letnik bo zaokro-
žala druga številka revije, ki 
bo prinesla tudi bibliografijo 
prvih desetih letnikov revije. 

Prva letošnja številka revije Zgodovina za vse prinaša 
pet razprav in tri poročila o znanstvenih monografijah. 
Filip Čuček objavlja razpravo z naslovom Slovenci, Slo-
vaki in bosansko-hercegovske peripetije v letih 1875-1878. 
O Balkanski vojni v karikaturah in pesmih piše Damir 
Globočnik, Dragica Geč pa je prispevala razpravo z na-
slovom Kako se je skavt Peter učil življenja. Ob razsta-
vi, ki je bila postavljena v občasnih prostorih Muzeja 
novejše zgodovine, je Tone Kregar napisal razpravo Lju-
bezen in revolucija, Ludvvig Steindorff pa odgrinja Plasti 
spomina (h klasifikaciji pomnikov na Hrvaškem). Ma-
rija Počivavšek in Aleksander Žižek v rubriki S knjižne 
police pišeta o delu Zvonke Zupanič Slavec, Družinska 
povezanost grofov Celjskih, Sonja Anžič, Skrb za uboge 
v deželi Kranjski in Dragan Matic, Nemci v Ljubljani. 

MATEJA PODJED 

Sveta Neža za konec 
Na oder Slovenskega ljud-

skega gledališča Celje pri-
haja v petek ob 19.30 zad-
nja premiera letošnje sezo-
ne. Po svetohlinskem Tar-
tuffu se celjski gledališčni-
ki znova dotikajo pobož-
njakarstva s Fritzovim Mi-
raklom o sveti Neži. 

Komedija, ki jo je režiral 
Vinko Moderndorfer, se od 
Tartuffa loči po tem, da v 
slednjem nastopajo liki, ki 
pačijo pravi nauk, v Miraklu 
o sv. Neži pa gre za tiste, ki 
so spačeni od pravega nau-
ka. Zgodba pripoveduje o uč-
ni uri v neki katoliški šoli, 
kjer katehet razlaga mladim 
učenkam, kako morajo žive-
ti, da si bodo zaslužile nebe-
sa in da morajo čuvati svoje 
devištvo. Za zgled jim nava-
ja primer sv. Neže in takrat 
se zgodba preseli v tretje sto-
letje v starem Rimu, kjer 
spremljamo življenje te mla-
de svetnice, ki se trudi, da bi 
po smrti postala Jezusova ne-
vesta. 

Po besedah režiserja 
Moderndorferja igra govori 
predvsem o razmerju med ve-
ro in institucijo. Vera izpri-

čuje Kristusovo življenje in 
življenje svetnikov oz. svet-
nic in je nekaj iskrenega ter 
zelo ponotranjenega, na dru-
gi strani pa je institucija, ki 
je začela rasti na tej veri, po-
tem pa jo je prerasla in izko-
ristila iskreno verovanje. V 
satiri gre torej za nezadovoljs-
tvo nad institucijo, ki s sa-
mo vero nima dosti skupne-
ga-

Obeta se duhovita, mogo-
če celo polemična predsta-
va, ki je tudi dokaj hudob-
na, kot pač satire morajo bi-

ti, pravi Moderndorfer. Z 
se vrača v ansambel tud 
upokojeni igralec Janezi 
mež v vlogi kateheta, sv. 
žo igra Manca Ogorevc, i 
zi življenje pa jo spremlja 
gel varuh, ki ga igra Di 
Čeh. Igra, ki je nastala v 
demdesetih letih prejšnj 
stoletja in so ji očitali m 
tualnost, znova pridobiva 
tualno težo, saj je po osan 
vojitvi katoliška cerkev 5 
va doživela svoj vzpon. 

ŠPELA O 
Foto: GAŠPER DOM-

Manca Ogorevc (sveta Neža) in David Čeh (angel varuh) 

Luticarije in vragoiije 
Lutkarstvo na Celjskem, še posebej v Celju, je bile 

pred dvema desetletjema zelo razvito. Potem je, kdo 
zakaj, precej zamrlo. Zadnjih pet let pa v veselje naj 
lajših znova oživlja. 

Precej zaslug za to ima celjska izpostava Javnega skl-
za ljubiteljske dejavnosti, ki prireja srečanja lutkov 
skupin. Minulo soboto je bilo v Hermanovem brlogu Oti 
kega muzeja V. medobmočno srečanje lutkovnih skuf 
z naslovom Lutkarije in vragoiije. 

Resda jih je »špičilo« le pet skupin. Pa še te so pri^l 
glavnem iz celjskih osnovnih šol ali vrtcev. Le Pinnod 
lutkovna skupina Turističnega kulturnega društva, je 1 
iz Levca. 

Srečanje lutkovnih skupin v Celju je bilo po mnt? 
organizatorja zelo kakovostno, kar gre pripisati sistei 
ličnemu izobraževanju mentorjev, ki ga območna i2 
stava organizira vsako leto za vse tiste, ki se ukvarjaj 
lutkarstvom. 
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rako zmagujejo šampioni! 
Sreča zdaj zaveznik Publikuma - Era zanesljivo niza zmage - Rudar povedel na Bonifiki 

eprav je včerajšnji pokalni 
ačun z Dravograjčani nosil 
p težo, pa je prvenstvena zma-
jeveda tudi izjemno pomem-
I. Celjani so ohranili naskok 
itočk pred Vego Olimpijo, obe-
I pa izkoristili bonus slabše 
dstave. Čeprav pobude niso 
pustili, pa so bili v prvem pol-
il zaradi medle igre v obram-
rikrat pred »matom«. Naklo-
losti Fortune se lahko zahva-
, da so še vedno v prepričlji-
1 vodstvu na lestvici, 
mago je prinesel oster predlo-
Sebastjana Gobca, ki pa je le-
neposredno v okvir gola, in žo-
je po odboju končala v dravo-
jski mreži. 

atrta minimalna 
zmaga 

cerajšnja tekma na Koroškem za 
ie pokala NZS je bila že peta v 
ezoni med Celjani in Dravograj-
i. Vsa štiri srečanja je Publikum 
lil z zadetkom razlike, v nedeljo 
zaslugi nespretnosti Senada Ro-
ca in Mateja Rebola (odlično 
»sredoval Aleksander Šeliga) 
nenavadnem,' a po drugi strani 
eno dostikrat videnem zadetku,, 
(uspel kapetanu Publikuma Gob-
Po dvojni podaji s kota je prišel 
[aj do zgornjega roba kazenske-
rostora in ostro podal pred vra-
oga je preletela presenečenega 
irja Dina Laliča in se od vratni-
blizu stičišča s prečko, odbila 
:o golove črte. »Priznam, da ni-
ciljal prav gola, a dostikrat se 

zgodi, da močno zarotirani predložki 
končajo tik pred vratarjem ali celo 
za njim,« je priznal »Gobi« glede svo-
jega drugega ligaškega zadetka v tej 
sezoni. 

Pri gostih je manjkal poškodo-
vani Oskar Drobne, drugi Štorov-

čan Aleš Kačičnik pa ni skrival ra-
zočaranja: »Bili smo zelo blizu pre-
senečenja, ki bi nam morda že za-
gotovilo obstanek. Prepričan sem, 
da bi nam z Oskarjem to uspelo.« 
Tisoč gledalcev je poleg zadetka naj-
bolj navdušil volej Mitje Brulca, a 
celjski klasični napadalci redko za-
devajo. Skalna klet je vzdržala, le 
Publikum nima domačega poraza. 
Preden bo prost, ima ugoden raz-
pored: gostovanji v Šiški in Ob je-
zeru ter domači tekmi z Gorico in 
Muro. Celje je spet obiskal Bojan 
Prašnikar. Bo Korenu, Šnoflu in 
Šeligi vendarle sledil še Gobec? Ver-
jetno ne, čeprav bi si zaslužil. Si-
cer pa z neverjetno vztrajnostjo sre-
dino igrišča obvladujeta Simon Seš-
lar in Moldavec Vladislav Lungu, 
za mnoge neopazna, a zagotovo 
ključna Pušnikova aduta. 

Brazilec potrdil 
zmago 

Šmarčani so nadaljevali tradici-
jo in na šesti medsebojni tekmi še 
petič premagali Muro (ob enem re-
miju). A tokrat je bil uspeh, kljub 
premoči v prvem delu, pod veli-
kim vprašajem. Mura je navzhc de-
narnim težavam pripotovala z naj-
boljšimi igralci. Vseeno se je 500 
gledalcev veselilo že v prvi minuti, 
ko je sodnik Boris Mihelič poka-
zal na belo točko po prekršku go-
stujočega vratarja nad Antejem Ši-
mundžo. Z nje je zadel Ramiz 
Smajlovič, ki je premoč potrdil v 
21. minuti s svojim 13. zadetkom 
v ligi Simobil. Proti pričakovanju 
pa se je v nadaljevanju razmerje na 
igrišču povsem spremenilo. Mura-
ši so z zadetkom Alana Mesariča 

znižali zaostanek in zaigrali še bolj 
odločno. V 66. minuti pa je moral 
zaradi drugega rumenega kartona 
v slačilnico steber njihove obram-
be Franc Cifer, vendar so tudi z 
igralcem manj ogrožali vodstvo Ere. 
Deset minut pred koncem je po ena-

kem scenariju igro zapustil še Bošt-
jan Zemljič. Šmarčani so zmago 
potrdili v sodnikovem podaljšku, 
ko je zadel rezervist, Brazilec Eder-
son Amaral. »Mura bi si po prika-
zanem zaslužila višje mesto na les-
tvici. Izid je pravičen, čeprav v za-
ključku z igralcem več nismo ble-
steli. To težavo bomo rešili, toč-
kovnega izkupička pa nam nihče 
ne more vzeti,« je po tekmi dejal 
Erin trener Borut Jarc. 

Usodni Obilinovič 
Rudar se je z Obale vrnil s petim 

zaporednim porazom. Koprčani so 
z zelo napadalno igro poskušali tek-
mo hitro odločiti v svojo korist, po-
tem pa so Knapi nepričakovano po-
vedli po prvem strelu proti golu. 
Prosti strel je mojstrsko izvedel Želj-
ko Spasojevič. Veselje Velenjčanov 
ni bilo dolgo, le tri minute kasneje 
je namreč izenačil Argentinec Vi-
tagliano. V drugem polčasu je Ru-
dar želel zadržati ugoden rezultat, 
vendar mu ni uspelo. Pritisk do-
mačih je bil vedno hujši, zmago pa 
jim je zagotovil Romano Obilino-
vič, ki je z natančnim volejem pre-
magal Janka Šribarja. »Vedno zno-
va doživljamo minimalne poraze, 
naš položaj v boju za obstanek se 
zelo zapleta. Kopru smo dovolili 
pobudo, v protinapadih pa ni bilo 
želenega učinka. Tekmo je odločil 

' izjemen strel Obilinoviča,« je če-
dalje bolj zaskrbljen trener Franci 
Oblak. 

PETRA ŠAFRAN 
DEAN ŠUSTER 

Foto: ALEKS ŠTERN 

Tako Ciprčani kot Dravograjčani niso štedili Roberta Korena (10), ki je sijajno zaigral za slovensko reprezentanco, prvič v karieri 
na bočnem položaju. 

Bolje od Mateja Rebola se je znašel Aleksander Šeliga in preprečil izenačenje. Akcijo 
spremlja Marko Križnik. 

Adrenalin za dvojno 
lovoriko? 

^ C Publikum je ponovno presenetil slovenski nogometni prostor, saj 
pred napornim nadaljevanjem DP predstavil nenavadno obliko trenin-
t Celjani so se odpravili v adrenalinski park na mariborsko Pohorje, 
No v sproščujočem dnevu, polnem adrenalina, le še poglobili kolek-
''ost moštva. Pobudnik je bil njihov motivator Smiljan Mori, ki s Pub-
f̂ niom sodeluje vse od začetka vzpona rezultatov. V hotelu Arena se je 
^rej posvetil motivacijskemu treningu in obenem pripravil igralce na 
wevne preizkušnje v adrenalinskem parku. PŠ 

Foto: MP 

^ preskusom naprav je bilo malce strahu, potem pa ga je prevladal adrenalin. 
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Oddaljeni planet 
z imenom Finale 

Šesti spodletel poskus v polfinalih - Krivca Hombrados in Dušebajev - Požun: 
»Pustite Pajoviča na miru!« 

Pravice v vrhunskem ro-
kometu (še) ni. Zaradi pri-
stranskih sojenj Islandcev 
v Ciudad Realu in Polja-
kov v Celju pač ni možno 
objektivno oceniti razme-
rij med velikanoma evrop-
skega rokometa, čeprav le 
prevladuje občutek, da si 
je finale priigralo kako-
vostnejše moštvo. A Celja-
ni še zdaleč niso bili tako 
oddaljeni od svojega prve-
ga nastopa v finalu evrop-
skega pokala, kot kaže 
končni izid povratne tek-
me. 

Na krilih navijačev v dvo-
rani Golovec, ki ni bila pol-
na, so bili na 96. evropski 
tekmi nekajkrat v zelo obe-
tavnem položaju. 

Grozne štiri 
minute 

Renato Vugrinec, ki mu 
takšni in drugačni, poklica-
ni in nepoklicani pretirano 
oporekajo njegovo igralsko 
kakovost, prizadevnost in še 
marsikaj, je zbral šest asi-
stenc. Podobno kot proti 
Magdeburgu je vrnil Celja-
ne v igro s tremi zaporedni-
mi zadetki in v 44. minuti 
je bilo 21:17. Juan de Dios 
Roman Seco je reagiral v hi-
pu in zahteval minuto odmo-
ra. Potem pa so sledili usodni 
trenutki, pravzaprav razvle-

čeni na štiri minute. Oboji 
so zapravili po štiri napade! 
Najprej je Alberto Entrer-
rios vrgel preko gola, a ta-
koj tudi Aleš Pajovič. Ned-
vomno je šlo za prekršek, ki 
pa sta ga poljska sodnika Mi-
roslaw Baum in Marek Go-
ralczyk, Celju Pivovarni 
Laško zelo naklonjena, na ža-
lost spregledala. Vugrinec je 
izsilil prekršek Dušebajeva 
v napadu, na drugi strani pa 
se je Pajoviču slabo podana 
žoga odbila od telesa v roke 
Špancem. Tomaž Tomšič, 
ki si je želel igrati tudi v 
obrambi, je moral na klop, 
Real pa je po zgrešenem stre-
lu Hjerminda zapravil tretji 
napad. A tudi Celjani, ki so 
dolgo napadali, tako da je 
Tomšič nazadnje s sedmih 
metrov metal preko bloka, 
zato je bila žoga lahek plen 
vratarja Joseja Hombrado-
sa. Da se v 120 minutah med 
strelce ni vpisal Ortega, je 
poskrbel ponovno Dejan Pe-
rič. Pivovarji so še četrtič za-
pored poskusili prebiti ma-
gično mejo in povesti za 5 
golov, kar bi lahko bil jezi-
ček na psihološki tehtnici. 
Po obrambi Maksičevega 
strela sta Poljaka žogo vrni-
la na devetmetrovko, nato pa 
je zgrešil tragični junak lov-
ljenja zaostanka sedmih go-
lov Sergej Rutenka. 

Konec 
Na 21:19 sta znižala Entrer-

rios in Šved Jonas Kallman, 
ki se je še najbolj veselil no-
vice iz Nemčije, kjer je Red-
bergslids iz Goeteborga še dru-
gič premagal Lemga in se uvr-
stil v finale: »To je super. Vr-
nil se bom v domovino, videl 
bom družino, pa še zmagali 
bomo!« Vrnitve v domači kraj 
si bo čez čas še kako želel tu-
di Aleš Pajovič, a trenutno bi 
najbrž najraje kar odpotoval 
v tujino. Po koncu tekme je 
namreč del Florijanov (vod-
ja Drago Kasesnik je sporo-
čil, da večina navijaške sku-
pine ne deli mnenja z ome-
njeno peščico) žalil Pajoviča. 
Najprej se je slišalo: »Kje si, 
Pajo?« Potem pa »Pajo je pa 
p...«, nato »Menjaj upravo« in 
naposled še »Prodana duša«. 
Pajovič je prav tedaj reporterki 
Radia Celje odgovarjal na vpra-
šanja in poudaril, da publiki 
ne zameri. 

Tudi Miru Požunu očitki 
glede igre v napadu niso vme-
sni. Poskusil je s Kozlino, pa 
tudi Bilbijo, in tudi z Ruten-
ko na Pajovičevem mestu, ko 
je dirigentsko palico na krat-
ko prevzel Maksič. A ni ste-
klo. Tudi svetovnim zvezdam 
ni uspevalo proti izjemno raz-
položenemu Hombradosu. 
Nemočen pa je bil še Luka 

Žvižej, v opaznih, ali celo 
prelomnih sekvencah: pri 
14:11 in 26:23. 

Začetek 
Iz Laškega prihajajo novi-

ce o znižanju proračuna na 
milijon evrov, a bojda ne od 
Toneta Turnška. So minila 
leta slave, ali pa bo celjska ro-
kometna mladost, podprta ta-
ko z nekaj tujimi zvezdniki 
kot tudi s »slovensko selekci-
jo«, v ligi prvakov še kljubo-
vala sedaj že ekstremno bo-
gatim španskim in nemškim 
gigantom? Tem se pridružu-
jejo francoski, madžarski, pa 
tudi nekateri klubi iz preosta-
lih evropskih držav. 

Požun meni, da ima celj-
ska ekipa (in tudi klub v ce-
loti) še ogromno rezerv pri 
delu na igrišču in tudi izven 
njega. Za izvedbo vizije bo 
potreboval pomoč, pri žele-
nih rošadah pa bo po dolgo-
letni karieri na življenjski 
preizkušnji glede čvrstosti in 
nepopustljivosti. V Velenju je, 
hoteli to priznati ali ne, po-
čel čudeže. V Golovcu ozi-

roma kaj kmalu na Hudinji 
(za izvajalca gradnje dvora-
ne so izbrali ljubljanski SCT, 
temeljni kamen naj bi polo-
žili že naslednji teden) pa gre 
za višjo raven. 

Spreten poslovnež, pa 
čeprav mu Gorenje dolgu-
je vsaj dva milijona tolar-
jev, letuje v hiši na Krku in 
je z zaslužkom neobreme-
njen. Značajsko brez poseb-
nosti, delaven, pošten, je 
takoj zaščitil Pajoviča pred 
obtožbami. Ve, da ga po-

trebuje za Prule, ve, da 
še tresel mreže v ligi pr 
kov v naslednji sezoni, 
vseeno, Požunov demoki 
ski pristop potrebuje vi 
ščepec neizprosnosti. M( 
tem pa trda roka in zviji 
nost Slavka Iveziča, ki 
spominjata na legendah 
poteze Zorana Gobca, i 
bivata obrise in seveda 1 
di nasprotnike. A brez sl( 
njih ne gre. 

DEAN ŠUSn 
Foto: ALEKS ŠTH 

Celje Pivovarna Laško - Ciudad Real 28:25 
(15:14) 

CELJE - Dvorana Golovec, povratna tekma polfinala pokala pokalnih zmago-
valcev, gledalcev 2.500, sodnika Miroslavv Baum in Marek Goralczyk (Poljska). 

Delegat Sandor Andorka (Madžarska!. 
CEUE: Perič (15 obramb), Lorger; Rutenka 10 (2), Vugrinec 5, Bilbi[a, Oštir, 

Pajovič 3, Gajič, Maksič 1, Tomšič 2, Kozlina, Milosavljevič 3 (1), Žvižej, 
Kokšarov 4 (1 ) . Trener: Miro Požun. 

REAL: Hombrados (22), Nunez; Trives, Prieto 1, Kallman 2, Sigtrygsson 1, 
Ortega, Dušebajev 6, Urdiales, Fonseca 5, Zaky 1, Hjermind 6 (1), Iker Romero, 

Entrerrios 3. Trener: Juan Seco. 
Sedemmetrovke: Celje 4 (4); Real 1 (1). 

Izključitve: Celje 2 min., Real 6. 
Bistveni potek rezultata: 1:0, 3:1, 4:2, 5:3, 5:5, 7:5, 7:7, 11:9, 13:10, 14:11, 
14:14, 16:14, 18:16, 21:17, 21:19, 22:19, 23:20, 23:23, 27:23, 28:24, 28:25. 

IZJAVE 
31-letni Jose Javier Hombrados je bil 

že četrtič v Celju, zaustavil je 22 strelov: 
»Tekmece dobro poznam tako iz klubskih 
kot tudi reprezentančnih tekem. Pozor-
no sem jih preučeval, a odločilen je bil 
pritisk, pod katerim so se znašli. Navija-
či si zaslužijo čisto desetko za prav ne-
verjetno spodbujanje. V takšnem vzduš-
ju me prevzame poseben navdih in tedaj 
sem najboljši.« 

34-letni Talant Dušebajev se je pri 18 le-
tih iz rodnega Frunzeja (Kirgizistan) prese-
lil v Moskvo k CSKA in obenem postal vo-
jak. Ženo in dva sinova ima v Rusiji, še ved-
no pa spada med vodilne igralce na svetu: 
»Odkod volja? Prvič, še vedno sem zelo že-
ljan igre, kot drugič, načrtujem še nastop na 

01 v Atenah. Pričakovali smo slabo sojel 
v Celju, kajti domačini so imeli visok d 
stanek s prve tekme.« 

Trener Juan Seco španskim novinarja 
»Ne morem verjeti, da se lahko zgodi l 
takšnega. Bilo je grozovito, zato sem sil 
užaljen zaradi sojenja. Moje moštvo je 1 
redilo vse, kar je bilo v njegovi moči.« 

Trener Miro Požun: »Polfinale je odlfl 
prvi obračun, čeprav smo tudi na drugI 
storili preveč tehničnih napak. Moji vi 
vanci so se potrudili po najboljših mod 
Čestitam kolegu Secu in njegovi ekipi.« 

Tomaž Tomšič: »Ne strinjam se, da 
bil minus s prve tekme prevelik. PrejšI 
leta se je govorilo, da ekipa ni dovolj p 
pravljena za finale, sedaj se bo, da je prei 
lada. Ne vem, morda pa klub ni sposob 
za finale.« 

Španska klop je norela in porumenela. 

Sergej Rutenka je Realu zabil skupno 18 golov. Pred podpisom pogodbe s celjskim klubom je na cedilu pustil 
menedžerja, ki užaljen še ni rekel zadnje besede. 

Zgrešena »zicerja« doma in zapravljena sedemmetrovka v gosteb ne smejo potreti Luke Žvižeja. 
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tašča ni izpustili 
mago nad Krko 
Radunovič zadeval, Kruščič protestiral - Digl ostal brez trojke 

1. A SKL so ponovno 
C tedna bile odigrane 
[ine v ligi za obstanek, 
je ritem ubijajoč, kajti 
J igrajo vsako sredo in 
[o in so že na polovici 
ovanja, medtem ko so 
)ljše, ki igrajo ligo za 
la, šele pri treh odigra-
irogih. 
5 in zakaj je sestavil tak-
;oledar v ligi za obsta-
ni jasno nikomur, saj se 
liga končala mesec dni 
l(Ot redni del lige za pr-

Zmaga in 
poraz 

Laščanov 
igi za prvaka so med ted-
odigrali srečanja 3. kro-
katerem so Laščani do-
rez težav, za 17 točk pre-
ili Šoštanjčane. Precej 
i igra varovancev trener-
edraga Kruščiča je bi-
grajena že do polčasa, 
; bilo vse odločeno, iz-
la pa sta se Ermal Kuqo 
očk in 8 skokov) in Smi-
Pavič (13 točk ob 80-
Jtnem metu, 8 skokov), 
e ni izstopal pri Šoštanj-
1, ki so bili zadovoljni z 
šim zaostankom kot v 
dveh krogih, predvsem 
dobljeno zadnjo četrti-
Treh lilijah. 
letek pa so pivovarji odi-
zaostalo tekmo 1. kro-
I izgubili v Novem Me-
roti finalistu pokala Uleb 
iri točke. Zmago so iz-
ii iz rok, kajti vodili so 
Jo 35. minute, imeli že 
tk naskoka, v finišu pa 
. Tri minute pred kon-

cem je pri vodstvu s 85:82 
trener Kruščič ponovno do-
bil tehnično napako in ladja 
se je potopila. Tako ni po-
magala niti najboljša pred-
stava Balše Radunoviča (24 
točk) v dresu Pivovarne Laš-
ko, ki je v treh krogih dva-
krat zmagala, že sinoči pa 
odigrala lokalni derbi v Zre-
čah. Konec tedna jo čaka fi-
nalni turnir pokala KZS v 
Domžalah, kjer ji je žreb v 
polfinalu namenil ekipo 
Uniona Olimpije. Drugi par 
je Koper - Slovan. 

Tudi Rogla je gostovala pri 
Krki in zabeležila pričakovan 
(še tretji) poraz, a kar za 30 
točk, kljub dobri igri Maria 

Dundoviča (25, 73-odstot-
ni met) in Martina Mihaj-
loviča (21, 61-odstotni met, 
10 skokov). Odpovedali so zu-
nanji igralci. Štirje branilci 
so dosegli vsega 7 točk. 

Elektra je v nedeljo vnaprej 
odigrala srečanje 11. kroga z 
Unionom Olimpijo in po pri-
čakovanju doživela nov visok 
poraz. Šoštanjčani so se od-
lično upirali v 2. (dobili so 
jo za 5 točk) in 3. četrtini 
(neodločeno), ko so se v 25. 
minuti celo približali na vsega 
6 točk zaostanka, po seriji ko-
šev Miljana Čustiča (19). To 

pa je razjezilo goste iz Tivo-
lija, saj so v zadnjih 15 mi-
nutah z delnim izidom 43:13 
zanesljivo dobili tekmo s pri-
čakovano razliko. 

Šentjurčani že 
rešeni vseh 

skrbi 
v ligi za obstanek so bila 

med tednom odigrana sre-
čanja 4. kroga, v katerem pa 
sta bili ekipi s Celjskega po-
lovično uspešni. Šentjurča-
ni so doma premagali Biro-
krata in se s 13. zmago v se-
zoni dokončno rešili vseh 
skrbi glede obstanka v druš-
čini najboljših. Čeprav brez 
poškodovanega Damjana 
Novakoviča, so varovanci 
Igorja Pučka prikazali do-
volj solidno igro, da so dru-
gič v sezoni ugnali Bežigraj-
čane. Ob kolektivni igri vseh 
je odločitev v finišu v svoje 
roke vzel najboljši posamez-
nik srečanja, kapetan Ilija 
Petrovič (21). Kemoplast je 
tako že pred polovico dru-
gega dela dosegel zastavlje-
ni cilj. To pa še ni uspelo Pol-
zelanom, saj so doživeli ne-
prijeten poraz proti Kraške-
mu zidarju, neposrednemu 
tekmecu za obstanek. Čeprav 
so domačini igrali večji del 
srečanja le s petimi igralci, 
pa je bilo to dovolj za raz-
glašeno moštvo Hopsov, pri 
katerih zaradi poškodbe ni 
nastopil Jadranko Čovič. 
Vrhunska predstava Jasmi-
na Čatoviča, ki je dosegel 
38 točk in imel met za dve 
točki 13:13, ni bila dovolj. 
Odpovedal je predvsem ka-
petan-trener Matjaž Tovor-

nik, ki je za tri točke zgre-
šil vseh devet metov, kar se 
mu še ni zgodilo. 

V sobotnem 5. krogu pa 
so Polzelani razveselili svoje 
navijače. Po velikem boju 
in podaljšku so uspeli ug-
nati Zagorje in se približali 
želenemu obstanku v ligi. 
Tokrat je zatajil Čatovič, a 
sta blestela izkušena Mat-
jaž Tovornik (36 točk, 62-
odstotni met) in Jadranko 
Čovič (22, 78-odstotni met), 
ki se je le prebudil. Preo-
brat je bil tudi delo mlade-
ga Primoža Skoka, tako v 
obrambi kot v napadu. Obo-
ji so v finišu rednega dela 
imeli priložnost za zmago, 
podaljšek pa je bil povsem 
v znamenju domačih. Ti bo-
do do konca še trikrat go-
stitelji, morebitne domače 
zmage pa bi že zadostovale 
za obstanek v ligi. Šentjur-
čani v Kranju niso imeli 
možnosti, saj se je ob od-
sotnosti Novakoviča že 
kmalu po začetku poškodo-
val Petrovič in trener Puč-
ko je večji del tekme posku-
šal z rezervnimi, mlajšimi 
igralci, ki pa še niso kos na-
logam v prvi ligi. Le osam-
ljeni Bojan Novak (27) je 
nudil dober odpor Kranjča-
nom. 

JANEZ TERBOVC 

Peterka kroga (med ted-
nom): Petrovič, Novak (oba 
Alpos Kemoplast), Čatovič 
(Hopsi), Dundovič (Rogla), 
Kuqo (Pivovarna Laško). 
Igralec kroga: Jasmin Ča-
tovič (Hopsi). 
Trener kroga: Igor Pučko 
(Alpos). 

Peterka kroga (konec ted-
na): Radunovič (Pivovarna 
Laško), Skok, Tovornik, 
Čovič (Hopsi), Novak (Al-
pos). 
Igralec kroga: Matjaž To-
vornik (Hopsi). 
Trener kroga: Boštjan Ku-
har (Hopsi). 

NA KRATKO 
Namiznoteniški 
veterani pozor! 

Ilje: Športno društvo Gaberje pripravlja 
tteljo ob prazniku Mestne občine Celje 
frenkov in Božičev memorial. Turnir za 
tane v namiznem tenisu se bo začel ob 
I tekmovalci bodo razdeljeni v štiri sta-

kategorije. Prijavite se lahko še da-
do 20. ure. 

Fidelova najbolj 
razpoložena 

'^tislava: Slovenska mladinska kegljaš-
^Prezentanca je izgubila prijateljsko tek-
5 Slovaško za 22 kegljev. Nastopile so 
l^egljavke celjskega Miroteksa: Barbara 
' (542), Rada Savič (517), Zorica Glu-
1499) in Sabina Koljič (485). (JK) 

ôštomaj do drugega 
mesta 

Îje: Slovenska ženska hokejska repre-
'̂ nca, ki jo vodi Celjan Miran Košto-
jje na SP tretje divizije v Mariboru os-
^ drugo mesto. Napredovanje so si z 
So zagotovile Avstralke. V domači re-
^ntanci, ki je navdušila z borbenostjo, 
"^stopili tudi mladi, obetavni celjski ho-
Hki, obrambna igralka Mojca Duh in 

napadalka Sergeja Zimšek. Drevi bo v celj-
skem Mestnem parku slavnostni zaključek 
sezone, v kateri so Celjanke osvojile tretje 
mesto v DP. 

Poženelovci dvakratni 
državni prvaki 

Portorož: Na DP v streljanju z zračnim 
orožjem so člani društva Dušan Poženel iz 
Rečice pri Laškem osvojili ekipna naslova 
v moški in ženski konkurenci. Med člani 
je bil z drugim mestom najboljši Peter Tka-
lec, Uroš Taškar pa je zmagal v mladinski 
konkurenci. Državna prvakinja pri člani-
cah je v streljanju s pištolo postala Valeri-
ja Kufner. 

Milutinovič najboljši 
Belgija: Na evropskem turnirju za veliko 

nagrado v jui jitsu je sodelovala tudi sloven-
ska reprezentanca, ki se pripravlja za nastop 
na junijskem EP. Odlično so se odrezali tudi 
štirje člani Policijskega kluba borilnih veš-
čin Celje. V kategoriji do 77 kg je zmagal 
Dragan Milutinovič, Peter Bevc je bil v kate-
goriji do 85 kg drugi, Boštjan Bevc je osvojil 
sedmo mesto, Primož Manojlovič pa je bil v 
kategoriji do 69 kg peti. Katja Topovšek iz 
šempetrskega Aljesana je osvojila tretje me-
sto v kategoriji do 55 kg. 

PANORAMA 
NOGOMET 

1.SNL 
23. krog: CMC Publikum 

- Dravograd 1:0 (1:0); Go-
bec (27). Era Šmartno - Mu-
ra 3:1 (2:1); Smajlovič (2, 
11-m; 21), Amaral (92); Me-
sarič [41]. Koper - Rudar 2:\ 
(1:1); Vitagliano (41), Obi-
linovič (69); Spasojevič (38). 

2. SNL 
19. krog: Dravinja - Nafta 

2:0 (1:0); Zlodej (45), Koljič 
(65). Vrstni red: Domžale 49, 
Aluminij 38, Grosuplje 37, 
Drava 35, Bela krajina 31, Izola 
28, Jadran 26, Križevci 24, Krš-
ko, Livar 22, Zagorje, Goriš-
ka Brda 21, Triglav, Dravinja 
19, Nafta 17, Železničar 10. 

3. SNL - sever 
17. krog: Krško - Vransko 

2:0, Šoštanj - Kozjak 1:1, Sre-
dišče - Mons Claudius 6:0, 
Šmarje pri Jelšah - Bistrica 
1:0. Vrstni red: Pohorje 36, 
Bistrica 35, Paloma 32, Šo-
štanj 31, Šmarje 30, Hajdi-
na, Kozjak 24, Krško 23, Sre-
dišče 22, Stojnci 21, Maleč-
nik 20, Vransko 16, Fužinar 
13, Mons Claudius 3. 

MČL - Celje 
13. krog: Kovinar - Zreče 

2:4, Rogaška - Vojnik 3:0, Op-
lotnica - Laško 2:0. Vrstni 
red: Zreče 35, Oplotnica 28, 
Kovinar 22, Rogaška 19, Laš-
ko 14, Šentjur 8, Odred 6. 

MALI NOGOMET 

1. SL, četrtina finala, prva 
tekma: Napoli - Dobovec3:2. 

KOŠARKA 

1. SKL - moški 
Za uvrstitev od 1. do 8. me-

sta, zaostala tekma 1. kro-
ga: Krka - Pivovarna Laško 
92:88 (67:76, 39:49, 19:19); 
Radunovič 24, Weaks 15, Ku-
qo, Dojčin 12, Pavič 10, Mi-
letič 9, Evans 4, Brolih 2. 

3. krog: Pivovarna Laško -
Elektra 87:67 (72:48, 51:33, 
26:22); Kuqo 24, Pavič 13, Ra-
dunovič 10, Dojčin, Evans 7, 

Kobale 6, Brolih, Weaks 5, Ne-
čas 4, Miletič, Memčič, Fanti-
natto 2; Belanovič, Ručigaj 13, 
Čustič 12, Dražovič 10, Lato-
vič, Kovačevič 6, Goršek 4, 
Divjak 2, Nuhanovič 1. Krka 
- Rogla 104:74 (76:55, 52:38, 
24:18); Dundovič 25, Mihaj-
lovič 21, Sivka 12, Brolih 4, 
Starovasnik 3, Strnad, Zarič, 
Meško, Zinrajh 2, Hohler 1. 

4. Krog: Elektra - Union 
Olimpija 67:103 (60:73, 38:51, 
20:36); Čustič 19, Ručigaj, Be-
lanovič 8, Dražovič 7, Nuha-
novič 6, Tajnik, Latovič 5, Div-
jak 4, Kovačevič, Goršek 2, Sa-
gadin 1. Vrstni red: Union 
Olimpija, Geoplin Slovan, Krka 
6, Pivovarna Laško, Helios, 
Elektra 4, Koper, Rogla 3. 

Za uvrstitev od 9. do 14. 
mesta, 4. krog: Alpos Kemo-
plast - Birokrat 83:74 (57:57, 
39:36,18:23); Petrovič 21, No-
vak 17, Ribežl 14, P. Maček 
11, Jovanovič 10, A. Maček 6, 
Kahvedžič, Palčnik 2. Kraški 
zidar - Hopsi 99:89 (68:65, 
46:50, 23:20); Čatovič 38, 
Skok 19, Tovornik, Gržina 8, 
Cizej 7, Bura 6, Arčan 3. 

5. krog: Hopsi - Zagorje 
102:90 (84:84; 63:63, 35:43, 
16:21); Tovornik 36, Čovič 
22, Skok, Cizej 14, Arčan 11, 
Čatovič, Gržina 2, Bura 1. Tri-
glav - Alpos Kemoplast 96:80 
(71:60, 54:39, 26:21); No-
vak 27, Kahvedžič, A. Maček 
11, Ribežl 10, Petrovič, R Ma-
ček 5, Hunski, Kočar 2. Vrst-
ni red: Alpos Kemoplast 38, 
Zagorje, Hopsi, Triglav 33, 
Kraški zidar 32, Birokrat 31. 

1. SKL - ženske 
10. krog: Merkur - Mari-

bor 111:52 (90:37, 57:28, 
30:21); Jocič 25, Temnik 16, 
Kvas 13, Tratsiak 12, Jereb, 
Potočnik 10, Markovič, Čon-
kova 7, Perlič, Ramšak 5, Er-
kič 1. 

ROKOMET 

1. SRL - moški 
18. krog: Gorenje - Cimos 

42:29 (19:15); Bedekovič, 
Kavtičnik 10, Sirk 7, Sovič 
4, Tamše, Mlakar 3, J. Do-
belšek, L. Dobelšek 2, Gaj-
šek 1. 

19. krog: Inles Riko - Go-
renje 24:27 (10:17); Kavtič-
nik 9, Sovič 6, Sirk 3, Tam-
še, Bedekovič, Mlakar, L. Do-
belšek 2, Gajšek 1. Vrstni red: 
Celje Pivovarna Laško 34, 
Mobitel Prule 32, Prevent, 
Gorenje 28, Rudar 19, Tri-
mo 18, Koper 15, Termo 14, 
Inles Riko 13, Velika Nede-
lja 11, Slovan 7, Pivka 3. 

1. SRL - ženske 
16. krog: Celeia - Burja 

29:26 (16:10); Strmšek 8, Če-
renjak 7, Kikanovič, Sotler, 
Bilič 4, Novak 2. Žalec - Izo-
ta 33:19 (13:7);Randl8,Aga-
fonova 7, Potočnik, Savič 5, 
Bobinac, Stevanovič, Irman 
2, Kranjc, Breznikar, Dolar 1. 
Vrstni red: Krim 28, Piran 26, 
Žalec 21, Burja 18, Izola 17, 
Celeia 15, Olimpija 13, Loka 
kava 10, Gramiz 9, Sava 1. 

POKAL SLOVENIJE 
Četrtina finala, povratna 

tekma: Krim - Žalec 39:19 
(19:12); Agafonova 7, Randl 
4, Potočnik, Dolar 2, Steva-
novič, Irman 1. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
SOBOTA 12. 4. 

ROKOMET 
1. SRL - moški, 20. krog, 

Celje Pivovarna Laško - In-
les (18.30), Velenje: Gorenje 
- Prevent (19). 

1. SRL - ženske, 17. krog, 
Kranj: Sava - Žalec, Škofja 
Loka: Jelovica - Celeia. 

KOŠARKA 
Pokal Slovenije, polfina-

le, Domžale: Pivovarna Laš-
ko - Union Olimpija. 

1. SKL - moški, za uvrsti-
tev od 9. - 14. mesta, zaosta-
la tekma 1. kroga, Kranj: Tri-
glav - Hopsi. 

NOGOIWIET 
1. SNL, 24. krog, Velenje: 

Rudar - Maribor Pivovarna 
Laško (18). 

MČL-Celje, 14. krog: Laš-
ko - Rogaška (17). 

3. SNL - sever, 18. krog: 
Vransko - Šmarje pri Jelšah, 
Mons Claudius - Stojnci, Po-
horje - Šoštanj (17). 

IVIALI NOGOIMET 
1. SL, četrtina finala, dru-

ga tekma, Rogaška Slatina: 
Dobovec - Napoli (20.30). 

NEDEUA 13. 4. 

NOGOIMIET 
1. SNL, 24. krog, Ljublja-

na: Ljubljana - CMC Publi-
kum (15). 

2. SNL, 20. krog. Krško: 
Krško Posavje - Dravinja. 

MČL - Celje, 14. krog: Zre-
če - Oplotnica, Šentjur 2001 
- Kovinar (17). 

PONEDEUEK 14. 4. 

KOŠARKA 
1. SKL - ženske, polfina-

le, prva tekma, Celje: Mer-
kur - Jesenice. 



26 KRONIKA 

Pištolo mu je 
nameril v glavo 

Kriminalist s službeno pištolo občana namahal po glavi - Bi ga res »ustrelil kot psa«? 
Celjska policija se je znašla v sila ne-

rodni situaciji. Policisti so morali ovaditi 
svojega sodelavca, šefi pa med vrsticami 
javno priznati, da nekaterim podrejenim 
ne uspeva ravno dobro brzdati svoje vro-
če krvi. Eden izmed kriminalistov (šlo naj 
bi za Petra Ž.) je v sobotnem pretepu s služ-
beno pištolo po glavi namahal dva Vojni-
čana. Prizor se je dogajal v jutranjih urah 
v vojniškem lokalu Hunter's puh in pred 
njim, kjer naj bi si omenjeni s svojim ko-
legom Sašom L., prav tako kriminalistom, 
krajšal proste urice. 

Kakšno kazen bodo, poleg ovadbe, nalo-
žili vročekrvnemu policistu, menda vodilni 
na celjski policiji še tuhtajo, čeprav je že 
kristalno jasno, da se ne bo mogel izogniti 
disciplinskemu postopku, še manj pa kazen-
ski ovadbi. V ponedeljek je direktor celjske 
policije Edvard Mlačnik dejal, da ne more-
jo govoriti o podrobnostih zaradi interesa 
preiskave. Ni bilo znano niti, zakaj je do 
pretepa sploh prišlo. Toda nekateri gostje, 
ki so bili takrat v lokalu, znajo dogajanje 
opisati bolj slikovito. 

Pištolo na čelo 
»Dva moška sta pila ob šanku, potem pa 

sta postala vedno bolj glasna. Vem, da sta 
zletela po tleh dva kozarca in še steklenica. 
Zatem pa sta se začela prepirati ter odrivati 
drug drugega,« nam je povedal moški, ki je s 
svojo družbo sedel za bližnjo mizo. Blaž 
Jošt, ki je takrat pomagal pri strežbi, ju je 
vprašal, kdo je razbil kozarca, pa sta s pr-
stom kazala drug na drugega. 

Gre za kriminalista, stara okrog tride-
set let, ki sta bila v lokalu resda izven de-
lovnega časa, toda tudi nekateri njuni so-
delavci vedo povedati, da za kaj takšnega 
ni opravičila. Sicer pa, kot smo izvedeli, 
zoper njiju »...v skladu z določbami 28. 
člena zakona o policiji in navodila za re-
ševanje pritožb, ki velja od decembra 
2000...« še niso prejeli nobenih pritožb. 
Prav tako nobeden od kršiteljev ni bil pri-
držan po sobotnem dogodku, oba krimi-
nalista pa sta trenutno v bolniškem stale-
žu. 

»Opozorili smo ju, naj tega ne počneta in 
jima predlagali, da gresta ven, če se bosta 
prepirala,« nadaljuje sogovornik, ki ne želi 
biti imenovan. Odšla naj bi na drug konec 
šanka, a se je eden izmed njiju kmalu vrnil 

nazaj, saj je pozabil cigarete. Obrnil naj bi 
se proti mizi in vprašal, »kdo bo zdaj pokli-
cal policijo, vi ali jaz«, in menda izustil že 
skorajda ponarodelo kletvico. »Seveda so se 
takrat spustili vanju in ju nekako poriniU iz 
lokala,« smo izvedeli. 

Peter Kosi, eden od gostov, je ob odhodu 
odprl vrata in pogledal pištoli naravnost v 
cev. »Takrat sem pomislil, da sem že mrtev,« 
je povedal. »Obrnil sem se in kolegu rekel, 
da naj pazi, ker ima pištolo.« Kriminalist 
naj bi pištolo potegnil izza pasu in nameril 
proti šanku. »Govorijo, da naj bi jo tudi re-
petiral, toda jaz tega nisem slišal,« pravi naš 
prvi sogovornik. Jošt pa pravi, da je videl, 
kako je repetiral pištolo in jo nameril proti 
polnemu lokalu gostov. 

Pištolo mu je iz rok želel izmakniti Nace 
Lepič, takrat pa jo je dobil po glavi. »Kar na 
kolena ga je vrglo! Pištolo mu je naslonil na 
čelo in mu rekel, da ga bo ustrelil kot psa,« 
smo izvedeli iz pogovorov. Svojemu kolegu 
je priskočil na pomoč Peter Kosi, toda udar-
cem se ni mogel izogniti. Adrenalinski kri-
minalist naj bi ga s pištolo najprej udaril po 
obrazu, nato pa še dvakrat po glavi, da sta 
skupaj padla po tleh. Takrat je k njima pri-
stopil Ignac Kolar, ki je kriminalista prijel 
za roko in mu vzel pištolo ter jo spravil na 
varno. »Šele ko je bil na tleh, je dejal, da je 

policist,« so nam povedali fantje, ki se jim, 
kot pravijo, prej še sanjalo ni, da sta vroče-
krvneža kriminalista. Drugi policist naj bi 
se v času pretepa držal bolj ob strani. Neu-
radno smo izvedeli, da naj bi kasneje krimi-
nalista ali vsaj eden izmed njiju dejal, da sta 
se pretvarjala, da se prepirata zaradi cene 
marihuane. To naj bi bil del načrta, po kate-
rem bi prijela določeno osebo, ki naj bi pro-
dajala mamilo. 

Je kriv alkohol? 
Izvedeli smo še, da naj bi za šankom dvo-

jica pila alkoholno pijačo. Na policiji smo 
dobili posplošeno informacijo, da je bila »pri 
večini udeleženih v pretepu zaznana prisot-
nost alkohola.« Ali in koliko ga je krimina-
list, ki je mahal s pištolo, imel kaj pod ka-
po, torej niso natančno povedali. 

»Da bi se trezen tako obnašal, ne verjame-
mo,« menijo nekateri, ki si bodo svoje pro-
ste urice v vojniškem lokalu dobro zapom-
nili. Po incidentu je pred vojniški lokal, v 
katerem do zdaj niso bili vajenih takšnih do-
godkov, prišlo kar nekaj policistov. Tisti, ki 
so spremljali dogajanje pred lokalom, so nam 
povedali, da je bilo pri zasliševanju vplete-
nih videti, kot da sta fanta, ki sta jo dobila 
po glavi, glavna krivca. Vročekrvneža so na-
to vklenili in ga odpeljali v Celje. Kriminali-
sta sta po nočnem dogodku poiskala zdrav-
niško pomoč, tudi dvojico, ki je občutila 
težo pištole, so oskrbeli s šivi in povoji. Ko-
si pravi, da še zdaj nima pravega papirja v 

roki, na katerem bi bile njegove pošl 
natančno opisane. Potreboval jih bo n, 
za dokazovanje na sodišču. Šokirala 
tudi izjava sestre pri zdravniškem prej 
ki mu je dejala, da tako pač je, ko pc 
alkohol. Kosi ji je pred tem potožil, d 
po sobotnem dogodku močan glavobol 
sem bil pijan! Spil sem le eno pivo. 1 
me glava, vrat in desna roka. Oni pa gi 
jo, da so bolečine posledica alkohola! 

Policisti imajo pravico in dolžnost 
ti in nositi orožje ter strelivo v skk 
predpisom, ki ga izda minister, je za 
no v 32. členu Zakona o policiji. »F 
nik o posesti in nošenju službenegai 
ja in streliva v policiji med dnigin 
opredeljuje nošenje službenega oroij 
so policisti službe prosti. Tako oma 
Pravilnik dovoljuje, da lahko polici 
je službe prost, nosi orožje izključno s 
beno izkaznico. Za nošenje in upe 
orožja veljajo tudi za policiste vse d 
be zakona o orožju in drugih predp 
ki urejajo posebnosti pri nošenju orc 
so nam povedali na policiji. »V kon 
nem primeru je kriminalist lahko iiw 
sebi službeno pištolo, ta pravica se i 
zuje na obveznost, da mora policist 
ločenih situacijah ukrepati in upoi 
policijska pooblastila, tudi ko je si 
prost.« 

Zaključek 
Očitno ga še ne bo tako kmalu. Pred s 

kom za prekrške se bo menda znašlo vet 
ovadba za kriminalista pa je že spisana, 
gi v Vojniku in okolici se zdaj sprašujej' 
ko je mogoče, da se spozabi nekdo, 1 
zaupajo pištolo, s katero lahko v sekund 
me življenje. S tem vprašanjem se očitm 
še kako ukvarjajo vodilni na celjski p< 
ki je dobila s sobotnim izpadom njihi 
delavca v javnosti negativen predznak. 

SIMONA šol 
Foto: GI 

Kriminalistov tepež s pištolo bo verjetno doživel epilog na sodišču. 

Peter Kosi je zaradi kriminalista dobil deset 

Nesrečna Vojničanka 
Pet minut pred koncem delovnega časa 

v četrtek, 3. aprila, so znova oropali trgo-
vino Vojničanka v Prušnikovi ulici v Voj-
niku. Ropar naj bi se tudi tokrat okoristil 
s podobno vsoto denarja, kot jo je odne-
sel že pred slabima dvema mesecema. Celj-
ski kriminalisti namreč prvega ropa še 
vedno niso preiskali. Očitno jim štrene 
meša isti ropar. 

Zamaskirani neznanec, oborožen s pišto-
lo, je vstopil v trgovino ter zahteval denar. 
Ker sta trgovki odklonili, da bi mu ga izro-
čili, je ropar iztrgal zaklenjeni kovinski pre-
dalnik električne blagajne in pobegnil z 
okrog sto tisoč tolarji izkupička. V izjavi za 
javnost na celjski policiji so med drugim 
zapisali, da ni bil pri tem nihče poškodo-

van. Ropar je srednje postave, visok ot 
do 175 centimetrov, oblečen pa je bil 
trovko sive barve, pokrit s kapuco, o 
pa je skrival za sivozeleno masko z 
zom za oči in usta. Nosil je svetlo 
džins hlače in bele športne copate, H' 
kah pa je imel zelene volnene rokavic^ 
di tokrat je bil oborožen s pištolo s' 
sive barve. Kot ropar, ki je skorajda p̂^ 
kem postopku oropal Vojničanko 19. feb 
ja letos. In ob enakem času - le nekaj 
pred zaprtjem trgovine. 

Kot nam je uspelo izvedeti, je neki o 
v četrtek v gozdu ob Cesti v Sveti 
našel odprto blagajno. Ali je izvirala 
niškega ropa, bodo morali ugotoviti 
skovalci. Hunter's pub v Vojniku, kjer ne pomnijo podobnih dogodkov. 



^ H M A BRALCEV 2 7 
[Jhištvo objavlja pi-
bralcev po svoji pre-
^zen ko gre za odgo-
)n popravke v skladu 
[onom o medijih. Pi-
morajo biti podpisa-
I opremljena s celot-
imenom, naslovom 
elefonsko številko av-
na katero lahko pre-
jo njegovo identiteto, 
ina naj ne presega 45 

daljše prispevke av-
itično izločimo. 

UREDNIŠTVO 

REJELI 
SMO 
zjemne 
(»kojnine 
i potekom ene od od-
enja na POP TV sem bil 
lo presenečen. Razpra-
je vrtela okrog držav-
)kojnin zaslužnim kul-
;om in znanstvenikom, 
bi s svojim delom za-
izjemne pokojnine. Ze-
padalno do ostalih so-
nikov se je obnašal gos-
ki je napisal več knjig, 
ibo nagrajevan ali pla-
lima zato glede na nje-
ielo neprimerno pokoj-
Težko se je sprijaznil 
i tem, da bi kateremu 
talih udeležencev strp-
fovolil, da dokonča 
ložitev svojih misli. Ne-
i pišejo knjige, ki jih 
radi beremo in kupu-
čeravno niso poceni, 
pa pišejo knjige, ki jih 
ne berejo niti ne ku-

3. V kolikor ni nekdo 
en, da se z nečim uk-
bi lahko ugotovil, da 
'̂o početje ne prinaša 

n, ki bi zadostovale za 
ijno življenje. Med dru-
ie bilo v oddaji Trenja 
idano tudi, da je imel 
lleti sprevodnik na tram-
večjo plačo kot gleda-
igralec. Res je tudi, da 
ia na plačilni listi tega 
Nnika tudi odbitna po-
la, s katero se je financi-
kulturna dejavnost. Če 
'evamo pregovor, da je 
svoje sreče kovač, po-
me čudi, da so se visoko 
oini ljudje ukvarjali s 
^i, ki niso omogočale 
ivetja. 

^ oddajo je potekala tu-
Iffonska anketa, kdo je 
' proti izjemnim pokoj-
ni- Mislim, da je bilo pre-
"000 glasov ali 87 od-
'Ov proti izjemnim po-
"»am. Iz kulturniških ust 
l̂ ili seznanjeni, da so to 
''iski nevoščljivci, ki ni-
"r ničesar ne privošči-
'̂ kdo drugi je trdil, da 
l̂ niu pogine krava, naj 
^edu. Zagovornike iz-
''h pokojnin bi želel 
^ti, kaj menijo o neki 
' v tekstilni industriji, 
"a vrhunska oblačila in 
"'ku nekaj mesecev prej-
•orih 30 ali 35 tisoč to-
^Plače. Ali naj tudi njim 
^̂  krava? 
Celju z okolico se pri-
^močno zastrupljena z e 
\ ki presega za nekaj 
^̂ t dovoljene količine 

strupov. Verjemite mi, da teh 
zastrupitev v preteklosti ni-
so povzročili prebivalci, am-
pak tako visoko cenjena stro-
ka. Ta stroka nam je zastru-
pila tudi tekoče vode, pod-
talnico in zemljo, na kateri 
živimo. 

ZVONE KOKAU, 
Celje 

Denar na 
račun 

siromaštva 
in bolezni 
Ni prav, da Pošta Sloveni-

je zaračunava poštnino pri po-
šiljanju denarja za humani-
tarne namene. To je dobiček 
na račun siromaštva in bo-
lezni, neozdravljivih otrok in 
organizacije Unicef. Ljudje 
ne dajejo denarja z lahkoto, 
vendar jih v to sili usmilje-
nje do nesrečnežev. 

Spominjam se, da poštni-
na ni bila zaračunana le pri 
poplavi v Zgornji Savinjski 
dolini. 

Unicef: »Samo dve kapsuli 
A-vitamina sta potrebni na le-
to, da otrok ne oslepi, kar sta-
ne 15,50 sit.« 

»Rešite me pred temo!« go-
vori žalosten pogled temno-
poltega otročička. 

Unicef je leta 1997 z raz-
delitvijo A-vitamina prepre-
čil slepoto in smrt 300.000 
otrok. Zdaj že več kot 70 od-
stotkov otrok prejema A- vi-
tamin v kapsulah. Še vedno 
pa je več kot 20 odstotkov 
ali 6 milijonov otrok, ki bi ti 
dve kapsuli takoj potrebova-
li. 

Zakaj ne bi tudi Pošta Slo-
venije delovala humanitarno 
in za humanitarne pošiljke 
ne bi zaračunavala poštnin? 

MARIJA OCVIRK, 
dipl.inž., 

Celje 

Društvo 
diabetiicov 

s e 
predstavi 
v drugi polovici februarja 

se je na letni konferenci zbra-
lo 150 diabetikov iz 22 ob-
čin celjskega območja. V celj-
ski regiji je več kot osem ti-
soč diabetikov, v našem druš-
tvu pa jih je okoli tisoč. Pred-
sednik DDC je Slavko Brus. 

Naša želja je, da v društvo 
vključimo čim več ljudi, ki 
imajo sladkorno bolezen. Že 
v prvih mesecih tega novega 
leta se je na novo vključilo 
okoli 30 članov. 

Tradicionalnim predava-
njem smo v letu 2002 dodali 
novo obliko dela, učne de-
lavnice, s katerimi bomo na-
daljevali tudi v tem letu. Naj-
manj trikrat na leto izdaja-
mo glasilo Informator. Tra-
dicionalno se vsako leto v sep-
tembru dobimo na Ljubeč-
ni, to srečanje bo letos že če-
trtič. Letos načrtujemo tudi 
dva izleta, na Kozjansko in 
na Dolenjsko. Lani smo or-
ganizirali dva lepa izleta na 
Gorenjsko, kjer smo se po-
vezali z bolnico Golnik, si og-
ledali planiško velikanko, 
obiskali pa smo tudi Libeli-
če in si tam ogledali dravsko 

flosarijo. Organiziramo tu-
di tedenske pohode v okoli-
co Celja in se udeležujemo 
letnih srečanj diabetikov Slo-
venije. Ob četrtkih se v naši 
ambulanti udeležujemo me-
ritev krvnega sladkorja, ho-
lesterola, krvnega tlaka in te-
lesne mase. 

Letos iščemo primerno ob-
liko dela z mladimi diabeti-
ki, ki imajo sladkorno bole-
zen tipa I. Tesno sodelujemo 
z diabetično ambulanto Ce-
lje in naša želja je, da bi slad-
korni bolniki prišli večkrat 
na vrsto, a se zaradi naše šte-
vilčnosti to zgodi le enkrat 
letno. Od aprila do konca le-
ta 2003 bomo izvedli pet uč-
nih delavnic. Le-te trajajo 5 
tednov po dve uri. Delavni-
ce vodijo zdravniki speciali-
sti za sladkorno bolezen in 
medicinske sestre. Hodimo 
tudi na rekreativne izlete v 
Rabac, Šmarješke Toplice in 
Istrske Toplice, kar nam da-
je elana, da lažje premagu-
jemo naše bolezni. 

V skrbeh smo, da ne bi 
prišlo do krčenj naših pra-
vic. Z žalostjo smo sprejeli 
novico, da z letom 2001 dia-
betični pripomočki ne pripa-
dajo sladkornim bolnikom, 
ki so na tabletah. Prav tako 
ocenjujemo, da so prehram-
beni izdelki, namenjeni slad-
kornim bolnikom, predragi. 

Zahvaljujemo se Zavodu 
za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije za zdajšnjo skrb in 
pomoč in Fundaciji invalid-
sko humanitarni organizaciji 
(FIHO), z željo, da bi nam še 
vnaprej stali ob strani. Zah-
valjujemo se tudi vsem na-
šim donatorjem in DD Slo-
venije, ki skrbi za strokovno 
plat našega delovanja ter dia-
betični ambulanti Splošne 
bolnišnice Celje. Nenazadnje 
se zahvaljujemo tudi vodstvu 
našega društva. 

S.B. in V.P. 
(naslov je v uredništvu) 

POHVALE, 
ZAHVALE 

Zahvala 
Pred pol leta sem morala 

na operacijo žolčnih kamnov 
v celjsko bolnišnico. Po ope-
raciji sem imela močne bo-
lečine, ki so se z vsakim dnem 
stopnjevale. Zdravniki in me-
dicinske sestre mi seveda ni-
so verjeli in na dan odhoda 
iz bolnišnice so se vendarle 
odločili, da mi pregledajo kri 
in urin. Moje stanje je bilo 
zelo resno. Takoj so me po-
slali še na ultrazvok, ki je po-
kazal odtekanje žolča v tre-
bušno votlino. Odločili so se 
za takojšnjo operacijo, ven-
dar je zaradi tehničnih težav 
(kot so zapisali) niso dokon-
čali, ampak so mi samo oči-
stili trebušno votlino in me 
zašili. Naslednji dan zjutraj 
mi je prim. Jože Avžner 
dr.med. obrazložil situacijo 
in mi povedal, da moram nuj-
no v Klinični center v Ljub-
ljano, kjer so se že vse do-
menili s prim. Draganom 
Stanisavljevičem, dr. med., 
da me on še enkrat operira. 

Operacija je uspela in ta-
ko sem bila v manj kot ted-
nu dni trikrat operirana. Ker 
je prim. Stanisavljevič odha-

jal na letni dopust, mi je pri-
šel povedat, da bo zdaj zame 
skrbel dr. Sojar. Vendar je bi-
lo moje stanje po tednu dni 
še vedno težko, zato mi je dr. 
Sojar povedal, da se odloča-
jo še za eno operacijo. Pro-
sila sem ga, naj še malo po-
čakajo. In res ni bilo treba še 
enkrat operirati. Z drenažo 
in dvakratno punkcijo pljuč 
je počasi šlo na bolje. Kak-
šno je bilo moje stanje, je bo-
lje, da ga ne opisujem, zapi-
šem lahko le to, da človek 
veliko prenese, vključno z 
mano. 

Na mojo željo, da bi rada 
šla domov k otrokom, sem 
KC po treh tednih zapustila. 

Mirno lahko rečem, da mi 
je prim. Dragan Stanisavlje-
vič, dr.med. rešil življenje 
(tudi sam je rekel, da se je z 
mano zelo namučil), za kar 
sem mu neizmerno hvalež-
na in ni dneva, ko ne bi po-
mislila nanj in na to, kaj bi 
se mi lahko zgodilo. 

Zato bi se rada pisno zah-
valila prim. dr. Stanisavlje-
viču, dr. Sojarju, dr. Norči-
ču, dr. Jelencu, dr. Tajnšku, 
bolniškim sestram intenziv-
nega oddelka in oddelka za 
abdominalno kirurgijo, prav 
tako dr.Vidmarjevi in dr. 
Černelčevi na UZ. (Verjetno 
sem katerega zdravnika iz-
pustila in naj mi prosim ne 
zameri, ker si nisem zapom-
nila vseh.) 

Vsem še enkrat iskrena 
hvala za vso skrb, nego in vašo 
prijaznost, ki sem jo bila de-
ležna v času zdravljenja v KC 
na oddelku za abdominalno 
kirurgijo. 

MILENA KUKOVIČ, 
Celje 

Slavje za 
dan žena 

Društvo upokojencev iz Go-
rice pri Slivnici priredi vsa-
ko leto slavje ob dnevu že-
na, vsakič v drugem kraju. 
Letos smo praznovali v Trob-
nem Dolu pri Šentrupertu, na 
kmečkem turizmu pri Salo-
birju, kjer nas je pozdravil 
in nam čestital predsednik 
društva Martin Cmok.-

Po izvrstni postrežbi smo 
si šli ogledat kapelico Svete 
Barbare, potem pa se je slav-
je nadaljevalo. Skratka, bilo 
je zelo pestro in zabavno, zato 
se v imenu društva iskreno 
zahvaljujem predsedniku 
Cmoku, Justiki Brglez, Šte-
fanu Doberšku pa seveda tu-
di godbi in šoferjema za pri-
jetno in varno vožnjo. 

CILKA KLADNIK, 
Slivnica 

Pomladno 
srečanje v 
Trnovljah 
Prišel je čas prvih poljskih 

in vrtnih opravil ter čas, ko 
se vsaj za en dan spomnimo 
naših mater, žena, deklet. Žal 
vse premalokrat, pa vendar 
je vsaj ta dan iskren ter dan 
od srca. Beseda velikokrat po-
meni več od daril ali dejanj. 
Tega se vse bolj zavedamo tu-
di mi, zato smo člani odbo-
ra za prireditve trnoveljske-
ga KUD Zarja pripravili pri-
reditev, ki smo jo tudi tokrat 
poimenovali »Pomladno sre-

čanje«, namenjena pa je vsem 
materam, ženam ter dekle-
tom domačega kraja ter šir-
še okolice. 

Za kulturni program je po-
skrbela ga. Alenka Ratej, na-
stopili pa so najmlajši člani 
društva, plesni par Kaja in 
Urh, ki sta člana Plesnega va-
la Celje ter mlada in perspek-
tivna pevka Alja Kroflič iz Ce-
lja. Program je povezovala ga. 
Olga Nezman. Po končanem 
uradnem delu smo za naše 
matere, žene in dekleta pri-
pravili še skromno pogosti-
tev, ki pa je ne bi mogli brez 
naših sponzorjev, ki so nam 
tudi tokrat nesebično prisko-
čiU na pomoč, zato se jim is-
kreno zahvaljujemo To so: 
Gostišče-Hotel Štorman Ce-
lje, Stanko Kregar s.p., KEA-
Kukovič s.p. Ljubečna, Klasje 
d.d.. Kaplja d.o.o. Ljubečna, 
pekarne Jager s.p. Šentjur pri 
Celju, Težak Zreče ter Ger-
šak Celje, Hotel Evropa d.o.o. 
Celje, Gostilna Koštomaj-Be-
laj Polule, Bife Puncer Ivan 
s.p., Denis Pire, picerije Lim-
bo, Picikato Kladivar, Čebe-

lica (Arclin) ter vrtnarstvi 
Naglič Ljubečna in Pirami-
da Arclin. 
ORGANIZACUSKI ODBOR 

KUD Zarja 

Zahvala 
osebju 

čutim se dolžnega, da se 
na tem mestu zahvalim 
zdravstvenemu osebju oddel-
ka za bolezni prebavil v celj-
ski bolnišnici. 

Na tem oddelku sem se 
pred kratkim zdravil osem 
dni in bil deležen vse pozor-
nosti in zdravstvene nege, ta-
ko zdravnikov kot tudi strež-
nega osebja. 

Predvsem se za sprejem is-
kreno zahvaljujem dr. Deja-
nu Urlepu, pa predstojniku 
oddelka dr. Francu Grilcu, 
posebna zahvala pa velja tu-
di dr. Renati Šibli in dr. Bir-
si. Nenazadnje se zahvalju-
jem tudi strežnemu osebju te-
ga oddelka. 

JOŽE JAKOP, 
Vitanje 
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Slovenija, dežela 
kinocentrov 

Katera kina se bodo gradila v bližnji prihodnosti? 
Najprej se je leta 2001 

zgodil ljubljanski Kolosej. 
Lansko leto mu je sledil celj-
ski Planet Tuš. Oba projek-
ta sta bila sprva ocenjena kot 
pretirana, a so vsaj prvi re-
zultati gledanosti govorice 
utišali. Ljubljančani konec 
tedna ohromijo parkirišče 
Koloseja, tako derejo v ki-
no, Celjani pa so rušili več-
letne rekorde gledanosti. 

Februarja letos se je veliki-
ma filmskima centroma pri-
družil še miniaturni Kolosej 
v Kopru. Tudi ta zaenkrat da-
je dobre rezultate. A to so le 
prvi trije v nanizanki kinocen-
trov, ki se bodo v Sloveniji še 
pojavili. Slovenska kinopri-
kazovalska geografija bo do-
živela še mnogo sprememb. 

Kmečka družba, ki ima v 
lasti serijo Kolosej, napove-
duje še kinocenter v Maribo-
ru. Začetek gradnje so zaradi 
različnih težav stalno odlagali, 
toda pred kratkim so se grad-
bena dela na objektu le zače-
la. Po napovedih naj bi Kolo-
sej v Mariboru »...odprl svoja 
vrata za obiskovalce še letos«. 
Še vedno drži tudi ideja o dru-
gem kinocentru v Celju, prav 
tako pod okriljem Kmečke 
družbe, ki naj bi ga sredi svo-
jega trgovskega centra zgra-
dil Mercator. Podrobnosti -
število dvoran, sedežev - tre-
nutno še ne želijo izdati, to-
da ugibamo lahko, da bo ma-

riborski Kolosej premogel vsaj 
toliko kinodvoran in sedežev 
kot celjski Planet, celjski Ko-
losej pa bo sestavljen iz vsaj 
štirih kinodvoran (govori se 
tudi o večjih številkah). 

Kmečka družba pa ni edini 
aktivni graditelj kinocentrov. 
Nepotrjene - in precej never-
jetne - so govorice, da naj bi 
še ena trgovska družba gradi-
la še en kinocenter v središču 
Ljubljane. Vemo, da bo še le-
tos pod okriljem občine in Ki-
noteke odprta »baza art ki-
nov«, imenovana Kinodvor. Ki-
nodvor sicer ne bo kinocen-
ter, vendar pa ga zaradi del. 

potrebnih za prenovitev in za-
radi novega imidža lahko šte-
jemo za nov kino. 

Tudi Tuš je igralec, ki bo 
igral še naprej. Za Planet Tuš 
je gotovo, da se bo pojavil tu-
di v Novem mestu. Otvoritev 
bo konec avgusta 2003, gradi 
pa se že od lanske jeseni. V 
Planetu bo šest kinodvoran s 
1.100 sedeži. V centru bo tu-
di Tušev supermarket, kom-
pletna gostinska ponudba (re-
stavracija, kavarana, picerija, 
fast food) in različni trgovski 
lokali. Tuševci pravijo, da se 
bo »...veriga centrov še naprej 
širila po Sloveniji.« O natanč-

nih lokacijah zaenkrat še ne 
dajejo uradnih informacij. 

Ne samo, da bo Slovenija 
postala dežela kinocentrov, to 
se bo zgodilo že v roku dveh, 
treh let. Trenutno so pravza-
prav kinocentri del vzrokov za 
to, da gledanost filmov v do-
mačih kinih počasi raste. To 
zagotovo vzpodbuja nadaljnji 
interes tujih distributerjev, olaj-
šuje sklepanje pogodb med nji-
mi ter domačimi distributerji 
in omogoča pojavljanje aktual-
nejših in kvalitetnejših filmov 
pri nas. Kar zopet piha na du-
šo gledalcem in prinaša denar. 
Ni čudno, da se apetiti še po-
večujejo... 

PETER ZUPANC 

Celjski Planet presega pričakovanja, njegov mlajši brat naj bi se avgu 
sta začel obračati v Novem mestu. Festival 

zapečaten 
v petek so se na ministrs-

tvu za kulturo delovno se-
stali ministrica za kulturo An-
dreja Rihter, župan mestne 
občine Celje Bojan Šrot, di-
rektor Filmskega sklada RS 
(FS RS) Sašo Jovanovič in 
predsednik nadzornega sveta 
FS RS Stojan Pelko. Tema 
pogovora so bile priprave na 
jesenski filmski festival slo-
venskega filma, ki letos praz-
nuje 30 let in se iz Portoro-
ža vrača v Celje. Festival bo 
potekal med 24. in 27. sep-
tembrom. 

Ure do 
večnosti 

Virginia Woolf plava - va-
luje - skozi čas. Ure do več-
nosti prehajajo od njene bor-
be s svetom, borbe za pisa-
nje in samouresničitev, pre-
ko tistih, ki njeno pisanje 
jemljejo kot priročnik ža os-
vobajanje, do tistih, ki nje-
no pisanje živijo. Povsod so 
Virginijini odsevi. Virginia 
WooIf (skoraj) kot njen/a 
knjižni/a junak/inja Orlan-
do. Moški, ki se je nekega 
dne prebudil kot ženska ter 
se sprehodil skozi več sto let 
človeške zgodovine. Ure do 
večnosti kot zgodovina uve-
ljavljanja ženske pravice do 
življenja po svojem - zgo-
dovina, ki se obenem zave-
da, da stalnega od-
govora na vprašanje 
»Biti za druge ali bi-
ti zase?« nobena svo-
boda ne najde. Ure 
do večnosti kot po-
stavljanje piedesta-
la slavni pisateljici. 
Ure do večnosti kot film, ki 
po notranji zgradbi posku-
ša slediti literaturi, na kate-
ro se nanaša. (In tukaj ne mi-
slimo na s Pullitzerjem oven-
čane The hours, po katerih 
je film posnet, temveč lite-
raturo Virginie Woolf.) Raz-
pršen je, bolj intelektualen 
kot čustven. To ni stil pripo-
vedovanja, ki bi bil »rojen 
za film« - premalo oprijem-
ljiv je. Režiser Stephen Dal-
dry (njegov celovečerni pr-
venec je bil baletnik Billy El-
Uot) bi verjetno zmogel ohra-
niti Virginijino »valovanje« 
in ga obenem stesati v bolj 
filmsko govorico. Verjetno 
tega ni hotel: prepustil se je 

tematiki in (izjemnim) i 
cem. Tu pa se izlušči t i 
filma. Če bi Daldry fil|i 
sal, bi ugotovil, da poti 
je tri zgodbe za eno p^ 
pri tem pa se vsem zar^ 
nimivim podrobn^ 
osebnih zgodb na daleč 
ne oziroma zanje ne | 

časa. Zanimj 
bilo vedeti i 
Virginii Wd 
toda ne, pisž 
ca filmu ra 
kot poosebi 
začetka žer^ 
osvobajanja.' 

Daldry film stesal, bij 
tovil, da bi srednja jia 
nja lahko imela v rokalj 
vezavo z Virginio, ki| 
Gospa DaUoway, ali paJ 
in učinek bi bil enak. 1 
ko naprej. Rezultat jej 
več pompozen in oddi 
film... tudi od svojih }u 
kinj. .] 

In da, Nicole Kidmm 
kljub umetnemu nosu 
jemna. Vsak gib, ki gal 
redi, pripada drugemu 
su, drugim prostorom/ 
ki prevetreni, s poguffi 
in deročo žalostjo pre^ 
ni, povsem posebni ps 
Škoda, da ni film njen.̂  

PETER ZUPA 

Piše: PETER ZUPi^ 

V glavi in v glavo 

če preberete scenarij za Biti John Malkovich, opazite, da 
se je režiser Špike Jonze pri filmu varčeval. Scenarij na-
mreč premore veličastno količino abstraktnosti: od demon-
skih lutkarjev, ki postajajo gigantski, do marionet, ki iščejo 
žice, da bi jih prerezale. (Glavo stran, če ni Charlie Kanf-
man ob pisanju pokadil tone trave.) Film je torej pravza-
prav blag. Pa še vedno dovolj odtrgan, da si drzne na po-
vsem nenavadne načine privoščiti najbolj množično hipno-
zo vseh časov. 

Vsebina: Revni lutkar si najde službo v zakotni pisarni... 
v zakotni pisarni pa je vhod v glavo slavnega Johna Malko-
vicha. Kaj se dogaja v igralčevi glavi? Kakšen je pogled iz 
nje? In še bolj pomembno, kako to iztržiti? Kmalu kolone 
ljudi plačujejo, da bi postale John ... 

Biti John Malkovich (Beeing John Malkovich, ZDA) 
Režija: Špike Jonze 
Igrajo: John Cusack, Cameron Diaz 

Cameron Diaz in Orson Bean v Biti Jobn Malkovich 

Drugi film aprilskih glasbenih scen nas pelje v Anglijo, v 
Manchester, v punk (konča se pri rejvu). V tornado glasbe, 
ki je prihajala iz želodca in merila v glavo. Michael VVinter-
bottom (Dobrodošli v Sarajevu) je zrežiral fanovski doku-
ment punkovskega dogajanja, poln insajderskih štosov in 
seveda, poln glasbe. Pazljivi bodo opazili, da v filmu igra 
Andy Serkis, ki je pred kratkim v Gospodarju prstanov: Stolpa 
postal napol računalniški shizofreni Golum. 

Vsebina: Film spremlja zgodbo založbe Factory records 
skozi perspektivo njenega lastnika, Tonyja Wilsona. Ko na 
odru v Manchestru vidi igrati Sex pistols, se odloči stopiti v 
glasbeni biznis ... 

Ciklus: Glasbene scene 
24-urni žurerji (24 hour party people, VB/Francija/ 

Nizozemska) 
Režija: Michael VVinterbottom 
Vloge: Steve Coogan, Andy Serkis 

Steve Coogan v 24-urnih žurerjih 

Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (31. 3. do' 
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TEDENSKI SPORED 
k RADIA CELJE 
Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
i tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
op, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
la, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.4S Jack pot, 9.10 Med zapraše-
i bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 11.00 Podoba 
la, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 13.00 Poudarjeno, 14.00 
3S Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
lo, 17.00 Kronika, 18.00 Ponovitev oddaje Odmev, 19.00 
Ice, 19.10 Večerni program, 19.30 Poglejte v zvezde - z 
jano in Dolores, 23.00 Na krilih ljubezni (love songs), 24.00 

tP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih radij-
postaj Slovenije 

I Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
ja tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
(op, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
aa, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, Zdravi-
e Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme Zreče, 11.00 Po-
a dneva, 12.00 Novice, 12.15 Tarča, 13.40 Halo, Zdraviliš-
iško, 13.00 Poudarjeno, 14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 Iz-
imo melodijo popoldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Do-
jki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 20 
čih, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Študentski 
ris, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regio-
jih radijskih postaj Slovenije 

I Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
ja tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
[op, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
la, 8.45 Jack pot, 9.15 Čisti ritmi 70 tih, 10.00 Novice, 10.15 
i ritmi 80 tih, 11.00 Podoba dneva, 11.15 Čisti ritmi 90 tih, 
10 Novice, 12.15 Aktualni ritmi, 14.00 Regijske novice, 14.30 
iramo melodijo popoldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Do-
ki in odmevi RaSlo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kronika, 17.45 Jack 
,18.00 Hit lista Radia Celje, 19.00 Novice, 19.10 Večerni 
p-am, 23.15 Oddaja Živimo lepo s Sašo Einsidler, 24.00 SNOP 
^pni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih po-
Slovenije 

) Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
ja tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
cop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Jack 
, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 10.10 Znanci pred 
rofonom, 11.00 Podoba dneva, 11.05 Domače 4,12.00 No-
!, 12.10 Pesem slovenske dežele, 13.00 Čestitke in pozdra-
20.00 Glasba iz studia Radia Celje, 24.00 SNOP - skupni 
ni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slove-

ilZačetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
ja tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC. 6.45 Ho-

ikop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
lila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
il5 Ponedeljkovo športno dopoldne, 11.00 Podoba dneva, 
ao Novice, 12.15 Bingo jack, 13.15 Bingo jack. 13.00 Poudar-
b, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
odmevi RaSlo. 16.15 Top 5 glasbenih želja. 17.00 Kronika. 
fiO Radi ste jih poslušali, 19.00 Novice, 19.10 Večerni pro-
im, 19.15 Vrtiljak polk in valčkov, 24.00 SNOP - skupni noč-
Program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

i 
lo Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Ho-
ikop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 Po-
bila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 
OO Podoba dneva, 12.00 Novice, 13.00 Poudarjeno, 14.00 
"ip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
l̂o, 16.15 Zdravju prijazne minute (oddaja vsakih 14 dni), 

to Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Vaše najljubše, 19.00 Novi-
19.10 Večerni program, 20.00 Radio Balkan, 21.30 Biti ali ne bradni kviz), 23.00 Saute surmadi, 24.00 SNOP - skup-

program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slo-
'ije 
f » 

^Začetek 
jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-

Fia tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 Horo-
l>, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica. 8.00 Poroči-
8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 Novice, 11.00 
loba dneva, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 13.00 Poudarje-
13.30 Mali O, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes. 

Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 Kro-
k 1745 Jack pot, 18.00 Full cool, 19.00 Novice, 19.10 Večerni 
jjam, 19.20 Pop čvek, 21.30 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 
W Dobra Godba, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokal-
Mn regionalnih radijskih postaj Slovenije 

NE PRESLISITE NA RADIU CELJE 
ČETRTEK, 10. APRILA, OB 24:00: 

SNOP 

Pred Eurosongom 
V noči s četrtka na petek boste lahko izve-

deli, kako uspešni smo bili Slovenci na pr-
vih izborih evrovizijske popevke. V pogo-
voru Simone Brglez s predsednikom OGAE 
Slovenija Alešem Matkom bomo spoznava-
li, kako uspešna so bila šestdeseta, kako sre-
brna sedemdeseta in kako črna osemdeseta 
leta. Veliko ljudi spremlja izbor od razpisa, 
vseh priprav, vaj in vse tja do velikega tre-
nutka, ko izberemo slovenskega predstav-
nika. Letos je imela največ sreče Karmen 
Stavec, ki je zmagala s pesmijo Lep poletni 
dan. Ji bo uspelo doseči najboljšo uvrstitev? 
Odgovor bo znan 24. maja v Rigi, kjer bo 
potekal že 48. izbor za pesem Evrovizije 2003. 
Aleš Matko zanimivosti ne bo trosil samo v 
nocojšnji noči, temveč bo za Radio Celje 
spremljal letošnji izbor tudi neposredno iz 
Rige. Za tokratni SNOP pa obljubljamo tudi 
pogovor s Karmen Stavec. 

Aleš Matko v družbi letošnje zmagovalke Eme 
Kannen Stavec. 

NEDEUA, 13. APRILA, OB 10.10: 
ZNANCI PRED MIKROFONOM 

Cvetna pesem s Kozjanskega 
v oddaji Znanci pred mikrofonom bo gost 

Miha Zakošek s Pilštanja, ki je predsednik 
Kulturnega društva Lesično - Pilštanj. Pred-
stavil bo zanimivo kulturno življenje na Koz-
janskem od cvetne do velikonočne in bin-
koštne nedelje, delo na bio kmetiji in še mno-
go drugega. Pilštanjski gospodarji, s kateri-
mi Miha Zakošek tudi prepeva, pa bodo v 

oddaji dodali cvetne, velikonočne in binkošt-
ne pesmi. Oddajo pripravlja Tone Vrabl. 

Miha Zakošek 

SREDA, 16. APRILA, OB 19.20: 
POP ČVEK 

Sound Attack 
predstavlja 2 4 / 7 

Novi album zasedbe Sound Attack nosi 
naslov 24/7. Špela Buda je poskrbela za be-
sedila, Simon Šurev pa ostaja avtor glasbe 
in gonilna sila skupine. Na albumu, ki sta ga 
pripravljala kar dve leti, je osem avtorskih 
skladb in štirje remiksi. Poleg skladb, ki so 
v energičnem pop žanru, sta na albumu tudi 
dve baladi. 

Sound Attack 

Metuljček za najmlajše že 
tretje leto zapored 

Metuljček Radia Celje 14. junija obljub-
lja za najmlajše številna igrala, od tistih na-
pihljivih, do toboganov, plezal, avtomobilč-
kov, prav tako bodo otroci lahko ustvarjali 
v številnih ustvarjalnih delavnicah ali se po-
mudili v računalniškem kotičku. Vstopnine 
in plačil igral ter posameznih delavnic ne 
bo. V delavnicah bodo lahko otroci ustvar-
jali od 14. do 18. ure, igrala pa bodo na vo-
ljo od 14. do 20. ure. Tudi dogajanje na odru 
bo pestro vse od 14. do 20. ure. Nastopili 
bodo številni ustvarjalci za otroke. Predsta-
vili se bodo plesalci Plesnega vala. Top Fita, 
zabavali vas bodo Sten Vilar, Damjana Go-
lavšek, Spidi in Gogi, Andreja Zupančič, Ro-
nald Mc'Donald, klovnesa Mika Maka, Bo-
ris z zmajčkom Jurčkom, Čukec in Rozi, 
Melita Osojnik, Slepi potnik, Vojo in Plesni 
forum Celje s Piko Nogavičko, pridejo Pu-
pe, pa Mojca s Kaličopkom in še nekateri 
drugi zanimivi izvajalci. Veliko vlogo bodo 
imeli tudi otroci celjskih vrtcev. 

Melita Osojnik: »Veseli me, da so me organizatorji 
Metuljčka letos spet povabili v Celje. Lepo je, da se 
bomo na enem mestu srečali najmlajši, željni zabave, 
glasbe, igre in tisti, ki zanje vse to pripravljamo. 
Obljubim, da bom za najmlajše pripravila šopek naj-

boljših, še vročih novih pesmic!« 

TUJA LESTVICA: 
1. IBeginloVVonder-

DannilMInogue (3) 
2. Sunrise-SimplyRed (6) 
3. Ka-Ching!-ShaniaTwain (4) 
4. Comelindone-

RobbieVVilliams (2) 
5. It 's0k-Des'ree (4) 
6. Somevvhere I Belong-

LinkinPark (1) 
7. MoveVourFeet-

JuniorSenior (2) 
8. BeingNobody-

RichardXVs.LibertYX (1) 
9. SomethingThatVouSaid-

TheBangles (4) 
10. When The Lights Go Down -

FaithHill (3) 

DOMAČA LESTVICA; 
1. Poglej me v oči-

Alenka Godec (7) 
2. Ne bom čakala - Pika Božič (2) 
3. Ujel si se - Polona (6) 
4. Med zemljo in zrakom-

Tinkara Kovač (1) 
5. Mladost-GameOver (3) 
6. Prvič in zadnjič-NušaDerenda (5) 
7 Povej naglas - Make Up 2 (1) 
8. Zgoraj brez - Ritem Planet (4) 
9. Extrasupermegafakinnujno-

Zablujena generacija (2) 
10.Exploziv(no)-Alya (3) 

PREDLOGA ZA DOMAČO LESTVICO: 
Zakaj ne pokličeš - Sound Attack 
Hrepenenje-Milan Rudan 
PREDLOGA ZA TUJO LESTVICO: 
American Ufe - Madonna 
We Want Peace - Lenny Kravitz 
Nagrajenca: 
Vera Kamenik, Ljubljanska 33 , Celje 
Igor Špeh, Prešernova 23, Velenje 
Nagrajenca dobita kaseto, ki jo 
podarja ZKPRTVS, na oglasnem 
oddelku Radia Celje. 

CEUSKIHSplus 
1. Mora biti moj-Navihanke (7) 
2. Sreča se vrne - Vesele Štajerke (1) 
3. Sprehod skozi Celje - Hlapci (4) 
4. Na zdravje, prijatelji-Vagabundi (6) 
5. Takrat bil majhen sem otrok-

Korenjaki (2) 
Predlog za lestvico: 
Pet krat po deset - Dvojčici z Janezom 
SLOVENSKIH 5 plus 

1. Bosa-Čuki (8) 
2. Prijatelji si vsi bodimo-

Ans.Toneta Rusa (7) 
3. Morska pravljica - Ans. Petra Finka (1) 
4. Jaz sem šef - Vrisk (2) 
5. Prikrita resnica-

Ans. Bratov Poljanšek (3) 
Predlog za lestvico: 
Ko grem na vrh gora - Veseli planšarji 
Nagrajenca: 
Jasmina Goleč, Doblatina 11, Laško 
Milena Goter, Olešče, Laško 

Nagrajenca dvigneta kaseto na 
oglasnem oddelku Radia Celje. 
Za predloge z obeh lestvic lahko 
glasujete na dopisnici s priloženim 
kupončkom. Pošljite jo na naslov: 
Novi tednik, Prešernova 19,3000 Celje. 
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Ne more se vam ponesrečiti 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

•Samo tri stvari lahko 
ogrozijo pripravo vaše hra-
ne: slabe sestavine, preveč 
soli in pozabljivost. Če upo-
rabljate dobre, sveže sesta-
vine in kvalitetne začimbe, 
če imate smisel za eksperi-
mentiranje, če skoparite s 
soljo - potem se ne more po-
nesrečiti. Hrana mdrda ne 
bo vedno enakega okusa, 
pa kaj zato - tako je tudi 
prav! Zamenjajte sestavine 
v receptih, dodajajte, naj 
vas ne bo strah domišljije 
pri ustvarjanju novih oku-
sov. Le tako se uspe za šte-
dilnikom. V receptih so na-
vedene količine sestavin, 
vse pa bo odvisno od vese-
lja do hrane in teka gostov. 

Mehiška 
iazanja 

Za 10-15 oseb, za omako 
iz mletega mesa potrebuje-
te: 5 čebul, 2 velika stroka 
česna, čili, približno 1 kg 
mletega mesa, male kloba-
sice, 3 do 4 vejice zelene, 2 
pločevinki paradižnika (lah-
ko tudi 1 rdeča ali zelena pa-
prika), bazilika, pekoč čili-
jev prah, origano, prav na 

koncu, sol, rdeče vino.V me-
sne plasti: 600 g skute, 3 jaj-
ca, 6 dl naribanega sira (koš-
ček sira si pustite za okrasi-
tev lazanje), koruzni čips, za 
okrasitev: olive, rezine pa-
radižnika. 

Na olju zlatorumeno pre-
pražite čebulo, česen in či-
li. Dodajte meso in klobasi-
ce, nato še zeleno, paradiž-
nik, papriko in začimbe. Du-
šite približno četrt ure. Do-
dajte sol in vino po okusu. 
Omaka mora biti primerno 
gosta. 

Sestavine za vmesne pla-
sti dobro premešajte. V po-
dolgovato posodo dajte na 
dno polovico mesne omake 
in jo prekrijte s polovico ma-
se iz skute in sira. Potresite 
s koruznim čipsom, nato 

prekrijte z drugo polovico 
mase iz skute in sira. Sledi 
nova plast koruznega čipsa 
in prav povrhu druga polo-
vica omake iz mletega me-
sa. Do vrha napolnjeno po-
sodo prekrijte z rezinami 
preostalega sira in paradiž-
nikom ter črnimi olivami. 
Če je mesna omaka še topla, 
bo Iazanja gotova po prib-
ližno 10 minutah peke pri 
250 stopinjah C, pri hladni 
omaki pa računajte, da jo bo 
potrebno segrevati približ-
no pol ure. 

Baguette 
Za 4 kose potrebujete: 50 

g kvasa, 5 dl vode, 2 žlici so-
li, po želji 50 do 75 g nare-
zanih lešnikov, 14 do 15 dl 
bele moke. 

Zmešajte kvas z malo vo-
de, dodajte sol in morda le-
šnike. Vmesite v moko preo-
stanek vode, dokler ni testo 
lepo gladko. Pustite ga vzha-
jati 1 uro, vmes pa po prib-
ližno 30 minutah dobro pre-
mesite. Testo razdelite na štiri 
dele in oblikujte zelo podol-
govate štruce. Po dolžini jih 
položite v pečico, naredite 

nekaj poševnih rezov na po-
vršini in jih pustite narasti na 
dvojno velikost. Nato pecite 
15 minut pri toploti 275 sto-
pinj C. Še vroče premažite z 
vodo. 

iUiini pice 
Za 30 kosov, za testo po-

trebujete: 25 g kvasa, 2 dl 
mlačne vode, 1/2 žličke so-
li, 2 žlici olja, 5 dl moke. 

Zamesite testo in ga naj-
manj pol ure pustite vzha-
jati. Zelo na tanko ga raz-
valjajte in s kozarcem obli-
kujte pice premera 5 cm. Iz 
te količine testa naj bi na-
redili približno 30 pic. Pa-
radižnikovo mezgo preme-
šajte s sesekljano čebulo, 
poprom in origanom ter s 
to omako premažite pice. 
Vsako prekrij te z rezino 
mozzarelle. Približno 10 
minut pecite na 275 stopinj 
C. Zamrznite jih, ko so do-
bro ohlajene. 



NASVETI 31 

Mala moda 
za velike 

slovesnosti 
Pripravila: VLASTA 

CAH ŽEROVNIK 

Nobenega dvoma ni, da 
obstajajo v človeškem živ-
ljenju trenutki, ki jih želi-
mo počastiti tudi s poseb-
no slovesno obleko. To ve-
lja tudi za naše najmlajše 
lepotičke, ki si kdaj pa kdaj 
želijo biti kot prave prince-
ske iz pravljice. 

Kajpada ne kot iz tistih 
davnih časov, ko so resnič-
ne princeske in dvorjanke 
izgledale kot prave minia-
turne kopije odraslih. Vse 
do 18. stoletja so namreč v 
modi kraljevale okorne kri-
noline in stezniki, zato se 
majhni deklici, ukleščeni v 
takšno mučilno napravo, 
gotovo ni ljubilo veselo po-
skakovati naokrog. Čeprav 
je bila videti še tako ime-
nitno in je bil dogodek še 
tako vesel... 

Veselje pa je pogledati slo-
vesno modo danes! Male na-
vihanke se iz vsakdanje džin-
somanije in pisanih majčk, 
skoraj enakih fantovski mo-
di, prelevijo v mala vilinska 
bitjeca. 

Obhajila, 
birme, rojstni 

dnevi... 
še posebej pomladni me-

seci kar prekipevajo od raz-
ličnih veselih dogodkov; od 
obhajilno-birmanskih, po-
ročnih do rojstnodnevnih slo-
vesnosti. 

Če prav te dni razmišljate, 
kakšno oblačilce izbrati za 
svojo slavljenko ali gostjo na 
slavju, naj vam natrosimo ne-
kaj svežih idej iz letošnjih 
pomladno-poletnih kolekcij. 
Sama slavna kreatorska ime-

na so jih podpisala; od Pinca 
Pallina, Agathe Ruitz de la 
Prada, Byblosa do Armani 
Juniorja... 

Sploh ne visokomodni mi-
ni originali, ampak oblačila 
iz pret-a-porter trendovske 
ponudbe so za navadne smrt-
nike ocenjena z osupljivo neu-
lovljivimi cenami. Je pa res, 
da znajo biti prijazna popot-
nica za burjenje domišljije 
in iskanje modnih izpeljank 
v domači šivalnici. 

In rdeča nit slovesne dekliš-
ke mode za letošnje tople me-
sece? Sladko, sveže, megli-
často, nežno - v barvah! Po-
leg snežno bele je znova v os-
predju svetlo bonbonasto ro-
ža, barva fuksije, nebesno 
modra, nežno zelena, zele-
no-rumena. 

Kroji so udobni, nabrani, 
slojeviti z več plastmi tan-
kih tkanin in asimetirčno 

odrezani. Ljubki poudarki 
s pentljami in cvetličnimi 
aplikacijami prebujajo ro-
mantična razpoloženja, dol-
žine pa varirajo od kolen do 
gležnjev. 

Pa še na uho; ko boste iz-
birali oblekico, dovolite de-
klici, da sodeluje s svojimi 
željami. Nenazadnje, le ona 
jo bo nosila, zato se mora v 
njej počutiti kot princeska! 
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Cayenne na 
slovenskem trgu 

Porsche je imel dolga le-
ta v svoji ponudbi dva av-
tomobila, oba dovolj izra-
zita športnika - carrero 911 
in boxsterja. Po novem se 
jima pridružuje cayenne, pr-
vi terenec oziroma SUV, kot 
se takšnim avtomobilom v 
zadnjem času reče. 

Cayenne ima vehko skup-
nega z volksvvagnovim toua-
regom, saj školjki teh dveh 
vozil nastajata v volksvvagnovi 
tovarni v slovaški Bratislavi. 
Tam touarega tudi dokonča-
jo, medtem ko cayenna pre-
peljejo v Nemčijo in tam opra-
vijo delo do konca. Cayenne 
je eden tistih avtomobilov, ki 
je zbujal izjemno veliko po-
zornosti še preden je zapeljal 
na cesto. Nič čudnega, kajti 
Porsche se je vse doslej uk-
varjal zgolj s športnimi ku-
peji. 

Cayenne ima spredaj luči, 
ki so značilne tako za carre-
ro kot za boxsterja in prav to 
je ena izmed tistih oblikov-
nih značilnosti, ki precej raz-
burja avtomobilsko publiko. 
Model z močnejšim motor-
jem je serijsko opremljen z 
zračnim vzmetenjem, ki skr-
bi za samodejno prilagajanje 
različnim cestnim podlagam 
ali terenu, hkrati pa sam in 
odvisno od hitrosti znižuje ali 
zvišuje svojo oddaljenost od 
tal. Zraven je seveda stalni šti-

rikolesni pogon, ki pa ob po-
moči elektronike prenaša tu-
di do 100 odstotkov moči bo-
disi na prednji bodisi na zad-
nji kolesni par. Za povrh je 
še reduktor, čeprav je vpra-
šanje, kdo in kdaj se s cayen-
nom odpravi na kakšno brez-
potje. 

Cayenne je na voljo v dveh 
izvedenkah: S poganja ben-
cinski osemvaljnik V-zasno-
ve in z gibno prostornino 4,5-
litra ter močjo 340 KM. Naj-
višja hitrost je 242 km/h, do 

100 km/h pospeši v 7,2 se-
kunde. Precej zmogljivejša je 
izvedenka turbo. To poganja 
enak motor kot cayenne S, le 
da zaradi turbinskega polnil-
nika razvije 450 KM. Glede 
na to so tudi zmogljivosti ne-
koliko drugačne, saj je konč-
na hitrost 266 km/h, pospe-
šek do 100 km/h pa 5,6 se-
kunde. Upoštevaje veliko gib-
no prostornino in količino KM 
je ustrezna tudi poraba, ki je 
lahko v povprečju tudi od 20 
do 22 litrov. 

Porsche Slovenija kot urad-
ni prodajalec teh nemških av-
tomobilov pri nas računa, da 
se mu bo letos posrečilo do-
biti kakšnih 25 ali 26 cayen-
nov in če je verjeti njihovim 
zagotovilom, jih bodo skoraj 
zlahka prodali. Sicer pa proi-
zvodnja teh porschejev ne bo 
gromozanska, saj naj bi jih 
naredili nekako 25 tisoč na 
leto. Znani sta tudi ceni za obe 
varianti: cenejši cayenne je na-
prodaj za 16,6, dražji za 27,3 
milijona tolarjev. 

Terenski gizdalin - porsche cavenne 

Mazda z novo mazdo2 
Japonska Mazda je že 

nekaj časa napovedovala 
novi mali avto. Mazda2, 
avto nižjega razreda in 
konkurent številnim podob-
nim vozilom, je sedaj ven-
darle nared. Vozilo je ne-
kakšen mednarodni avto-
mobil, saj nastaja v špan-
ski Valencii, za povrh v For-
dovi tovarni. 

Ta povezava ni nova, saj 
je verjetno dovolj znano, da 
je Ford pomemben lastnik 
Mazde. Torej tudi ne more 
biti nič pretirano čudnega, 
da je mazda2 narejena na 
enaki osnovi kot nova For-
dova fiesta. V vsakem prime-
ru pa je to petvratna kombi-
limuzina s skupno dolžino 

392 centimetrov. Navzven se 
mazda2 dovolj očitno spo-
gleduje z drugimi mazdami, 
kar še posebej velja za pred-
njo masko, morda je po svoje 
značilno zadnje okno, ki 
spominja na ono pri alfa ro-
meo 145. 

Pri Mazdi posebej poudar-
jajo dobro varnostno zasno-
vo malega avtomobila, ver-
jetno bo tudi za slovenske 
kupce opremljen z dvema 
čelnima in dvema stranski-
ma zračnima blazinama. 

Motorji so za začetek štir-
je, trije bencinski in dizel-
ski, kar je za načrte v Evro-
pi še toliko bolj pomembno. 
Povsem prvi in začetni na les-
tvici je 1,25-litrski štirivalj-

nik s 75 KM pri 6.000 vrtlja-
jih v minuti. Sledi 1,4-litrski 
agregat z 80 KM pri 5.700 vrt-
ljajih v minuti, najzmogljivej-
ši pa je 1,6-htrski motor, ki 
razvije 100 KM pri 6.000 vrt-
ljajih v minuti. Dizelski mo-
tor ima gibno prostornino 1,4-
litra in zmore 68 KM pri 4.000 
vrtljajih v minuti. Zanimivo 
je, da naj bi Evropi letno na-
menili vsega 40 tisoč mazd2, 
kar se zdi razmeroma skrom-
na številka. Slovenskim kup-
cem bo mazda2 na voljo apri-
la, v vsem letu 2003 jih na-
meravajo prodati okoli dve-
sto. Cene seveda še niso zna-
ne, se pa ve, da naj bi stala 
najcenejša različica 2,2 mili-
jona tolarjev. 

Novi mazdin malček - mazda2 

Skromna prodaj 
jaguarja X type' 

Britanski in Fordov Jaguar 
bo nekako za dva tedna usta-
vil proizvodnjo svojega mo-
dela X type. S tem naj bi se 
proizvodnja tega vozila 
zmanjšala za približno 2.500 
enot. Lani so naredili 73 ti-
soč jaguarjev X type, kar se-
veda pomeni, da načrt, po ka-
terem naj bi se letna proizvod-
nja in prodaja ustavili pri šte-
vilki 100 tisoč, ni bil dose-
žen. 

Jaguar X type se relativno 
dobro prodaja v ZDA, ven-
dar je bilo lani vsaj 70 od-
stotkov vozil prodanih pre-

ko najema in drugih p̂  
nih finančnih aranžmaji 
drugi strani naj bi šel avte 
bo v promet tudi zaraj 
ga, ker nimajo v ponud 
zelskega motorja; ti pa i 
evropskih trgih izjemnf 
ljubljeni. 

Letošnji načrt prodaj 
bi se ustavil pri števili 
tisoč, čeprav lahko v toi 
v angleškem Halevvood 
redijo do 125 tisoč vozi 
sedanjih izračunih pa je 
zvodnja rentabilna pri 1 
proizvodnji najmanj 80 ij 
vozil. 

Jaguar X tvpe se otepa s slabo prodajo. 

Avstr^a je draga... ^ 
v sosednji Avstriji imajo, tako kot pri nas, kar vel 

težav z vinjenimi vozniki. Vendar je njihovo razumd 
nje tega problema bistveno drugačno od našega. Zgoljj 
primer: če v Avstriji odklonite pihanje oziroma upora 
alkotetsta, vas bo to, ne glede na kasnejši izid pregleij 
stalo skoraj 6.000 evrov! 

Slabe ocene za mitsubishi pajero pinii 
v okviru neodvisne organizacije EuroNCAP opravljajo tako imenovane preskusne ^ 

oziroma trčenja, ki so v zadnjih letih postala pomembna pri odločanju o nakupu voi 
Končna ocena je skupek ocen različnih trčenj pri različnih hitrostih. Pred nedavnirf 
opravili takšno trčenje s šestimi avtomobili, ki niso tako pogosti na slovenskem 
Škoda superb, audi TT, MG FT, opel meriva in BMW X5 so od petih možnih zvezdic dt 
štiri, medtem ko so mitsubishiju pajeru pinin prisodili tri. Bolj ali manj se ve, da je dî  
najvišjo oceno, torej pet zvezdic, dobilo šest vozil, in sicer renaulti laguna, megane in 
satis, saab 9-3, mercedesa razreda E in C. 

Škodin superb je na preizkusih trčenja dobil štiri od možnib petih zvezdic. 

Srebrna in siva najbolj priljubljeni 
Znani Du Pont je pred časom opravil raziskavo o priljubljenosti barv pri avtomobilih. 1 

so ugotovili, da je meti ameriškimi kupci najbolj priljubljena srebrna barva vozila (za te'i 
mobile se je odločilo 23 odstotkov kupcev). Sledi bela (15 odstotkov) in črna {12 odstotk 
V Evropi je skoraj podobno, saj sta najbolj priljubljeni srebrna in siva barva (38 odstotkov 
pa veliko bolj v ospredju modra (25 odstotkov), za črno se odloča 13 odstotkov kupcev. Tu 
Aziji je dokaj enako, saj je najbolj priljubljena barva srebrna oziroma siva (42 odsto' 
kupcev), medtem ko bi se za avto bele barve odločilo kakšnih 35 odstotkov kupcev. 
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Vodilni z velikim minusom 
0 letošnji marec sloven-
itrgovcem z avtomobili 
linesel posebnega olaj-
jali večjega števila kup-
V tretjem letošnjem me-
lje bilo namreč pri nas 
anih 5501 novih oseb-
avtomobilov, kar je bilo 
jčlih 0,87 odstotka manj 
lani. 
obdobju januar-marec so 
jali skupaj 14.900 osebnih 
(Hobilov, kar je bilo za štiri 
lotke več. Razveseljiva je 

rja štiriodstotna rast pro-
kar se je zgodilo prvič 

ireh letih. Po drugi strani 
:animivo, da je marec 
mjšal prodajo vodilnim 
1 - Renaultu, Volksvvagnu 
»ugeotu. Renaultova mar-
ina prodaja je bila namreč 
5 odstotkov skromnejša od 
ice. Nič bolje ni bilo pri 
[swagnu, katerega proda-
je v tretjem letošnjem me-
1 zmanjšala za 18 odstot-
medtem ko je bilo pri Peu-
lu dva odstotka manj kup-

iekakor je zanimivo, da 
dobro prodaja škod. Češ-
ovarno pri nas zastopata 
Hmpex in Porsche Slove-

nija. Večino letošnje prodaje 
je treba pripisati Avtoimpexu, 
ki se morda v sedanjih okoliš-
činah bolje znajde - tako ali 
drugače... 

Dokaj dobro gre letos Hon-
di (tudi zavoljo novega accor-
da), pa tudi Mazda se ne more 
pritoževati. Zanimivo je, da je 
Mercedes Benz marca svoj re-
zultat v primerjavi z lanskim 
popravil za 20 odstotkov, 
BMW pa kar za 68 odstotkov. 

Honda accord 

Fordova triperesna deteljica 
Ameriški Ford bo čez ne-

kaj mesecev praznoval sto-
letnico rojstva kot drugi av-
tomobilski koncem na obli 
po številu izdelanih avtomo-
bilov. Ob tej obletnici tovar-
na postavlja na cesto tudi tri 
dirkaške izvedenke svojih 
znanih avtomobilov, mondea 
ST, focusa ST m focusa RS. 

Za slednjega je treba re-
či, da gre v tem primeru za 

cestno izvedenko focusa 
WRC (World Rally Car). Av-
to poganja bencinski štiri-
valjnik z gibno prostorni-
no 2,0-litra in z 215 KM. Žal 
so naredili le količinsko 
omejeno serijo in kot pra-
vijo pri Fordu, je avto bolj 
ali manj že razprodan. Fo-
cus ST 170 je po moči ne-
kaj skromnejša izvedenka. 
Za pogon v tem avtu skrbi 

prav tako bencinski štirivalj-
nik z gibno prostornino 2,0-
litra, vendar razvije 173 KM 
pri okroglih 7.000 vrtljajih 
v minuti. To zadošča za 215 
km/h in 8,2 sekunde pos-
peška do 100 km/h. Se pa 
avto dokazuje z izvrstnimi 
voznimi lastnostmi, na vo-
ljo je v treh karoserijskih 
oblikah in petih barvah, naj-
cenejša različica pa je na-

prodaj za 5,88 milijona to-
larjev. Mondeo ST 220 je ta 
hip najmočnejša različica 
mondea. V nosu se vrti ben-
cinski šestvaljnik, ki ponu-
ja 226 KM pri 6.150 vrtlja-
jih v minuti (najvišja hitrost 
je 243 km/h in pospešek 7,1 
sekunde do 100 km/h) . Tu-
di za mondea ST velja, da 
je naprodaj v treh karose-
rijskih inačicah in petih bar-
vah in da je najcenejši na 
voljo za 8,56 milijona to-
larjev. 
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Ob polkah in 
valčkih tudi 

butare in pirhi 

Na zadnjem koncertu 8. 
Avsenikovega abonmaja 
polk in valčkov v sezoni 
2003/2003 v Narodnem do-
mu v Celju so se predstavi-
li zmagovalci festivala Slo-
venske polke in valčka Ve-
sele Štajerke, Modrijani in 
Navihanke, dobitnik srebr-
nega grba Mestne občine 
Celje harmonikar Viki Ašič 
in humorista Honza in Fon-
za, za posebno preseneče-
nje pa so poskrbeli Pilštanj-
ski gospodarji, ki so pred-
stavili Kozjansko. 

Med koncertom so na odru 
Ferdo Stopar z ženo in Mari-
ja Lupše pletli prave pilštanj-
ske butare, v katerih je osred-
nji element kozjanska cveto-
ča drnula. Na Pilštanj u sple-
tejo vsako leto vsaj eno veliko 
butaro, ki jo na cvetno nede-

ljo postavijo ob zvonik domače 
cerkve, to pa bodo počeli ta-
ko dolgo, da bo butara višja 
od zvonika. Obiskovalci so 
med koncertom narejene bu-
tare dobesedno razgrabili. 

Meja d.d. Šentjur je poklo-
nila več kot 300 jajc, ki so jih 
dijaki Srednje kmetijsko gos-
podinjske šole v Šentjurju spre-
menili v lepe pirhe, ki so jih 
obiskovalci odnesli domov. Ob 
predstavitvi mnogih kozjanskih 
prireditev, običajev in narav-
nih lepot in zanimivosti so Pil-
štanjski gospodarji ponudili 
tudi znameniti drnulovec, su-
ho sadje in pršjačo. Avsenikov 
abonma je tako prijazno zdru-
žil narodnozabavno glasbo s 
prikazom velikonočnih običa-
jev na Kozjanskem. 

TV 
Foto: GK 

Pilštanjski gospodarji (četrti z leve župan Andrej Kocman) so s pesmijo predstavili cvetno, velikonočno in 
binkoštno nedeljo. 

Ferdo Stopar z ženo in Marija Lupše (v sredini) so med nastopom spletli več pilštanjskih butar s cvetočo dmulo. 

Honza in Fonza sta spravila obiskovalce koncerta v smeh in dobro voljo s posebno točko, ko sta s tlačilkama 
imitirala dunajsko koračnico. 

Mojster s harmoniko, častni godec Slovenije 2000 in dobitnik srebrnega grba Mestne občine Celje VI 
s predstavnicama organizatorja Zavoda za turizem Celeia Celje Katarino Kerk in Snežko Gabrov( 

TRACNU 

Virtualni 
kozarček 

Minister Keber jo j 
protialkoholnim zal 
nom zagodel tudi s 
jim kolegom, ki jim 
sto ponudijo čast od 
ranja novih pridobil 
Tako ministru za d̂  
družino in socialnei 
deve dr. Vladu Dinu 
skemu ob odprtju Ul 
da za delo v Slovena 
Konjicah ni preosti 
drugega, kot da je v a 
dogodku nazdravil I 
z »virtualnim« kozi 
kom. Prava sramota 
mesto vina! 

Podeželanj 
Konjičani so nadvsef 

nosni na svoje lepo,( 
ma in v Evropi nagra 
vano mesto. Pa je ( 
zadnji priložnosti žu{J 
Janez Jazbec pričel s' 
nagovor z besedami: 
majhnem podeželski 
mestecu, kot so Slovs 
ske Konjice...« ZaU 
šoka nadaljevanja go' 
ra noben pravoveren f 
njičan ni registriral. 


